
رئيسی در ديدار دبيرکل سازمان ملل متحد: 

  سازمان ملل ، سازمان ملتها باشد نه سازمان قدرتها

ادامه در صفحه ۳

يكشنبه  15  مرداد 1402-  19  محرم  1445  -  6  اوت  2023

2

رئيس جمهور؛  بايد معاونت 
پرورشى در آموزش و پرورش 
فعال شود

www.shakhesabz. ir

�ه روز�

در نشست خبری مشترک با وزير خارجه سريلانکا

اميرعبداللهيان اعلام كرد: توافق ايران و سريلانكا 

براى آزادى  زندانيان

فلاحت پيشه:   

كشورهاى عربى در حال آزمايش ايران 
هستند

22

8 صفحه  -  سال نوزدهم                                                         قيمت 5000 تومان
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فعال شود

زهره نعلبندى
مدير بيمه هاى مسـئوليت بيمه تعاون 

تشـريح كرد : 

بيمه نامه كيفيت ساختمان بايد 
اجبارى شود
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 99 درصد تالاب گاوخونى 
خشك شد

در جلسـه بنياد قم پژوهى مطرح شـد:  

قم در حوزه اجتماعى و تاريخى 
به آثار مكتوب پژوهشى نياز 

دارد

سرپرسـت راگبى قم خبرداد:   

مسابقات راگبى انتخابى تيم ملى 
در قم برگزارشد

بیــن المللی ســازی دانشــگاه ها راهــی برای 

برندسازی، درآمدزایی، اعتبار  علمی و کیفیت سازی 

دانشگاه ها می باشد، لذا امروزه بین المللی سازی 

 دانشگاه ها به یکی از دغدغه های مهم تبدیل شده 

است. 

اینکار به دلیل ورود دانشجویان خارجی به داخل 

کشــور، برای ایران  مزایای اقتصــادی نیز به همراه 

خواهد داشت و قطعا این مسئله بهانه ای  برای ارتقای 

کیفیت علمی دانشگاه ها خواهد بود؛ ضمن اینکه 

لازمه  تعالی و حیات یک ســازمان علمی، داشــتن 

ارتباط مستمر با جهان خارج  است. 

بین المللی شدن یکی از نیازهای ضروری آموزش 

عالی است و تلاش  برای بین المللی کردن و حضور 

دانشگاه در عرصه جهانی با افزایش  وجهه و رتبه ملی 

و بین المللی موسسات گره خورده است. 

بیــن المللی شــدن باعث تشــدید رقابت های 

دانشگاهی و ارتقای  استانداردهای کیفیت آموزشی 

می شود؛ مقوله بین المللی شدن  دانشگاه ها از یک 

سو به سیاست گذاری راهبردی و درازمدت و بهبود 

 فعالیت های پژوهشی، آموزشی و خدماتی نیاز دارد 

و از طرفــی برای  بین المللی نمــودن فعالیت های 

دانشگاه ها و ایجاد بستری پویا برای  هماهنگی میان 

بخش های مختلف یک دانشــگاه، ضروری به نظر 

 می رســد. به تعبیر دیگــر، افزایش کمــی و کیفی 

فعالیت های پژوهشــی و  آموزشی تنها برای کسب 

جایگاهی ممتاز در عرصه هــای بین المللی  کافی 

نیســت، بلکه ترســیم یک چشــم انداز راهبردی و 

مدیریتی نیز بســیار  حیاتی اســت تا بتوان از کلیه 

مزایای بین المللی شدن بهره گرفت. 

كشورهای پیشتاز در آموزش عالی فراملی غیر از 

ارائه آموزش عالی  با كیفیت و دســتیابی به درآمد و 

جذب افراد باهوش همچنین به دنبال  گسترش نفوذ 

خود در كشورهای هدف هستند. 

اگرچــه در دهه های اخیر، بین الملی شــدن از 

اولویت هــای دانشــگاه ها بــه  حســاب می آیــد و 

دانشگاه ها به منظور رشد و توسعه و ارتقا در کیفیت 

 به ســمت بین المللی شــدن حرکت می کنند، اما 

بین المللی ســازی بایــد بــا  احتــرام به ســنت ها و 

فرهنگ ها شــکل گیرد؛چراکه هنگامی که تعامل 

میان  کشورها شکل می گیرد، لازم است که احترام 

متقابل هم حفظ شــود تا  اهداف بین المللی سازی 

محقق شود. 

در هر صورت بین المللی شــدن دانشگاه ها یک 

ضــرورت اســت و پدیــده  جهانی شــدن یــک امر 

اجتناب ناپذیــر  اســت و راهی بــرای ادامه حیات 

 دانشگاه ها می باشد که باید مورد توجه قرار گیرد. 

در شرایط کنونی بین المللی شدن دانشگاه ها نه 

یک انتخاب، بلکه یک  ضرورت است تا هم از دانش 

و فناوری دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی  دنیا استفاده 

کنیم و هم جایگاه جهانی خود را ارتقا دهیم. 

در هر صورت ذات علم بین المللی اســت و علم 

هیچگاه در مرز خاصی  محصور نبوده است. 

تجربه ثابت کرده هر کشوری که پیوند بیشتری با 

جامعه علمی بین  المللی دارد توانسته بر سرمایه های 

اجتماعی و سیاسی خود بیفزاید و  جایگاه خود را در 

دنیا ارتقا دهد لذا لازم اســت وزارت علوم با قدرت و 

 جدیت برای بین المللی شدن دانشگاه های کشور 

تلاش کند. 

﹤﹛︀﹆﹞︨︣

بين المللى شدن دانشگاه هاى 
ايران ضرورى است  

وزير صمت:  

نقشى درتعيين  قيمت  خودروها نداريم  
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گزارش اختصاصى

گذرى بر تاريخ اقامه عزاى واقعه عاشورا

︀ددا︫️

توهين به قرآن، اهانت به همه انبياء و 
اديان الهى است

مرتضی نجفی قدسی

آنچه مسلم است اصلی ترین دشمنان اسلام، صهیونیستها هستند و  جریان 

صهیونیستم مسیحی را هم آنها ایجاد کرده اند تا از ظرفیت  مسیحیان افراطی 

علیه اسلام و مسلمانان اســتفاده کنند و قطعاً قضیه  اخیر قرآن سوزی در سوئد 

و دانمارک نیز خارج از برنامه ریزی آنها  نخواهد بود. 

در پی وقوع ســومین برنامه قرآن سوزی درســوئد که روز دوشنبه  گذشته رخ 

داد، مرتضی نجفی قدسی در یادداشتی ضمن تحلیل این  ماجرا به ذکر نکاتی 

مهم خطاب به ســازمانهای بین المللی، دولتهای  اسلامی ودولتهای اروپایی، 

مسلمانان و دشمنان اسلام و قرآن به این  شرح پرداخته است: 

بسم الله الرحمن الرحیم

 «إنَِّ الَّذِی فرَضََ عَلیَْکَ القُْرآْنَ...» 

متأسفانه در روز دوشــنبه نهم مرداد ماه برای بار سوم جریان قرآن  سوزی در کشور 

سوئد و در مقابل پارلمان این کشور توســط همان فرد  مسیحی عراقی الاصل رخ داد 

و پلیس این کشور نیز برای او حریم  امنیتی ایجاد کرد و او تحت حفاظت پلیس سوئد 

یک جلد قرآن را  سوزاند و البته این بار تصویری منسوب به حضرت امام حسین (ع) که 

 معمولاً در موکب های عزاداری عراقی ها نصب می شود را هم به  آتش کشید! 

تکرار این حادثه و آن هم تحت حفاظت پلیس سوئد که مأمور دولت آن  کشور 

اســت،  همراه با انعکاس خبری گســترده و جهانی بیانگر آن است  این موضوع 

یک اتفاق و با انگیزه فردی و شخصی نیســت بلکه حاکی  از یک نقشه خبیثانه 

ای اســت که ما فقط یک پازل از آن را مــی بینیم و  قطعاً این یــک حادثه بدون 

پشتوانه نیست و کاملاً طراحی شده است. 

آنچه مسلم است اصلی ترین دشمنان اسلام صهیونیستها هستند و  جریان 

صهیونیزم مســیحی را هم آنها ایجاد کرده اند تا مســیحیان افراطــی  را با خود 

همراه کرده و از ظرفیت آنها نیز در ســطح جهان در مقابله  با اسلام و مسلمانان 

اســتفاده می کننــد و قطعــاً قضیه اخیر قرآن ســوزی  در کشــورهای ســوئد و 

دانمــارک نیــز خــارج از برنامــه ریــزی آنهــا نخواهــد  بــود. 

جریان قــرآن ســوزی در بــار اول که اتفــاق افتاد و بــا محکومیت ســازمان 

 کنفرانس اسلامی و مجموعه کشورهای اسلامی روبرو شــد تصور می  رفت که 

دیگر اتفاق نیفتد مخصوصــاً در پی پیام مرجع عالیقدر شــیعیان  حضرت آیت 

الله العظمی سیســتانی به دبیر کل ســازمان ملل متحد و پاســخ  متقابل وی 

به ایشــان در محکومیت قرآن ســوزی انتظار داشتیم دولت  ســوئد این هزینه 

گران را به خــود تحمیل نکند و از تکرار این ماجرا  جلوگیــری نماید ولی با تکرار 

قرآن ســوزی توســط همان فرد و تحت  حفاظت پلیس برای بار دوم و ســوم در 

فاصله زمانی کوتاه بیانگر آن  اســت این ماجرا یک نقشــه بزرگ از سوی جریان 

صهیونیزم مسیحی  اســت و دولت ســوئد نیز دســتور اربابان خود را اجراء می 

کند و لذا به  تذکر سازمان ملل و دولتهای اســلامی هم وقعی نمی گذارد چون 

دستور  از سران صهیونیسم دارد. 

ما البته از پشت پرده طرح و نقشه قرآن سوزی مخصوصاً در این  مقطع زمانی 

در کشــورهای ســوئد و دانمارک بی اطلاعیم امّا نکاتی را  در ایــن رابطه هم به 

دشمنان اسلام و قرآن و هم به دولتهای اسلامی و  مسلمانان یادآور می شویم: 

 ۱ - قرآن سوزاندن هیچگاه منجر به محو قرآن نخواهد شد و اگر به  جای چند 

جلد قرآن، یک میلیون جلد قرآن را هم بسوزانند،  نور ...

شاخه ســبز - قوه قضاییه 

می گویــد اکبر طــبری برای 

ســال  و  دوازده  گذرانــدن 

نیــم حبس بــه زنــدان اوین 

بازگردانده شده است. 

بــه گــزارش ایســنا، مرکز 

رسانه قوه قضاییه اعلام کرد: 

 «اکــبر طــبری از مدیران 

ســابق قوه قضائیه که ســال 

۹۹ بــه اتهامــات  مختلــف 

از جملــه «تشــکیل شــبکه 

ارتشــا با وصف سردستگی»، 

  «پولشویی»، «جعل اسناد» و 

«اعمال نفــوذ در پرونده های 

بــا  و  قضایــی»  محاکمــه 

طویــل  حبــس  مجــازات 

المدت روبرو شــده بود، پس 

از  گذراندن ۴۵ مــاه زندان با 

اســتفاده از حق قانونی خود 

نســبت به برخــی از  عناوین 

درخواســت  اش  اتهامــی 

اعاده دادرســی کرد و دیوان 

عالی کشــور  نیز در دو مورد از 

عناوین اتهامی (سردستگی 

شبکه ارتشاء و جعل  اسناد) با 

توجه به مستندات ارائه شده 

از ســوی وکلای متهم، نقض 

در  پرونده را اعلام نمود. 

بر همین اســاس در طول 

مدتی که درخواســت اعاده 

دادرســی طــبری در  حــال 

بررســی بود، وی بــه صورت 

موقت و با سپردن وثیقه ۳۰۰ 

میلیــارد  تومانــی از زنــدان 

خــارج شــد تــا پرونده های 

قضائــی او تعییــن تکلیــف 

نهایی  گردد. 

پــس از پذیــرش اعــاده 

دادرســی اکــبر طــبری در 

دیوان عالی کشــور، مطابق 

 مــاده ۴۷۴ قانــون مجازات 

 ۵۳۰ قانــون  و  اســلامی 

کیفری، پرونده برای  بررســی 

مجدد بــه شــعبه ۱۵ دادگاه 

کیفری یک تهران ارجاع شد. 

دادگاه هــم عرض نیز پس 

از بررسی های کامل، طبری 

را در عنوان  اتهامی ارتشاء به 

۱۰ سال حبس محکوم کرد. 

همچنیــن، براســاس بند 

الــف و بنــد پ مــاده ۱۳۴ 

قانــون مجــازات اســلامی، 

 طــبری نســبت بــه حداکثر 

مجــازات قانونــی مقــرر در 

ماده ۳ قانون تشدید  مجازات 

مرتکبان ارتشــاء و اختلاس، 

به دو و نیم سال حبس بیشتر 

نیز  محکوم گردید. 

در رای صادر شــده قبلی 

برای طــبری که مــورد اعاده 

دادرســی او قــرار  گرفته بود، 

حکم تحمل ۷۴ ضربه شلاق 

وجــود نداشــت که پــس از 

 بررســی مجدد پرونــده، این 

حکــم نیــز بــه مجازات های 

طبری اضافه شد. 

نهایتــا در تاریخ ســی تیر 

مــاه جــاری و پــس از آنکــه 

دادگاه هم عرض  رســیدگی 

کننــده حکــم دوازده و نیــم 

سال حبس و ۷۴ ضربه شلاق 

را  بــرای اکــبر طــبری صادر 

نمود، دیوان عالی کشور نیز 

حکم صــادر شــده  را تایید و 

ابرام کرد. 

در نتیجــه اکــبر طــبری 

براساس رای شعبه هم عرض 

و تایید دیوان عالی  کشــور به 

۱۲ و نیم ســال حبس قطعی 

و ۷۴ ضربــه شــلاق محکوم 

شــده  کــه بایــد آن را تحمل 

نماید. 

ایــن دوازده و نیم ســال، 

جــدای از ۴۵ مــاه حبســی 

است که طبری قبلا  متحمل 

شــده و مــدت حبــس قبلی 

بابــت عناویــن اتهامی دیگر 

بــوده و از ایــن  دوازده و نیــم 

سال کسر نمی گردد. 

قابــل ذکــر اســت اکــبر 

طــبری اقســام دیگــری از 

مــوارد اتهامــی و محکومیت 

 را نیــز دارا می باشــد که این 

موضوعات در مرجع قضایی 

در حال  رسیدگی می باشند، 

اما با صــدور حکــم دوازده و 

نیم ســال حبــس و تایید آن 

 در دیوان عالی کشــور او باید 

ایــن مجــازات را تحمل کند 

که امروز ۱۴  مــرداد ماه برای 

تحمل دوران حبس به زندان 

اوین بازگردانده شد.» 

قوه قضاييه: 

اكبر طبرى به اوين بازگشت

اوپک:  

ايران روزانه 901 هزار بشكه 
نفت صادر كرد؛ عربستان بيش 

از 7  ميليون! 
جدیدتریــن آمار منتشر شــده از ســوی 

سازمان کشــورهای صادرکننده نفت  خام 

در گــزارش «بولتن آماری ســالانه» نشــان 

می دهد، ایران هشتمین  صادرکننده نفت 

اوپک در ســال ۲۰۲۲ شناخته شده است. 

ایران در این  ســال ۹۰۱هزار بشــکه در روز 

نفــت صادر کــرده اســت؛ صــادرات ایران 

 در ســال ۲۰۲۲ نسبت به ســال پیش از آن 

۱۳۸ هزار بشــکه در روز  یعنی ۱۸.۱ درصد 

افزایش یافته اســت. ایران در سال ۲۰۲۱ 

روزانــه   ۷۶۳ هزار بشــکه نفت صــادر کرده 

بود. عربســتان با صادرات ۷.۳۶۴  میلیون 

بشــکه در روز بزرگتریــن صادرکننده نفت 

اوپــک در ســال ۲۰۲۲  و عراق بــا ۳.۷۱۲ 

میلیون بشــکه در روز و امــارات با ۲.۷۱۷ 

میلیون  بشــکه در روز به ترتیب در رتبه های 

دوم و ســوم از این نظر قرار  گرفته اند. 
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شــاخه ســبز - وزیر صنعت، 

معــدن و تجارت، بــا بیان اینکه 

وزارت صمت  نقشــی در تعیین 

قیمت  خودروها نــدارد و تحت 

نظارت این سازمان نیز  نیست؛ 

تاکید کرد که تلاش ما این است 

که کیفیت و استانداردها را  بهبود 

ببخشــیم و همچنیــن با وضع 

قوانیــن، پیگیــر عملی شــدن 

تعهدات  ایجاد شده، هستیم. 

بــه گــزارش ایســنا، عباس 

علی آبادی در پاســخ به سوالی 

پیرامون تعیین  تکلیف و اصلاح 

قیمــت خودروهــای مونتاژی، 

تصریح کرد: وزارت  صمت نقشی 

در تعیین قیمت ندارد و خودروها 

طبــق قواعدی تعییــن قیمت 

 می شــوند. تلاش مــا در وزارت 

صمت این اســت کــه کیفیت 

خودروها و  استانداردها را بهبود 

ببخشــیم و از سوی دیگر پیگیر 

تعهدات ایجاد شده  هستیم و با 

وضــع قوانین و مقــررات پیگیر 

عملی شدن تعهدات هستیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت 

خاطر نشــان کرد: در جلسات 

شورای  رقابت، نماینده و عضوی 

از وزارت صمــت حضور دارد اما 

این ســازمان  تحت نظــارت ما 

نیســت؛ بنابرایــن تصمیم گیر 

نهایی پیرامون اصلاح  قیمت ها 

یا هر موضوعی پیرامون قیمت ها 

بر عهده خود شوراست. 

وی تاکیــد کرد: واقعیت این 

اســت که بایســتی به ســمت 

اقتصاد بــازار  حرکت کــرد. در 

اقتصار بازار، تنوع و ایجاد تعادل 

میان عرضه و  تقاضا، همه موارد 

تنظیــم خواهــد شــد. در حال 

حاضر در یک ناترازی  قرار داریم 

و این ناترازی موجب شــده تا در 

برخــی مقاطــع ورود کنیم؛  اما 

امیدوار هســتیم که بتوان این 

ناترازی را به  نحوی حل کنیم که 

دیگــر  نیاز بــه ورود و دخالت ما 

نباشد. 

وزیر صمت در یک گفت وگوی 

تلویزیونی پیرامون کاهش قیمت  

 خودروهــا نیز گفــت: احتمال 

کاهش قیمت ها وجود دارد و به 

نظر ما  می تواند اتفاق بیفتد؛ تنها 

به این شرط که همه بهم کمک 

کنیــم. در حــال  حاضــر روند 

کاهشــی خوبی اتفــاق افتاده 

است و بهتر نیز خواهد شد. 

گفتنی است که علی آبادی 

اخیــراً تمرکز بــر تحول صنعت 

خــودرو کشــور با  برقی ســازی 

خودروهــا تاکید و اعــلام کرد: 

وزارت صمــت در تدارک فراهم 

 کردن زیرساخت های لازم برای 

خودروهای برقی است که بحث 

بسیار  مهمی است و سبب ایجاد 

نــوآوری در این حوزه در کشــور 

خواهد شــد.  ایجاد زیرساخت 

خودروهــای برقی در این دولت 

اتفــاق خواهــد افتــاد و  منافع 

بســیاری را از حیــث مســائل 

زیســت محیطی نصیب کشور 

خواهــد  کرد؛ چرا کــه وضعیت 

بهتری از این جهت پیدا خواهیم 

کــرد. ضمن  اینکــه درآمدی که 

ناشــی از مصرف سوخت های 

فسیلی است، با عدم  مصرف این 

سوخت ها نصیب کشور خواهد 

کرد. 

وزير صمت:  

نقشى درتعيين  قيمت  خودروها نداريم  
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بازداشت 2 نفر از عوامل 
آتش زدن پرچم عزاى 

سيدالشهدا (ع) در  اصفهان

با رصــد هوشــمندانه سربازان گمنــام امام 

زمــان (عــج) در معاونــت  اطلاعــات ناحیــه 

مقاومت بســیج امــام رضــا (ع) اصفهــان، دو 

نفــر از  عوامــل آتــش زدن پرچــم و کتیبه های 

عزاداری حــضرت اباعبدالله (ع)  شناســایی، 

دســتگیر و تحویــل مراجــع مربوطه شــدند. 

همچنین ایــن افراد به  صورت گســترده پخش 

تراکت، چســباندن برچســب و شعارنویســی 

در  ســطح شــهر اصفهان را انجام داده بودند. 

محمدامیــن عندلیب مســئول  مراســم محرم 

هیئت انصارالحســین درباره جزئیات   به آتش 

کشیده شــدن  پرچم های امام حســین(ع) در 

کنــار درب ورودی ایــن هیئت اظهارداشــت: 

 ســاعت ٢ بامــداد، فــرد معانــدی بــه همراه 

ماســک و کلاه به درب حســینیه  مراجعه کرده 

و در چند ثانیه کوتاه نســبت به آتش کشــیدن 

کتل های  فضاســازی محرم اقدام کرده است. 

وی با بیــان اینکه شــب دوم محرم ایــن  اتفاق 

افتاده بود، پیرامون جزئیــات این اقدام گفت: 

باتوجه بــه وجود  افــراد معانــد و دغدغه مندی 

هیئت انصارالحســین (ع) نســبت به حفاظت 

از  حسینیه در حال گشــت زنی در محل اطراف 

حســینیه مشــاهده می کنند که  فردی خاطی 

در زمــان خیلــی کوتــاه نســبت به آتــش زدن 

کتل هایی که با  فاصله از حســینیه قرار داشته 

اقدام می کنــد و به نظر می رســد که علت  آتش 

زدن کتل ها داشــتن فاصلــه لازم بــرای گریز 

سریع بوده است. مســئول  مراسم محرم هیئت 

انصارالحســین با بیان اینکه پس از این اتفاق 

مردم  ولایت مدار اصفهان بیش از پیش نسبت 

به پشــتیبانی از هیئات مذهبی  اقدام کرد ند، 

بیان کرد: در مدت زمانی کــه بچه های هیئت 

به محل آتش  کشــیده شــدن می رســند که با 

کپســول های آتش نشــانی، آتــش را خاموش 

کنند  منجر به ســوخته شــدن ســایر پرچم ها 

و کتل هــا می شــود. وی تصریح کــرد:  این فرد 

خاطی یک راکب موتورسوار بوده که وسیله ای 

که با آن نســبت  به آتش زدن اقدام کرده اســت 

مشخص نیست. در تصاویر ضبط شده در  محل، 

نوع استایل و پوشش این فرد مشخص است.

واکنش رئيس سازمان برنامه و بودجه به 
اظهارت قاليباف:  

به دنبال شوك درمانى نيستيم
  بــه تازگی رئیس مجلس شــورای اســلامی 

با اشــاره به اینکه کشــور  نیازمنــد تصمیمات 

شجاعانه، سخت و تلخ است، اعلام کرده است: 

باید  این تصمیمات را بگیریم و پای آن بایستیم 

و بفهمیم که ایــن تصمیمات  قابل اجراســت. 

در همیــن راســتا داود منظور رئیس ســازمان 

برنامه و  بودجه کشــور در واکنش به این موضع 

گیری نوشــت: یکی از تصمیمات  سخت پیش 

روی تیم اقتصادی دولت، تقویت ثبات و پیش 

بینی پذیری  در اقتصاد و پرهیز از هرگونه شوک 

درمانی اســت. رئیس ســازمان  برنامه و بودجه 

همچنین با رد شــایعات افزایــش قیمت بنزین 

تاکید کرده  اســت، سیاســت های غیر قیمتی 

انرژی می تواند بدون ایجــاد تکانه های  جدید 

به بهینه ســازی مصرف انرژی کمک کند. این 

اظهار نظر رئیس  سازمان برنامه و بودجه به این 

معناســت که دولت برخلاف شــایعات  فضای 

مجازی به دنبال افزایش قیمت بنزین نیســت 

و راهکارهای غیر  قیمتی را در راســتای تقویت 

ثبات اقتصادی دنبال میکند. 

حشمت الله فلاحت پیشه، رئیس اسبق کمیسیون امنیت ملی و سیاست  خارجی مجلس در کافه خبر در ارزیابی روابط 

ایران با کشورهای عربی  گفت: کشورها در مناسبات بین المللی، نقاط ضعف خود  را به نقاط  قوت طرف مقابل متصل می 

کنند تا در این مسیر بتوانند نقاط ضعف را  پوشانده و یا از بین ببرند. اهداف کشورهای عربی از جمله عربستان  در تنش 

زدایی با ایران مسائل امنیتی و ژئوپلتیکی مانند یمن بود. در  این بین نقطه ضعف ایران نیز مسائل اقتصادی بود که تلاش 

داشت به  نقاط قوت کشورهای عربی وصل کند اما اتفاقی که افتاده این است که  عربستان در حال پیشبرد سیاست های 

امنیتی خود است و در حوزه  اقتصادی حاضر به همکاری با ایران نشدند.

درخواست جرم انگاری برای محمود احمدی نژاد در شبکه مستند

شبکه مستند تلویزیون در برنامه ای، عملکرد اقتصادی دوره احمدی نژاد  را مورد 

انتقاد شدید قرار داد. در این برنامه گفته شد که احمدی نژاد با  باز کردن راه واردات به 

کشور، جلوی رونق تولید را گرفت و بیکاری  را افزایش داد. این برنامه تلویزیونی در 

پایان پرسید که «نباید این  اقدامات، در قانون جرم انگاری می شد؟»/نامه نیوز

انتقاد جدی سید عباس صالحی به نحوه اطلاع رسانی وزارت کشور

سیدعباس صالحی نماینده ولی فقیه و مدیر مسئول روزنامه اطلاعات  در توییتی 

نوشت: رییس ستاد انتخابات اعلام کرد که پیش  ثبت نام  انتخابات مجلس شورای 

اسلامی از ۱۶ تا ۲۲ مرداد انجام می شود. این  اتفاق تازه مبتنی بر قانون انتخابات 

جدید نه رمزگشــایی شــده و نه  اطلاع رســانی مناســب!! مشــارکت حداکثری 

ضمانت بخش امنیت و توســعه  ملی است. با تصمیم و یا اجرای غلط آن را ازدست 

ندهیم./خبرآنلاین

واکنش معاون کاظمی قمی به اقدام طالبان علیه کمیته امداد

معاون رسانه ای نماینده ویژه رییس جمهور در امور افغانستان گفت:  انتظار می 

رود طالبان علت محرومیت و عدم فعالیت دو ماه اخیر کمیته  امداد در افغانستان را 

شفاف بیان کند.میثم مهدی پور معاون حسن  کاظمی قمی در توییتی نوشت: کمیته 

امداد با بیش از چهار دهه تجربه   خدمترسانی در افغانستان قریب به دو ماه است که 

از فعالیت محروم  شده است. امید است طالبان علت این اقدام را شفاف بیان نمایند.

در چند  روز اخیر برخی رســانه ها از متوقف شــدن فعالیت دفاتر کمیته امداد امام 

 خمینی (ره) در شهرهای کابل، مزار شریف و هرات توسط طالبان خبر  دادند.یک 

منبع محلی با تایید این خبر اعلام کرد که فعالیت نمایندگی  کمیته امداد در کابل 

قریب به یک ماه پیش و نمایندگی های مزار شریف  و هرات روز نهم مردادماه به دستور 

طالبان متوقف شده است./ایسنا

معاون رئیس جمهور: نامه نمایندگان درباره مسکوت ماندن لایحه  تشکیل 

وزارت بازرگانی اعتبار ندارد

سیدمحمد حسینی در گفتگو با خبرنگار خبرگزاری دانشجو با بیان اینکه  لایحه 

تشکیل وزارت بازرگانی برای مشخص شدن دقیق وظایف و  اختیارات وزارتخانه جدید 

به کمیسیون ارجاع شد که این کار انجام شده  و آماده ارائه در صحن مجلس است، 

گفت: اگر دولت موافقت نکند نامه  تعدادی از نمایندگان برای مسکوت ماندن لایحه 

اعتبار ندارد و دولت  هم موافق نامه نمایندگان نیســت. کارگروهی در دولت شکل 

گرفته تا  نحوه تشکیل وزارت بازرگانی مشخص شود. 

رضا کیانیان: حمله به سلبریتی ها از زمان احمدی نژاد شروع شد

رضا کیانیان هنرمند و بازیگر در گفتگویی اظهار کرد: حمله به  سلبریتی ها از زمان 

احمدی نــژاد و در زمان فــرار کردن یا فراری دادن  آقای خاوری آغاز شــد. حمله به 

ســلبریتی های فرهنگی و ورزشــی آن  موقع از طرف استراتژیست های آغاز شد تا 

موضوع فساد ۳هزار  میلیاردی در افکار عمومی منحرف شود./اعتماد

نماینده مجلس: بانک های ما مشغول بنگاه داری هستند

قدرت الله حمزه شلمزاری، نماینده مردم اردل، فارسان، کیار و کوهرنگ  در مجلس 

شــورای اسلامی درباره دلیل عدم تمکین بانک ها به اعطای  تسهیلات مسکن بر 

اساس قانون جهش تولید مسکن گفت: متأسفانه در  خیلی از مسائل بانک ها با دولت 

و مردم هماهنگ نیستند، اگر بانک ها  به وظایف خود عمل می کردند در بحث توسعه 

پیشرفت و اشتغال  وضعیت ما این نبود. عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 

در  ادامه بیان کرد: بسیاری از بانک های ما مشغول بنگاه داری هستند و  از این مسیر 

سود زیادی نصیب آنها می شود به همین دلیل در سایر  حوزه ها مثل اعطای وام ساخت 

مسکن ورد نمی کنند و از پرداخت وام  مسکن امتناع می کنند. حمزه شلمزاری با بیان 

اینکه مجلس درصدد  است این وضعیت رها شدگی بانک ها را ساماندهی کند و در 

برنامه  هفتم هم تصمیماتی در این خصوص گرفته شده است ادامه داد: برای  اصلاح 

رویه بانک داری در کشور ما برای بانک مرکزی برنامه هایی  تدوین شده که باید به سیار 

بانک ها هم تسلی پیدا کند تا شاهد تغییر  رویه آنها باشیم. این نماینده مجلس یازدهم 

با بیان اینکه نه فقط در  مســکن بلکه بانک ها در خیلی جاهای دیگر مثل ازدواج و 

فرزندآوری  هم به وظایف خود برای اعطای تسهیلات تکلیفی عمل نکردند توضیح 

 داد: وزیر اقتصاد و رئیس بانک مرکزی که در مجلس حاضر شدند قول  دادند این رویه 

را اصلاح کنند و بانک ها را پای کار اعطای وام مسکن  بیاورند، اگر بانک ها تغییر رویه 

ندهند مجلس وارد عمل می شود و از  اهرم های قانونی خود بر علیه آنها استفاده خواهد 

کرد. /مهر

واکنش سخنگوی پیشین وزارت امور خارجه به وعده آزادسازی  دلارهای 

بلوکه شده در کره

حمیدرضا آصفی کارشناس مسائل بین الملل و سخنگوی پیشین وزارت  امور 

خارجه کشورمان با اشاره به پول های بلوکه شده ایران در  کشورهای مختلف از جمله 

کره جنوبی گفت: این پول ها حق و دارایی  ایران محسوب می شود و در قبال تجارت 

با کشــورهای دیگر به دست آمده  اســت. از نظر عرف، حقوق و تجارت بین الملل و 

همچنین بر اساس  اصل اعتماد متقابل و رفتار اخلاق مدارانه در روابط بین الملل 

پول های  بلوکه شــده باید آزاد شوند. وی درباره انتشار اخباری در خصوص  وصول 

پول های بلوکه شده از کره جنوبی به صورت مداوم در چند ماه  گذشته اظهار کرد: 

علی رغم اینکه دائماً اخباری در این زمینه شنیده  می شود، اما باز هم خبری از پول ها 

نمی شــود. اخیراً هــم وزیر اقتصاد  چنین وعده ای داده اســت و اعتقــاد دارم این 

موضع گیری با اقدامات  دولت همخوانی ندارد. این کارشناس مسائل بین الملل 

افزود: اگر  مذاکرات ایران و کره برای آزادسازی دارایی های کشورمان مفید است،  چرا 

شکایت کرده ایم؟ اگر شکایت کرده ایم، پس مذاکرات سازنده به چه  معنا است؟ شاید 

دولت اعتقاد دارد شــکایت از کره جنوبی تنها راه  محسوب می شود و آن را به عنوان 

اولتیماتوم برای طرف مقابل مطرح  کرده است. وی اتخاذ راه حقوقی برای آزادسازی 

دارایی های بلوکه شده  ایران در کره جنوبی را سخت عنوان و بیان کرد: این کار هم 

پیچیده،  هم سخت و هم زمان بر است. رفع مشکل پول های بلوکه شده ایران با  این 

حجم زیاد، موضوعی نیست که ظرف مدت کوتاهی به نتیجه برسد.   /تسنیم

︠︊︣و︥ه

رئيس جمهور؛  بايد معاونت پرورشى در آموزش و پرورش 
فعال شود

در نشست خبری مشترک با وزير خارجه سريلانکا

اميرعبداللهيان اعلام كرد: توافق ايران و سريلانكا براى آزادى  زندانيان

شاخه سبز - رئیس جمهور 

گفت: تشکیل بخش پرورشی 

یــک کار  ضروری اســت کــه 

تاکید حضرت آقا هم هســت 

و آقای وزیر آمــوزش و  پرورش 

بایــد ایــن موضــوع را دنبال 

کنــد. باید معاونت پرورشــی 

در  آمــوزش و پــرورش فعــال 

شــود چــه در بخــش کلان و 

چه در مــدارس و  بخش های 

مختلف. 

به گــزارش ایســنا، ســید 

ابراهیــم رئیســی در جلســه 

شــورای اجتماعــی کشــور 

 اظهــار کــرد: اگــر شــورای 

اجتماعی بخواهــد به صورت 

معمــول کار کنــد،  کار بــه 

جایی نمی رســد. این شــورا 

باید به صــورت چابــک خود 

را تعریف  کند و اگر ســازمان 

خــود را پهن کنــد درگیر کار 

سازمانی، تشکیلات و  حقوق 

و دستمزد خواهد شد و دیگر 

بــه ماموریت اصلــی خود که 

رفــع  آســیب های اجتماعی 

است کمتر توجه خواهد شد. 

گفــت:  ادامــه  در  وی 

بــه  دادن  گــزارش  زمــان 

شــورای اجتماعی از ســوی 

بســیار  بایــد   دســتگاه ها 

محدود باشــد تا این سازمان 

بتوانــد رصــد بهنــگام کند  و 

ببیند دســتگاه ها نســبت به 

انجــام وظیفه شــان چگونــه 

عمل کرده انــد و اگز  آن چنان 

کــه بایــد عمــل نمی کنند، 

مشــخص شــود مشکلشــان 

چیست. 

رئیــس قوه مجریــه اضافه 

کرد: حضــور افــراد اصلی یا 

افرادی کــه صاحــب  اختیار 

باشــند در جلســات بســیار 

ضرورت دارد. 

رئیســی بــا بیــان اینکــه 

بودجه دستگاه های مسئول 

آســیب های  رفــع  بــرای 

 اجتماعی بودجــه ای جدا از 

منابــع و اعتبــارات عمومــی 

آنها نیســت، یادآور  شد: همه 

از جمله آمــوزش و پــرورش، 

ســازمان  صداوســیما، 

و  دســتگاه های  زندان هــا 

مشــابه باید رفع آســیب های 

اجتماعــی را در مــتن همــه 

 برنامه هایشــان دنبال کنند 

و ســازمان برنامه و بودجه هم 

موظف است  نحوه هزینه کرد 

بودجــه این بخــش را با دقت 

پیگیری و رصد کند. 

وی بــا تاکید بر مشــارکت 

بــه خصــوص  مــردم  دادن 

در  حاشــیه ای  مناطــق  در 

 شناســایی آســیب ها بیــان 

کرد: دوستان در بعضی جاها 

خیلی خــوب کار  کرده اند. ما 

باید مســاله حاشیه نشینی را 

جــدی بگیریــم و از همکاری 

مردم  هم بهــره ببریم و بودجه 

هــم  مناســب  اعتبــارات  و 

تخصیص پیدا کند. 

رئیــس دولــت ســیزدهم 

کــرد:  اظهــار  همچنیــن 

تشــکیل بخش پرورشی یک 

 کار ضروری اســت که تاکید 

حضرت آقا هم هســت و آقای 

وزیر آمــوزش  و پــرورش باید 

ایــن موضوع را دنبــال کند. 

بایــد معاونــت پرورشــی در 

 آموزش و پرورش فعال شــود 

چــه در بخــش کلان و چــه 

و  بخش هــای  مــدارس  در 

مختلف. 

حضــور  داد:  ادامــه  وی 

ایــده  بــا  و همــراه  منظــم 

مســئولان ارشد دســتگاه ها 

و  شــورا  جلســات   در 

دســتگاه ها  اولویت بخشــی 

در  اداری  بخش هــای  در 

 خصــوص قانــون عفــاف و 

حجاب، دیگر اولویت شورای 

اجتماعی کشور  است. 

شــاخه ســبز - وزیــر امور 

خارجــه بــا اشــاره به ســفر 

وزیــر خارجــه سریلانــکا  به 

تهــران گفــت: ایــن ســفر 

نقطه جدیدی برای توســعه 

همکاری های دو  کشور ایران 

و سریلانــکا در زمینه هــای 

مختلف است. 

به گزارش ایســنا، حسین 

در  عبداللهیــان  امیــر 

نشســت خبری مشــترک با 

 علــی صــبری، وزیــر خارجه 

سریلانــکا در محــل وزارت 

خارجــه ایــران،  گفــت: در 

دیدار امروز در ارتباط با طیف 

وسیعی از مسائل منطقه، دو 

 جانبــه و بین المللی رایزنی و 

گفت وگو کردیــم، همچنین 

بــر توســعه  همکاری های دو 

کشــور در زمینــه اقتصادی، 

توســعه تجارت، گردشگری 

افزایــش همکاری هــا در   و 

ســازمان های بین المللــی و 

منطقــه ای تاکیــد کردیــم. 

امیــر عبداللهیــان ادامه 

داد: در دیدار امــروز در مورد 

برخــی از موانــع  موجــود در 

راه گســترش روابط دو کشور 

نیز رایزنــی کردیم. اغلب این 

 موانع قابــل حل اســت و در 

مورد برخــی دیگــر از موانع 

نیــز می توانیــم در  چارچوب 

بــه  بین المللــی  قوانیــن 

راه هــای برون رفــت در مورد 

آنها دست  یابیم. 

وی همچنیــن در بخــش 

صحبت هــای  از  دیگــری 

خود با اشــاره به  ظرفیت های 

آســیا و نقش این قاره در نظم 

بین الملــل گفــت:  جدیــد 

در  زیــادی   پتانســیل های 

منطقه اقیانــوس هند وجود 

دارد. سریلانــکا قرار  اســت 

بــه زودی ریاســت اتحادیــه 

کشــورهای  همــکاری 

اقیانــوس هنــد را بــر  عهده 

بگیرد و در همیــن چارچوب 

ریاســت  کــه  معتقدیــم 

سریلانــکا بــر ایــن  اتحادیه 

فرصتی برای نگاه نیرومندتر 

افزایــش  بــا  ارتبــاط  در 

همکاری هــا  بــا کشــورهای 

همکاری هــای  و  آســیایی 

قویتر ایران با کشورهای آسیا 

و  اعضای این سازمان است. 

وی همچنین با بیان اینکه 

در دیــدار امــروز در ارتباط با 

اهمیــت  همکاری هــای دو 

کشور در مجامع بین المللی 

از جمله ســازمان ملل متحد 

 تاکیــد کردیــم و دو طــرف 

در ایــن زمینــه دارای تمایل 

هســتند، افــزود:  همچنین 

در این دیــدار در مورد آخرین 

وضعیت توافق هــای صورت 

گرفته  بین دو کشــور صحبت 

کردیم. وضعیت آنهــا را مورد 

بررســی قرار دادیــم  و توافق 

برای امضای اســناد بیشــتر 

در آینــده را مورد توجــه قرار 

دادیم. 

ایــن دیپلمات عالــی رتبه 

جمهــوری اســلامی ایــران 

با تاکید بــر اینکه دو  کشــور 

بــر اجــرای هــر چــه زودتــر 

توافقــات موجــود اتفاق نظر 

دارنــد در  بخــش دیگــری از 

صحبت های خــود گفت:  در 

ایــن نشســت همچنیــن در 

 مورد آزادســازی زندانیان در 

دو کشــور ایــران و سریلانکا 

در  کردیــم  و  گفت وگــو 

توافقنامه هــای  چارچــوب 

موجود بین دو کشــور توافق 

کردیم کــه در  آینــده نزدیک 

نســبت به آزادی زندانیان دو 

کشور با نگاه انســانی اقدام 

 کنیم. 

وی همچنیــن بــا بیــان 

اینکــه ایــران و سریلانــکا بر 

کنســولی  روابــط  تقویــت 

 نیز تاکیــد دارنــد، گفت: در 

همیــن چارچــوب بــه فعال 

کردن کمیســیون  مشــترک 

اقتصادی دو کشــور و کمیته 

کنسولی توجه دارند. 

وزیــر خارجــه با اشــاره به 

ســابقه اســتفاده از چــای 

سریلانکا توســط  شهروندان 

ایرانی و آشــنایی مردم با این 

محصول سریلانکایی، گفت: 

 سریلانــکا ظرفیــت بالایــی 

در تولیــد و صــادرات چــای 

و دریافــت اقــلام  مختلف از 

ایران دارد. 

وی همچنین بــه موضوع 

همکاری هــای دو کشــور در 

حــوزه انــرژی و  نیروگاهی و 

انجــام پروژه های مشــترک 

در ایــن زمینــه اشــاره کرد و 

گفــت:  ظرفیت هــای خوبی 

سریلانــکا  و  ایــران  بیــن 

در زمینــه صــدور خدمــات 

فنــی  مهندســی، پزشــکی، 

صادرات تجهیزات پزشــکی 

و گســترش همکاری هــا  در 

حــوزه اقتصــادی، انــرژی و 

و  دارد  وجــود  گردشــگری 

طرفین بــر  اســتفاده هر چه 

بیشــتر از ایــن ظرفیت هــا 

تاکید دارند. 

 99 درصد تالاب گاوخونى خشك شد

مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری اصفهان گفت: ۹۹ درصد تالاب 

 گاوخونی خشــک شــده و این تالاب خود بــه کانون خیزش گــرد و غبار 

 تبدیل شده است. منصور شیشــه فروش در ارتباط با خیزش کانون های 

 گرد و غبار در اصفهان اظهار داشــت: اصفهان از ابتدای ســال تاکنون 

  ٣٥ روز ناســالم از نظر آلودگی هوا به دلیل خیزش کانون های گرد و  غبار 

تجربه کرده که این شرایط با اســتقرار الگوی گرم تابستانی و  افزایش دما 

همراه بوده اســت. وی با بیان اینکه اصفهان در محدوده  خشــک، نیمه 

خشــک و کم آب قرار دارد، عنوان کرد: ٩٩ درصد تالاب  گاوخونی خشک 

شــده و این تالاب خود به کانون خیــزش گرد و غبار  تبدیل شــده و در دو 

هفته گذشته گرد و خاک ایجاد شده علاوه بر شــهر  ورزنه، برخی دیگر از 

مناطق را نیز تحت قرار داد و ســبب کاهش دید  شــد. مدیرکل مدیریت 

بحران استانداری اصفهان افزود: تقویت  کانون های گرد و غبار از اثرات 

خشکی زاینده رود است و در این  شرایط کانون های نقطه ای ریزش گرد و 

خاک در حاشیه رودخانه به  دلیل خشکی آن ایجاد شده و با وزش باد این 

گرد و غبار خیزش  می یابد. همچنین اراضــی حاصلخیزی که در اطراف 

زاینده رود زیرکشــت  نرفته اند بــه کانون های خیزش گــرد و غبار تبدیل 

شده اند. 

نوبخت خواهان مناظره با نماينده دولت رئيسى در 
صدا و سيما شد

رئیس ســازمان برنامه و بودجه در دولت روحانی در پیامی به سید  ابراهیم 

رئیسی رئیس جمهور درخواســت مناظره با نماینده دولت را در  صدا و سیما 

مطرح کرد.چنــدی قبل محمد باقــر نوبخت رئیس ســازمان  برنامه و بودجه 

دولت دوازدهــم در توییتی گفت که  با انتشــار ٣١١٫٥  هــزار میلیارد تومان 

اوراق مالــی، دولت ســیزدهم در کمتر از دو ســال  بیش از ٨ ســال فعالیت 

دولت های یازدهم و دوازدهم، انواع اوراق مالی  منتشر کرد.در همین راســتا 

وزارت  اقتصاد در پاســخ به اظهارات  محمدباقر نوبخت درباره عملکرد دولت 

ســیزدهم در انتشــار اوراق مالی  اســلامی اعلام کرد: مجموع مبالغ انتشار 

اوراق مالی اســلامی در  دولت های یازدهم و دوازدهم مبتنی بر ظرفیت های 

قانونی، از ســال   ١٣٩٢ تا تاریــخ ١٤ مرداد ماه ســال ١٤٠٠ (زمان تحلیف 

رئیس جمهور  در مجلس شورای اســلامی) حدود ٥٣١ هزار میلیارد تومان و 

در مقابل  مبلغ انتشار اوراق مالی اسلامی در چارچوب ظرفیت های قانونی، 

از  زمان شروع به کار دولت ســیزدهم (از ١٤ مرداد ماه سال ١٤٠٠) تا  پایان 

سال ١٤٠١، معادل ٣٠٦ هزار میلیارد تومان اســت.از سوی دیگر  احسان 

خاندوزی ســخنگوی اقتصادی دولت در پاســخ پرسشــی مبنــی بر  ادعای 

رئیس ســازمان برنامه و بودجه دولت دوازدهم درباره حجم  انتشــار اوراق در 

دولت ســیزدهم، گفت: مقایسه ارقام مطلق و اســمی  برای سالهای مختلف 

مقایسه نادرســتی به لحاظ تخصصی و کارشناسی  است و این نحوه مقایسه 

جای تعجب دارد.اما به تازگی این ماجرا وارد  فاز جدیدی شده است و معاون 

رئیس جمهور در دولت روحانی با  مخاطب قرار دادن رئیس جمهور نوشــت: 

گزارش ارســالی، حاکی از  ادعای نادرســت همکاران شــما در بدهی ٥٣٥ 

همتی اوراق در دولت قبل  است.نوبخت در ادامه تاکید کرده است، با وجود 

ادعاهای مشــابه در دو  ســال گذشــته، جهت خاتمه دادن به این وضعیت، 

مقرر فرمایید در رســانه  ملــی، نماینده دولــت و اینجانب در حــوزه اقتصاد 

پاسخگوی مردم باشیم. 

︣︊︠

آگهى دعوت از كليه سهام داران ويا نمايندگان قانونى شركت مركزى  كارگزاران 
زيارتى استان قم ( سهامى خاص )  

جهت حضور در مجمع عمومى عادى بطور فوق العاده
  بدينوسيله از كليه سهام داران ويا نمايندگان قانونى شركت مركزى  كارگزاران زيارتى استان قم ( 
سهامى خاص ) ثبت شده به شماره   5253 دعوت به عمل مى آيد تا در جلسه مجمع عمومى عادى به طور 
 فوق العاده كه در ساعت 17 روز چهارشنبه تاريخ  1402/06/01در  محل قم – بلوار پانزده خرداد- 

نبش كوچه چهار – سالن اجتماعات  سازمان حج و زيارت قم تشكيل مى شود حضور بهم رسانند . 
جواد رضوانى راد – رئيس هيئت مديره  دستور جلسه :   1- انتخاب اعضاى هيئت مديره  



︀ددا︫️

شاخه سبز - سید محسن محسنی  قم 

پژوه گفت: با توجه به قدمت این  شــهر در 

حوزه اجتماعی و تاریخی قم  به آثار مکتوب 

پژوهشی نیاز  دارد

   

به  گزارش  شاخه سبز ،  در جلسه بنیاد 

قــم پژوهی که  با حضور  جمعی از اعضای 

این بنیاد در  موسسه طلوع مهربا موضوع 

تاریخچه  ای از محله باغ پنبه  برگزار شــد 

محســنی افزود: درباره تاریخ مذهبی  قم 

مرحــوم  اســتادعلی اصغــر فقیهی چند 

کتاب نوشته است اما به تاریخ  اجتماعی 

قم پرداخته نشده است واین یک ضرورت 

است. 

وی در ادامــه گفــت: کتــاب تاریــخ 

اجتماعی محله تاریخی بــاغ پنبه قم که 

 توسط مرحوم حسن لاجوری زاده نوشته 

شده است به زودی چاپ و  منتشر خواهد 

شــد. مرحوم حســن لاجوردی زاده از وی 

تقاضا کردم  تاریخچه باغ پنبه را بنویسد و  

او مفصل  نوشــته اســت  مطالب بســیار 

 مفیدی دربــاره این محلــه در این کتاب 

وجود دارد  اگر فرصت پیدا می  کرد بیشتر 

می توانست دامنه  موضوعات را گسترش 

بدهــد اما از همــه  چیز صحبت کــرده از 

اماکن تاریخی از مسجد ها و حسینیه ها  

تا کفتر  بازها  و دیگر افراد محله  راهم نوشته 

است.   

وی بیــان کرد:  قدمت باغ پنبه به زمان 

قاجار باز می گردد که  در  تغییرو تحولاتی 

که در قم رخ داده اســت بعد ورود حضرت 

معصومه  به  قم ساخت و سازها و سکونت 

گاهها به ســمت  باغ بابلان رفت و کوچه   و 

محلی که من در آن متولد شــدم کوچه نو 

بود که گمان می کردم یک   محله مستفل 

است  اما بعد از تحقیق متوحه شدم بخشی 

از محله باغ  پنبه است. 

  محسنی گفت: سوالی که همیشه برایم  

وجود داشــت  چرا به محله ما  کوچه نو می 

گویند  بعد متوجه شدم این هم یک علت 

تاریخی دارد   قســمت شرق امده قسمت 

غرب به طرف رودخانه رسیده به جایی که 

 نمی توانست  رودخانه   ادامه پیدا کند آنجا 

را کوچه نو می نامند کوچه  نو هم یک کوچه 

نیست یک محله است چهار تا راسته دارد 

۵ یا ۶ تا  کوچه فرعی و بن بست دارد و یک 

ساباط(کوچه ســر پوشیده ) هم دارد  بعد  

دیدم چنین نامی هم در یزد وجود دارد به 

تاریخ یزد رجوع کردم  دیدم چنین نامی در 

زمــان صفویه در شــهر یزد وجود داشــته 

بنابراین  اصطلاح کوچه نو ریشه تاریخی 

دارد بنابراین منتها الیه شهر قم  گسترش 

قم  از شرق به غرب  را کوچه نو نامیده اند. 

وی تصریح کرد: در متن های قاجارکه  

رجــوع می کنیم صحبت از  باغ  پنبه علیا و 

باغ پنبه ســفلا است،  علیا و سفلا یا بالا و 

پایین که مربوط  به شیب زمین است پایین  

شــیب را  سفلا و بالای شــیب را علیا می 

گویند  در متــون دوره قاجار زمان اعتماد 

السلطنه به اصطلاح امروزی وزیر  ارشاد از 

محله خواســته تا یک رساله در خصوص 

شهر خودتون  بنویسید و برای دار الخلافه 

بفرستید ما در این متن ها خانه هایی را می 

 بینیم که  قسمتی ازآن  باغ و قسمتی دیگر 

خانه های نوساز شهر در  زمان ناصر الدین 

شاه تقسیم بندی اش معلوم است  باغ پنبه  

نشان  دهنده تکمیل پایه گسترش شرق و 

غرب بوده یعنی ساخت و سازها  آرام  آرام از 

پایین باغ پنبه همان سفلاساخته شد و به 

سمت علیا رفت  که همان بالای  محله باغ 

پنبه است رســیدن  به کوچه نو،  و در آنجا 

 چون به  رودخانه  ختم می شــود ساخت و 

ساز به پایان می رسد.  

این قم پژوه تصریح کرد: تنها یک نشانه 

پیــدا کردیم کــه در یک کتابــی  که بنیاد 

فرهنگ ایران یه رساله چاپ کرده بود این 

رساله در دوره  صفویه نوشته شده بود که به 

بقعه بابا مسافر اشاره می کند   بنابراین  بقعه 

بابا مســافر در دوران صفویه وجود داشته 

ایا ایــن دلالت بر قدمت  باغ پنبه می کند 

احتمــال دارد این بقعه یا خانقاه در خارج 

شــهر آن   زمان بوده و بــاغ پنبه بعدا ایجاد 

شده اســت،  در زمان ناصرالدین شاه   در 

دوره قاجــار محلــه قم رو بــه ۱۰ تا محله 

تقســیم کردند کــه مرحوم شــیخ  محمد 

حسین مفلس آمده ۱۰ تا محله را تعریف 

کرده و محله باغ پنبه  رو به عنوان محله نهم 

تعرف کرده است. 

  وی گفت: کوچه شماره ۳ باجک یک با 

همــان ۱۹دی  را چال خروس  می گقتند  

الان  به کوچه مخابرات معروف است  پدرم 

گفــت تا جایی که  من یادم هســت کوچه 

شماره ۳ رو می گفتند کوچه چال خروس 

انتهای  آن منتهی می شود به باغ پنبه    ما 

بچه که بودیم   می خواســتیم بریم  مسجد 

جامع یه مدرســه ای بود مدرسه مستوفی 

مدرســه قدیمیــی بــود اینجــا  رو بهــش 

می گفتن باغ پنبه یعنی ما می خواســتیم 

بریم مسجد جامع باید   از باغ پنبه  عبور می 

کردیم می رســیدیم به مسجد جامع می 

رسیدیم . 

محسنی گفت: وجه تسمیه باغ پنبه این 

اســت که اینجا پنبه می کاشتند  موسوم 

شــده به باغ پنبه ما از کودکی یادمان بود 

کوچه ایــی که الان  خونه لاجــوردی زاده 

است هست قبلا باغ بود طرفای ۷۵ متری  

 عماریاســرانجا باغ بود از زمان کودکی ما 

قسمتی از باغ پنبه هنوز  هست در واقع  این 

ها  زمین ها و اراضی بودند که پادشــاهان 

وقت  می دادند به ســردارها تا از منافعش 

استفاده کنند مثل پاداش بود ظاهراً  الان 

هــم یــک ســری از موقوفــات را واگــذار 

می کنند تا از منافعش استفاده  کنند یعنی 

کسانی که هوای حکومت را داشتند  سرباز 

می فرســتادند برای  حکومــت خدمت به 

حاکمیت به حکومت می کردند پادشاهان 

وقتی قسمتی  از اراضی را می دادند دست 

آنها تا از منافعش اســتفاده کنند که  یک 

 پاداش یا هدیه تلقی می شد. 

این پژوهشگراظهارداشت:  در محله نو 

در گذشته غالب پرنده باز  بودند  شاخص 

آنها حاج آقا ناصر محسنی بود که در دهه 

۵۰ در  مســابقه پرنده بازان جهان نفر اول 

شد در ایتالیا وقتی از ایتالیا برگشت  با سر 

و صدا برگشت مجلات و روزنامه ها چه در 

داخل قم و چه در  خارج از قم به این موضوع 

پرداختنــد و بعد مجله جوانــان    گزارش 

 مفصل درباره  حاج آقا ناصرو قناری های او 

نوشت  روسای شهربانی  روسای بانک ها  

می اومدن برای  تماشای پرنده های او،  در 

محله ما  پدر و عمو های ما کبوتر نگهداری 

می کردند. حتی از گوشــت کبوترها  غذا 

درست می کردند.   

  این پژوهشــگر در باره عناصر شاخص 

باغ پنبه افزود:  در این محله  در گذشته یک 

گذر همان بازار محلی به نام گذر کبلاعلی  

وجود داشــت  یک تکیه ویک مسجد اولیا 

هم وجود داشت که آن را بزرگ  کرده اند  و 

هنوز هم هست  و یک حمام عمومی اولیا 

وجود داشــت که تخریب  شد. من از پدرم 

تاریخچه این تکیه را ســراغ گرفتم خیلی 

جالب بود که  یک خانه مسکونی بوده پدرم 

می گفت ما برای عــزاداری برخی مواقع 

 می رفتیم مسجدی که جزو محله  باع پنبه 

بود و بعضی مواقع می رفتیم  تکیه مسجد 

عشقعلی یعنی استقلال نداشتند گفتم 

پس تکیه کوچه  را و  کی ســاختن گفتش 

اینجا یه خانه  بوده یکی از اهالی محله باغ 

پنبه خیلی  بزرگ بوده احتیاج به استقلال 

داشته اولین گام برای استقلالش همون 

 مسجد کوچولو کوچه نو بود بعد گفتند یک 

تکیه هم بسازیم. 

محسنی بیان کرد: بعد از تخریب گذر 

بــاغ پنبه آقا عباس بقــال  که نابینا  بود در  

اواخر دهه ۴۰ و اوایل دهه ۵۰ اســت  یک  

پیشخوان داشت  کسی نمی تونست وارد 

مغازش بشود پیشخوانش چوبی بود درب 

های  آن هــم  چوبی بود کرســی کوچک  

داشت  وقتی مشــتری می آمد به  راحتی 

اجناس را به مشتری می داد. 

وی اذان خوانــی را یکی از رســم های 

محله باغ پنبه برشمرد و افزود:  چند نفر در 

باغ پنبه اذان می دانند یکی همین عباس 

آقای بقال بود و  یکی دیگر از عمه زاده های 

این جانب  اذان گــو بودند و دیگری حاج 

 محمد حسن قصاب پدر محمد باقری بود  

در محلــه بــاغ پنبــه یــک قصابــی  یک 

خشکشــویی و یک نعلبنــدی هم وجود 

داشت یکی از بقال های محله  پدر مرحوم 

لاجــوردی زاده بــود کــه یســیار متدین 

ومنحصر بفرد بود در  خرید و فروش بسیار 

مسائل شرعی را رعایت می کرد  در سنگ 

و  ترازو دقت می کرد حق مشــتری ضایع 

نشود.  

  محســنی اقزود : از مرحــوم لاجوردی 

خواســتم درباره پدرش که بقال  منحصر 

بقــردی  بود  بنویســد گفت، دربــاره پدر 

بخواهم بنویسم یک کتاب  مجزا می شود. 

گفتنی اســت محله باغ پنبه یکی از 

محله های تاریخی قم اســت  که ســال 

  ۱۳۹۷توسط اداره کل راه و شهرسازی 

و میراث فرهنگی قم احیا و  نوسازی شده 

است و بخش قابل توجهی از خانه های 

تاریخــی  قــم در  این محله واقع شــده 

است. 

در جلسه بنياد قم پژوهی مطرح شد:  

قم در حوزه اجتماعى و تاريخى به آثار مكتوب پژوهشى نياز دارد

SHAKHESABZ@GMAIL.COM
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مديرکل تامين اجتماعی قم تشريح کرد؛ جزئيات کمک هزينه ازدواج
شاخه سبز - مدیرکل تامین اجتماعی قم با تشریح جزئیات کمک هزینه  ازدواج گفت: بیمه شده جهت دریافت این کمک هزینه باید ۵ سال قبل  از تاریخ ازدواج، حداقل ۷۲۰ روز سابقه کار و پرداخت 

حق بیمه  داشته باشد.  به گزارش شاخه سبز به نقل از  پایگاه اطلاع رسانی اداره کل تامین  اجتماعی قم، این اداره کل به عنوان نهاد اصلی  بیمه گر در استان که  درصدد تحقق عدالت اجتماعی از طریق 

بازتوزیع درآمدها و پوشش  ریسک های اقتصادی و اجتماعی اقشار متعدد جامعه است، امروزه در  قالب تعهدات کوتاه مدت و بلندمدت حمایت از بالغ بر ۵۷ درصد از  جمعیت استان را برعهده دارد. بر 

اساس آخرین آمارها، بالغ بر ۲۵۱ هزار نفر از جمعیت استان قم به  عنوان بیمه شده اصلی و بیش از ۶۱ هزار نفر به عنوان مستمری بگیر  بازنشستگی، ازکارافتادگی و بازماندگان از تعهدات بلندمدت 

وکوتاه مدت  بیمه ای و درمان بهره مند می شوند. با احتساب اشخاص تبعی تحت تکفل  این گروه ها، در مجموع بیش از ۸۲۶ هزار نفر از جمعیت استان  عضو خانواده تامین اجتماعی به شمار می روند. پرداخت 

«کمک هزینه ازدواج» در راستای حمایت از زوجین جوان نیز  که می تواند گامی موثر در ترغیب جوانان به ازدواج و فرزندآوری و  در نهایت حمایت از طرح جوانی جمعیت باشد، در زمره یکی از وظائف  و 

تعهدات کوتاه مدت این سازمان اجتماعی است. مدیرکل تامین اجتماعی قم در گفت وگو با خبرنگار ما درباره شرایط  دریافت این کمک هزینه اظهارداشت: بیمه شدگان تأمین اجتماعی در  صورت 

داشتن ۲ سال سابقه بیمه پردازی (در هنگام ازدواج اول) هدیه  ازدواج، را دریافت می کنند؛ این اعتبار معادل یک ماه حقوق مبنای  کسر حق بیمه است.  

توهين به قرآن، اهانت به همه 
انبياء و اديان الهى است

این  قرآن خاموش نخواهد شد چرا که خدای 

متعال در قــرآن کریم وعده  حفاظــت از کتابش 

را داده و فرموده اســت: «نحَْنُ نزََّلنَْا الذِّکْرَ وَإنَِّا لهَُ 

 لحََافِظوُنَ». 

 ۲ - مقدس تریــن چیز نزد مســلمانان اعم از 

شیعه و سنّی، قرآن کریم  اســت و متن آن هم در 

نزد تمام مسلمانان و فرقه های گوناگون آن یکی 

 است و هیچ فرقی با هم ندارند و مهمترین عامل 

اتحاد مســلمانان نیز  همین قرآن اســت و ۱/۵ 

میلیارد مســلمان همگی حاضرند فــدای قرآن 

 شوند. 

 ۳ - دشمنان تصور نکنند که قرآن کریم کتاب 

پیغمبر اسلام است، خیر،  این قرآن تماماً سخن 

خداســت و این قرآن برای آن حضرت نیز فرض و 

 تکلیف شده است و فرمایشات و سخنان نورانی 

خود آن حضرت نیز  تحت عنــوان احادیث نبوی 

ثبت و ضبط است ولی قرآن تماماً کلام  پروردگار 

اســت و حتی یک حرفــش هم از پیغمــبر اکرم 

(ص) نیست و  ســخنان آن حضرت در قرآن هیچ 

دخالتی ندارد، بنابراین دشــمنی آنها با  قرآن نه 

تنها دشمنی با اسلام و مسلمانان بلکه دشمنی 

مستقیم با  پروردگار عالم است. 

 ۴ - ماجرای قرآن ســوزی یک امتحانی برای 

همــه کشــورهای اســلامی و  سران آنهاســت، 

انتظار از ســازمان کنفرانس اسلامی می رود که 

 تصمیمات قاطعی در رابطه با دولت ســوئد و یا 

هر کشور دیگری که  بخواهد حرمت شکنی کند 

و قــرآن را بســوزاند، اتخاذ کننــد والاّ اعتبار  این 

ســازمان از بین خواهد رفت چون از قرآن مهمتر 

برای مســلمانان  چیزی وجود ندارد، اگر در این 

موضوع که حفظ و حراســت از کلام  الهی است 

کوتاه بیایند دیگر آبرویی برای دولتهای اسلامی 

و این  ســازمان کــه فلســفه وجــودی اش برای 

شئونات مسلمانان و کشورهای  اسلامی است، 

باقی نمی ماند. 

 ۵ - دبیر کل ســازمان ملــل در جوابیه ای که 

به محضر حضرت آیت الله  العظمی سیســتانی 

ارســال کرده است، پدیده قرآن ســوزی و اسلام 

هراسی  را محکوم کرده و لیکن رسماً باید کشور 

ســوئد را ملزم می کرد تــا از  تکرار ایــن حوادث 

جلوگیری کند و برای تنبیــه آن دولت هم اقدام 

می  کرد تا درس عبرتی شــود ولی متأســفانه به 

همان محکومیت لفظی بسنده  شد. 

 ۶ - جریــان صهیونیســم مســیحی کــه از 

گسترش اسلام و شناخته شــدن  قرآن در جهان 

هراسناک اســت، بداند که تلاشهایش بی ثمر 

اســت و طبق  وعده الهی روزی خواهد رسید که 

قرآن کریم کتاب مقدس همه مردم  جهان خواهد 

شد چرا که فرموده است: «هُوَ الَّذِی أرَسَْلَ رسَُولهَُ 

ینِ کُلِّهِ».  بِالهُْدَی  وَدِینِ الحَْقِّ لیُِظهِْرهَُ عَلیَ الدِّ

 ۷ - دولتهای اروپایی که ادعای تمدن و حقوق 

بشر دارند باید رفتار  زشــت، احمقانه و جاهلانه 

دولت ســوئد را به اشــد وجه محکــوم نمایند و 

 نگذارند این کشور در اقدامی نخ نما شده مکرر 

به اعتقادات و مقدسات  بیش از ۱/۵ میلیارد نفر 

از مسلمانان جهان  اهانت کند و آتش کینه را  در 

بین ملت های جهان بر افروزد. 

 ۸ - دشمنان اسلام و کشور ســوئد بدانند در 

قضیه قرآن سوزی قبل از  آنکه با دولتهای اسلامی 

و مســلمانان در بیفتند، در حقیقت بــا خدا در 

 افتاده اند و از قهر الهی بترسند که ممکن است 

دودمانشــان را بر باد  دهد، به قدرت و ثروت خود 

مغرور نباشند، تمام قدرتها و ثروتهای  جهان از آن 

پروردگار است و او کلام و کتاب خودش را حرمت 

قائل  است و حتی به مسلمانان هم دستور داده 

است تا دســت بدون وضو بر  آیات آن نگذارند (لاَّ 

ــهُ إلاَِّ المُْطهََّروُنَ) آن وقت چنین خدایی از  یمََسُّ

 توهین کنندگان و اهانت گران بــه قرآن مگر به 

راحتی می گــذرد! او خود  فرموده اســت که در 

کمین چنین افرادی نشســته اســت (إنَِّ رَبَّکَ 

 لبَِالمِْرصَْادِ) 

 ۹ - دولت ســوئد در اعلام ضدّیت با اســلام و 

قرآن تاکنون قدمهای  آشــکاری برداشته است و 

اگر می خواهد این ماجرا برایش گران تمام  نشود 

هر چه زودتر آن فرد مسیحی عراقی الاصل را که 

توهین کننده به  قرآن بوده است را تحویل کشور 

عراق دهد تا به مجازات برســد و بــا  عذرخواهی 

رسمی از تمام مســلمانان و کشورهای اسلامی 

برای همیشــه  به این اعــمال جاهلانــه و قرون 

وسطایی خاتمه دهد. 

 ۱۰ - توهین بــه قرآن، اهانت بــه همه انبیاء و 

ادیان الهی است چرا که  در قرآن کریم به قصص 

انبیاء مکرر اشاره شده اســت و حتی شرح حال 

 برخــی ماننــد حــضرت موســی (ع) و حضرت 

عیسی (ع) بطور مبسوط در  آیات متعدد آمده و 

بهترین توصیفات برای آنها شده است. 

نام حضرت موســی (ع) ۱۳۶ بار در ۳۶ سوره 

از قرآن و جمعاً در   ۴۲۰ آیه مطرح شــده اســت و 

همچنین نام حضرت عیسی (ع) ۲۵ بار و   ۱۳ بار 

هم به عنوان مسیح ذکر شده است و مجموعاً نام 

۲۶ نفر از  انبیاء مکرر در قرآن آمده اســت و حال 

آنکه نام پیغمبر اسلام ۵ بار  بیشتر در قرآن کریم 

نیامده و خلاصه بخــش اعظمی از قــرآن شرح 

حال  انبیاست و لذا مولوی می فرماید: 

ماهیان بحر پاک کبریا هست قرآن حالهای انبیاء 

بنابراین اهانت به قرآن، توهین به همه ادیان 

و انبیاء الهی اســت و  پیروان ایــن ادیان نیز باید 

آشــکارا و قاطع چنیــن حرکتهایــی را محکوم 

و  از جامعــه خود طــرد نمایند، گر چــه تکذیب 

کنندگان آیات خدا روزی به  ســزای اعمال خود 

می رســند یعنی همان روزی کــه «وَیـْـلٌ یوَْمَئِذٍ 

ِّلمُْکَذِّبِینَ».   ل�

﹎︤ارش ︠︊︣ی

ادامه از صفحه۱

محســنی گفــت: وجــه 

تسمیه باغ پنبه این است که 

پنبــه می کاشــتند  اینجــا 

 موسوم شده به باغ پنبه ما از 

کودکــی یادمان بــود کوچه 

ایی کــه الان  خونه لاجوردی 

زاده است هست قبلا باغ بود 

متــری    ۷۵ طرفــای 

 عماریاسرانجا باغ بود از زمان 

کودکی ما قسمتی از باغ پنبه 

هنوز  هســت در واقع  این ها  

زمین هــا و اراضــی بودند که 

پادشاهان وقت  می دادند به 

منافعــش  از  تــا  ســردارها 

اســتفاده کنند مثل پاداش 

بود ظاهراً  الان هم یک سری 

از موقوفات را واگذار می کنند 

تا از منافعش استفاده  کنند 

یعنــی کســانی کــه هــوای 

حکومت را داشــتند  سرباز 

می فرستادند برای  حکومت 

خدمــت بــه حاکمیــت بــه 

می کردنــد  حکومــت 

پادشاهان وقتی قسمتی  از 

اراضــی را می دادند دســت 

آنها تا از منافعش اســتفاده 

کنند که  یک  پاداش یا هدیه 

تلقی می شد. 

ســبز-عباس  شــاخه 

اصفهانیــان: دبیــر همایش 

بیــن المللــی مبانــی فقهی 

بیانیــه  گام دوم انقلاب گفت: 

تاکنــون حــدود ۹۰۰ مقاله 

به دبیرخانه همایش  ارســال 

شده است. 

الاســلام  حجــت 

والمســلمین مجیــد تلخابی 

اظهار کرد: باتوجه به اهمیت 

انقــلاب  دوم  گام   بیانیــه 

اســلامی و تأکید مقام معظم 

رهبری بــر ایــن بیانیــه،  این 

همایش از اهمیت بســیاری 

برخوردار است. 

وی با اشــاره بــه اینکه این 

بیانیه از سوی یک فقیه و عالم 

تدویــن شــده  اســت، مطرح 

کرد: بررسی فقهی این بیانیه 

از جهــات مختلف بایــد مورد 

 توجه قــرار بگیــرد چراکه فقه 

ما در تمــام شــئونات فردی و 

اجتماعی  اثرگذار است. 

دبیر همایــش بین المللی 

مبانی فقهی بیانیــه گام دوم 

انقلاب بــا بیان اینکــه  بیانیه 

گام دوم بیان گــر اهــداف و 

ارزش های انقلاب اســلامی 

اســت، عنــوان  کــرد: در این 

همایــش از اســاتید بــزرگ 

فقهی حوزه علمیه اســتفاده 

 کرده ایــم. 

وی بــا اشــاره بــه اینکــه 

مراکــز قــوی حــوزه  علمیــه 

در ایــن همایــش همــکاری 

 دارند، خاطرنشــان کــرد: در 

نظرداریم پــس از جمع آوری 

مقــالات ایــن  همایــش را در 

آذرماه برگزار کنیم. 

الاســلام  حجــت 

والمســلمین تلخابی با بیان 

اینکــه تاکنون حــدود ۹۰۰ 

مقاله  بــه دبیرخانــه همایش 

ارسال شــده اســت، تصریح 

کــرد: علاقه مندان تــا پایان 

 تابســتان بــرای ارســال آثار 

فرصت دارند. 

وی بــا اشــاره بــه اینکه در 

مجتمع عالی فقــه از بیش از 

۳۰ ملیــت طلبه  وجــود دارد، 

یادآور شــد: تاکنــون مقالات 

بســیاری به زبان هــای اردو، 

 عربی و انگلیسی به دبیرخانه 

همایش ارسال شــده اســت. 

دبیر همایــش بین المللی 

بیانیــه گام  فقهــی  مبانــی 

دوم انقــلاب بــا بیــان اینکه 

 بــرای ایــن همایش بیــش از 

۴۰ پیــش نشســت برگــزار 

کرده ایم، ابراز کرد:  هم اکنون 

نیــز برنامه ریــزی لازم بــرای 

برگزاری ۲۰ نشست دیگر نیز 

 انجام شده است. 

وی بــا اشــاره بــه اینکــه 

تاکنــون بیــش از ۱۰۰ مقاله 

نیز توســط بانوان به  همایش 

ارسال شده است، بیان کرد: 

در این همایش تــلاش داریم 

در  مســیر بصیــرت افزایــی و 

اقداماتــی که بــه درد جامعه 

می خورد، حرکت  کنیم. 

حجت الاسلام والمسلمین 

تلخابی با بیان اینکه این نوع 

همایش ها در  نوع گفتمان در 

نشســت های علمی اثرگذار 

اســت، اظهار داشــت: برای 

 برگزاری این نشست اقدامات 

علمی بســیاری صورت گرفته 

و  برنامه ریزی هــای دقیقــی 

انجام شده است. 

وی با اشــاره به محورهای 

همایــش، عنــوان کــرد: علم 

و پژوهــش،  وظایــف دولت و 

ملــت در گســترش و ژرفایی 

معنویت اخلاق، رونق  بخشی 

بــه اقتصــاد، ایجــاد عدالت 

و مبــارزه بــا فســاد اخلاقی، 

و  کاهــش  خوداتکایــی 

آزادی،  حفــظ  وابســتگی، 

تعامــل و تعــادل در روابط با 

دیگــر جوامع  و بهینه ســازی 

سبک زندگی، محورهای این 

همایش را شامل می شوند. 

دبیر همایــش بین المللی 

بیانیــه گام  فقهــی  مبانــی 

دوم انقــلاب بــا بیــان اینکه 

 تاکنــون ۱۶ کرســی علمــی 

نیز برای این همایــش برگزار 

شــده اســت،  مطــرح کــرد: 

تــلاش کردیم این کرســی ها 

و نشســت ها را در کشورهای 

 مختلف برگزار کنیم. 

دبير همايش خبر داد: 

ارسال 900 مقاله به همايش بين المللى مبانى فقهى بيانيه گام دوم  انقلاب
︣︊︠

   شاخه سبز - سرپرست راگبی قم گفت: روز جمعه ۱۳ تیرماه ۸ تیم  راگبی جوانان 

رده سنی زیر ۱۸سال در استادیوم یادگار امام برای  انتخابی تیم ملی با میزبانی قم 

به رقابت پرداختند.   

حمید رضا اسماعیلی در گفتگو با شاخه سبزبا بیان اینکه این بازی ها  در دو نوبت 

صبح و عصر برگزار شد افزود: روز جمعه پس از مراسم  افتتاحیه ساعت ۹صبح دور 

اول بازیها انجام  شد و عصر همانروز  ساعت ۱۶ بازی های نیمه نهایی آغاز شد و در 

ساعت ۱۷ رده بندی و  فینال و مراسم اختتامیه و اهدا جوایز نیزصورت گرفت.  

  وی تصریح کرد: چون مسابقات قهرمانی کشور به لیگ تغییر کرده  است، این 

رقابت ها با حضور ۶ تا ۸ تیم برگزار شد.    اسماعیلی بیان کرد: در این مسابقات تیم 

پسران شیراز قهرمان شدند  تیم کنگره ۶۰تهران نائب قهرمان و تیم بازرگانی فارسی 

قم سوم شد.    وی اظهار داشت:  راگبی بازان شاخص  این رقابت ها عضو تیم ملی 

 ایران می شوند تا شهریور ماه به رقابت های ۲۰۲۳ قهرمانی آسیا در  کشور تایوان 

(چین تایپه) اعزام شوند.  سرپرست راگبی قم بیان کرد: تیم راگبی قم زیر نظر حسن 

حیدر زاده  آموزش و تمرین داشته است با پتانسیل بالایی  در این مسابقات شرکت 

 کرد اما تیم راگبی قم زمین تمرین ندارد و آنطور که باید و شــاید از  امکانات کافی 

برخوردار نیست. اما امیدواریم طی این رقابت های انجام  شده  چند بازیکن از قم در 

تیم ملی راگبی کشور حضور یابند.    اسماعیلی از مدیر کل ورزش و جوانان استان و 

اســتاندار و شورای  تامین استان و نهاد ها و ارگان های دست اندر کار در برگزاری 

 مسابقات راگبی در قم  قدر دانی کرد.   گفتنی است در پی مصوبه وزارت ورزش و 

جوانان و جدايی رسمی  رشته راگبی از فدراسيون انجمن های ورزشی، راگبی از اين 

پس به  عنوان يك فدراسيون مستقل فعاليت می كند و در استان ها نيز هيات  راگبی 

فعال می شود. تيرماه امسال نيز به استناد جزء ۱۱ بند (الف)  ماده (۴) قانون اهداف، 

وظایف و اختیارات وزارت ورزش و جوانان،  با حكم وزير ورزش و جوانان، «ميرمهدی 

حسينی» به عنوان  سرپرست فدراسیون راگبی منصوب شد. در قم نیز حمید رضا 

 اسماعیلی مسئولیت تیم راگبی استان را برعهده گرفت. 

سرپرست راگبی قم خبرداد:   

مسابقات راگبى انتخابى تيم ملى در قم برگزارشد



رونمايى از يادمان محل شهادت مهندس ناصر 
پيروى در منطقه هفت دغنان

   ما امروز به محل شــهادت شــخصیتی آمدیم که تمام عمر کاری خود را با 

سلامت و وجدان کاری و تعهد به نظام مقدس جمهوری  اسلامی ایران سپری 

نمود و در راه حفظ انفال الهی جان عزیز خود را در طبق اخلاص قرار داد . 

گیلان-سمیه جوان - مراسم رونمایی از تابلوی محل شهادت شهید مهندس 

ناصر پیروی شهید راه صیانت از انفال الهی در هفت  دغنان شهرستان صومعه 

سرا برگزار شد . 

همزمان با فرارسیدن ۳۱ جولای ۹مرداد ماه روز جهانی “ (ranger )  جنگل 

بان“ مراســم رونمایی از تابلوی محل شــهادت شهید  مهندس ناصر پیروی با 

حضور داود توفیقی معاون فرماندار شهرستان صومعه سرا، فریور نقوی معاون 

برنامه ریزی، توسعه  مدیریت و منابع اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 

گیلان،سرهنگ محمد قربانی لرد فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع  طبیعی 

و آبخیزداری استان گیلان، حجت الاسلام والمسلمین سید باقر احمدی،خلیل 

محمدی رییس اداره آموزش ترویج و مشارکتهای  مردمی، جابر حسینی رئیس 

اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرســتان صومعه سرا، نوید حاجتی رئیس 

اداره منابع طبیعی و  آبخیزداری شهرســتان رضوانشهر و جمعی از همکاران و 

جنگل بانان در منطقه هفت دغنان شهرستان صومعه سرا برگزار شد . 

فریور نقوی در این مراسم ضمن تبریک روز جهانی ”جنگل بان“ گفت:ما 

امروز به محل شهادت شخصیتی آمدیم که تمام عمر  کاری خود را با سلامت و 

وجدان کاری و تعهد به نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران سپری نمود و در 

راه حفظ انفال الهی جان  عزیز خود را در طبق اخلاص قرار داد . 

معــاون برنامه ریزی، توســعه مدیریــت و منابــع اداره کل منابع طبیعی و 

آبخیزداری اســتان گیلان همچنین اعلام داشــت: به مناســبت  روز جهانی 

جنگل بان در نظر داریم ضمن دیدار با جنگل بانان شریف ادارات منابع طبیعی 

و آبخیزداری شهرستان های استان گیلان  وبه پاس تلاش های وافر این عزیزان 

تجلیل و تقدیر به عمل خواهد آمد. 

حدنصاب كاركرد تلفن ثابت افزايش يافت
با اجرای مصوبه شــماره ۳۴۶ کمیسیون تنظیم مقررات، مبلغ حد نصاب 

کارکرد تلفن ثابت به نفع مشتریان افزایش یافت . 

   به گزارش شاخه سبز ، حدنصاب کارکرد تلفن ثابت بر اساس مصوبه ۲۰۷ 

کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات،درصورت عدم  پرداخت بدهی طی دو 

ماه یا رسیدن به مبلغ ۲۰هزارتومان در میان دوره بود که با تحقق یکی از این 

دومورد ، شــرکت مخابرات  ایران موظف  به قطع تلفن مشترکین به صورت 

یکطرفــه بود، اما  با ابلاغ مصوبه ۳۴۶  کمیســیون تنظیــم مقررات، مبلغ 

حدنصاب  قطع یکطرفه تلفن به نفع مشــتریان در سراســر کشور تا ۳ برابر 

افزایش یافت . 

این خبر با اشاره به اینکه  با اجرای این مصوبه، بیش از ۷۰ درصد مشتریان 

دچار قطعی میان دوره نخواهند شد می افزاید : با  اجرای مصوبه شماره ۳ جلسه 

۳۴۶ کمیســیون تنظیم مقررات  و در چارچوپ اجرای مصوبه دریافت هزینه 

مابه التفاوت ماهانه  تلفن ثابت و با هدف رضایت مشتریان ’ مصوبه قبلی اصلاح 

شد . 

پیش از این مطابق با مصوبه شماره ۳ جلسه ۲۰۷ سازمان تنظیم مقررات، 

خدمات ارائه شده بر بستر تلفن ثابت به مشتریان  درصورت عدم پرداخت بدهی 

توسط مشتری به دوصورت متوقف می شد که با مصوبه جدید این کمیسیون، 

مبلغ حدنصاب قطعی  برای مشتریان افزایش یافت . 

بر اســاس  مصوبه جدید ، شــرایط قطع یا توقف ارائه سرویس در دو حالت 

اتفاق می افتد :  اول، عدم پرداخت صورتحساب،طی دو  ماه متوالی (با هر مبلغ 

بدهی) و یا رسیدن مبلغ  قبض قابل پرداخت در تهران به مرز  ۶۰۰ هزار ریال 

طی ماه (میان دوره)  و در  سایر شهرها به  ۴۵۰ هزار ریال طی ماه (میان دوره) 

برای ارائه خدمات در مراکز استان ها ، ۳۰۰ هزار ریال در سایر شهرها و   ۲۵۰ 

هزار در روستاهاموجب قطع یک طرفه تلفن می شود . 

گفتنی اســت؛ برای تلفن های دارای ودیعه همچنان ســقف اعتبار یا حد 

نصاب ۸۰ درصد ودیعه و برای مشتریان خوش حساب و با  کارکرد بالا میانگین 

سه دوره صورتحساب مبنای اعتبار مشترکین خواهد بود . 

ا︣ن ﹝﹟ ا
SHAKHESABZ@GMAIL.COM

۴
کشف ۱۰ هزار کيلوگرم روغن خوراکی قاچاق در ايرانشهر

شهردار کرمانشاه: 

تقاطع غيرهمسطح «سپاه» مرداد ماه افتتاح مي شود

روندپيشرفت طرح توسعه بندر گناوه شتاب مى گيرد     

يك شهر و 62 روستاى ايلام در طول 2 سال گذشته تاكنون گازدار شدند

سهم 75 درصدى شركت سُهروردى 
صفاهان در اجراى طرح هاى 
هلدينگ پتروپالايش اصفهان

مدیرعامــل شــرکت پتروپالایش سُــهروردی 

صفاهان با بیان این که این شرکت یکی از شرکت 

های تازه تاســیس هلدینگ پتروپالایش  اصفهان 

اســت گفــت: شــرکت پتروپالایــش سُــهروردی 

صفاهــان ســهم ۷۵ درصد در اجــرای طرح های 

کیفی سازی هلدینگ پتروپالایش  اصفهان دارد . 

به گزارش شاخه ســبز ، جواد شاه محمدی در 

مجمع عمومی عادی سالیانه سال منتهی به ۲۹ 

اســفندماه ســال ۱۴۰۱ شــرکت  پتروپالایــش 

سُــهروردی صفاهان (ســهامی خاص) که ســوم 

مردادماه سال ۱۴۰۲ در سالن اجتماعات شهرک 

شهید محمد منتظری  برگزار شد، افزود: طرح های 

کیفی سازی در دســت اجرا این شرکت شامل دو 

بخش پالایشی و پتروشیمی است . 

وی بــا بیان این که طرح های بخش پالایشــی 

متشکل از واحد گوگرد زدایی از ته مانده برج های 

تقطیر (RHU)  ، واحد فرایند شکست  کاتالیستی 

بســتر ســیال  (RFCC)  و واحدهای پایین دستی  

  (RFCC)شــامل هیدروژن، شــیرین ســازی گاز  

 (LPG)، تولید پروپیلن و بنزین  اســت گفت: طرح 

های بخش پتروشــیمی شــامل واحــد تولید پلی 

ارُتــان، مکمل بنزینMTBE  ، ســوخت کشــتی، 

بنزین و گازوئیل بوده که  با بهره برداری این طرح ها 

تــا ســال ۱۴۰۸ ضریــب پیچیدگــی هلدینــگ 

پتروپالایش اصفهان به ۱۶ می رسد . 

مدیرعامــل شــرکت پتروپالایش سُــهروردی 

صفاهان با اشاره به این که واحد واحد گوگرد زدایی 

از ته مانده برج های تقطیر   (RHU)  تاکنون بیش 

از ۳۵ درصد پیشرفت دارد و تا سال ۱۴۰۴ به بهره 

برداری می رســد افزود: این واحــد تامین کننده 

خوراک واحد فرایند  شکســت کاتالیســتی بستر 

سیال  (RFCC)  است و ۸۱ هزار بشکه ته مانده برج 

های تقطیر پالایشگاه اصفهان را تصفیه می کند . 

شــاه محمدی افزود: مبلغ ســرمایه گذاری در 

واحد  (RHU)  حدود ۶۵۰ میلیون یورو بوده و این 

میزان سرمایه گذاری در مدت ۴ سال  باز می گردد . 

وی در ادامه به واحد فرایند شکست کاتالیستی 

بستر سیال  (RFCC)  پرداخت و گفت: حدود ۹۰ 

     (RHU)درصــد خوراک این واحد توســط واحــد

 تامین می شــود و بیشــترین محصــولات آن گاز  

 (LPG)، بنزین و گازوئیل است . 

مدیرعامــل شــرکت پتروپالایش سُــهروردی 

صفاهان افزود: برای ساخت واحد  (RFCC)  بیش 

از ۹۰۰ میلیون یورو سرمایه گذاری می  شود و مدت 

زمان بازگشــت این میزان سرمایه گذاری حدود ۴ 

سال است . 

شاه محمدی در ادامه به طرح های پتروشیمی 

این شرکت به عنوان واحدهای زنجیره ارزش افزوده 

در پایین دســت هلدینــگ  پتروپالایش اصفهان 

اشــاره کرد و گفت: مطالعات ســاخت واحدهای 

پتروشیمی نهایی شده است و در حال خرید لاینس 

آن از شرکت  ها هستیم . 

وی افزود: بیــش از ۳٫۲ میلیارد یورو در اجرای 

طــرح هــای پتروشــیمی هلدینــگ پتروپالایش 

اصفهان ســرمایه گذاری خواهد شد و  مدت زمان 

بازگشــت این میزان ســرمایه گــذاری این میزان 

سرمایه گذاری حدود ۱۸ ماه است . 

مدیرعامــل شــرکت پتروپالایش سُــهروردی 

صفاهان گفت: با ساخت سایت های پتروشیمی 

هلدینگ پترو پالایش اصفهان، ضریب  پیچیدگی 

ایــن هلدینگ به حدود ۱۶ می رســد که بالاترین 

ضریب پیچیدگی در بین پالایشگاه های دنیا است . 

شاه محمدی افزود: طرح هایی که این شرکت در 

حال اجرا دارد، ملی است و دیدگاه ها در اجرای این 

طرح ها باید ملی شود تا  زودتر به سرانجام برسد . 

وی ادامه داد: علاوه بر اجرای طرح های کیفی 

سازی هلدینگ پتروپالایش اصفهان توسط شرکت 

پتروپالایــش سُــهروردی صفاهــان،  برنامه های 

راهبردی مدونی برای این شرکت تدوین شده است 

کــه یکی از آنها بهره گیــری از هوش مصنوعی در 

اجرای طرح ها  است . 

شــرکت پتروپالایــش سُــهروردی صفاهــان 

(سهامی خاص) یکی از شرکت های تازه تاسیس 

هلدینــگ پتروپالایش اصفهان اســت که در  دوم 

شهریورماه سال۱۴۰۱ به ثبت رسید . 

مدیر کل تعزیرات حکومتی سیستان و بلوچستان گفت: ۱۰ هزار کیلوگرم روغن خوراکی از یک انبار مواد غذایی در ایرانشهر  کشف شد. به نقل 

از روابط عمومی اداره کل تعزیرات حکومتی سیستان و بلوچستان، موسی عباس زاده محمودی با اشاره به بررسی و  رسیدگی پرونده کشف ۱۰ هزار 

کیلوگرم روغن خوراکی از یک انبار مواد غذایی در ایرانشهر، افزود: پرونده مربوط به کشف   ۱۰ هزار کیلوگرم روغن خوراکی به ارزش یک میلیارد و ۵۰۰ 
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شهردار کرمانشــاه گفت: 

بخــش کمــي از کار احداث 

تقاطع غيرهمســطح ميدان 

ســپاه باقي مانده و اين پروژه 

در مرداد ماه افتتاح مي  شود . 

بــه گــزارش شــاخه ســبز 

تقاطــع  از  نــوروزي  نــادر 

غيرهمسطح ســپاه به عنوان 

يک رکــورد در اجــراي پروژه 

هاي عمراني اســتان ياد کرد 

 و گفــت: زمــان اجــراي يک 

تقاطع غيرهمســطح در اين 

حجــم و در چنــين محدوده 

ترافيکــي از شــهر حداقــل 

٢٤ مــاه اســت، اما مــا تمام 

 توانمان را گذاشــتيم که اين 

پروژه ظرف مدت شش ماه به 

بهره برداري برسد، يعني يک 

چهارم زمان مورد نياز پروژه . 

نوروزي افزود: ايــن پروژه به 

مدت يک ســال متوقــف بود و 

وقتي در آذر ماه ســال گذشته 

دوباره کار را شروع کنيم، پروژه 

تنها ١٥ تا   ٢٠ درصد پيشرفت 

داشــت. اين مدت توقف و اين 

ميزان پيشرفت اندک درحالي 

بــود کــه ايــن پــروژه اهميت 

بســياري در رفع گره  ترافيکي 

محدوده ميدان سپاه دارد . 

وي گفــت: تمام تــلاش و 

توان خود را بــراي اجراي اين 

پروژه گذاشتيم و به جاي ٢٤ 

ماه، زمان شــش ماهه را براي 

اجراي آن تعيين  کرده و حتي 

تابلوي تاريخ افتتاح را هم در 

پروژه نصب کرديم . 

شهردار کرمانشــاه گفت: 

خيلي ها به مــن ايراد گرفتند 

کــه ايــن کار(نصــب تابلوي 

روزشــمار افتتــاح پــروژه) را 

انجــام ندهيــم و تاريخ دقيق 

 افتتــاح را اعــلام نکــرده يــا 

حداقل زمــان اجرا را بيشــتر 

کنيم، اما براي اينکه پيمانکار 

و عوامــل اجرايــي بــا جديت 

و سرعــت کار را دنبــال  کنند 

زمــان شــش مــاه را تعيــين 

کرديــم. همــين امــر موجب 

شــد عوامل اجرايي با سرعت 

بيشــتري کار کنند . 

بــراي  داد:  ادامــه  وي 

تسريــع در اجراي ايــن پروژه 

کارگاه ساخت سگمنت را در 

کرمانشــاه راه اندازي کرده و 

سگمنت ها در آنجا توليد  و در 

محل پروژه نصب مي شــدند 

و در حــال حــاضر از ١٨٤ 

سگمنت مورد نياز ١٨٠ مورد 

آن نصب شده است . 

نــوروزي در خصوص علت 

تاخــير در اجــراي پــروژه، به 

ســقوط جرثقيل مشــغول به 

کار در اين پروژه اشــاره کرد و 

گفــت: جرثقيــل در  روزهاي 

آخــر اســفند ســقوط کــرد و 

حتــي دو ماشــين در محــل 

پروژه آســيب جــدي ديدند، 

اما خوشبختانه تلفات جاني 

نداشــت. بــا توجه بــه  اينکه 

جرثقيــل ديگــري در ســطح 

شهرســتان نداشــتيم بايــد 

از جــاي ديگر جرثقيــل تهيه 

مــي کرديم، امــا متاســفانه 

محورهاي اســتان با توجه  به 

ســفرهاي نوروزي و شــلوغي 

جاده ها تا ٢٠ فروردين براي 

حمــل تجهيــزات ســنگين 

بسته شــد و ما نتوانســتيم تا 

٢٠ فرورديــن ماه  دســترسي 

به جرثقيل داشــته باشــيم و 

همين امر تاخــير يک ماهه را 

در پــروژه بوجــود آورد . 

وي افــزود: در حال حاضر 

هم عمده کار پروژه تمام شده 

و فقط بخش هاي جزيي از آن 

باقي مانده کــه در همين ماه 

به پايان مي رسد . 

شهردار کرمانشــاه گفت: 

اگر بتوانيم پــروژه را در همين 

هشــت ماه هم تحويل دهيم، 

عملا در يک ســوم زمان مورد 

نياز پروژه، آن را  اجرايي کرده 

ايم که يــک رکورد محســوب 

مي شود . 

بــه  کرمانشــاه  شــهردار 

در محــل  ترافيــک شــديد 

اجراي اين پروژه اشــاره کرد و 

افزود: مي دانيــم مردم کلافه 

شــده اند اما تمــام توانمان را 

 بــراي بالا بــردن سرعــت کار 

گذاشــته و پــروژه در بخــش 

هاي مختلــف آن که کارگاه را 

هم شــامل مي شود عملا ٢٠ 

ســاعت در شــبانه  روز فعال 

اســت و ايــن تــلاش شــبانه 

روزي بــراي ايــن اســت کــه 

بتوانيم هرچه سريعتر مردم را 

از ترافيک اين محدوده نجات 

دهيم . 

کــرد:  تصريــح  نــوروزي 

مي توانســتيم تاريخي براي 

افتتاح اين پروژه اعلام نکنيم 

و مدت اجراي پروژه را هم ٢٤ 

ماه در نظــر بگيريم  که همين 

قدر هم زمان نيــاز دارد و بعد 

از افتتاح بگوييــم که کارمان 

يــک رکــورد بــوده و قطعــا 

همــه آن زمــان تحســين هم 

مي کردنــد، اما  بــه خودمان 

ســختي داديم و به پيمانکار 

فشــار آورديــم و زمان شــش 

مــاه را اعلام کرديم تــا همه با 

جديــت و سرعــت کار کنند و 

الان هم که  هشــت ماهه کار 

تحويل مي شود باز يک رکورد 

عالي است. 

و  بنــادر  مدیــرکل     

دریانوردی استان بوشهر به 

همراه عباس محمدصادقی 

معاون فنــی و مهندســی و 

همچنیــن محمد قاســمی 

معــاون  دریایــی اداره کل از 

روند پیشرفت طرح توســعه 

گناوه بازدید کرد. 

به گــزارش شــاخه ســبز 

، مریــم کــرم پورنیا اســتان 

بوشــهر، محمــد شــکیبی 

و  بنــادر  مدیــرکل  نســب 

دریانوردی اســتان بوشــهر 

در بازدیــد  میدانــی از طرح 

توســعه بنــدر گنــاوه اظهار 

کــرد: بــا ســاز و کار تعریف 

شــده فرآیند اجرایــی طرح 

توســعه بندر گناوه شــتاب 

می گیــرد. 

وی بیــان کــرد: این طرح 

و  مهــم  هــای  اولویــت  از 

راهــبردی اداره کل اســت 

که اکنون با حــدود ۵ درصد 

پیشرفــت فیزیکی در مرحله 

 احداث موج شــکن جنوبی 

قرار دارد. 

ادامــه  نســب  شــکیبی 

داد: بــا توجــه بــه اهمیــت 

طــرح توســعه بنــدر گناوه 

مقــرر گردیــد هــر دو هفته 

یکبار با حضور کلیــه ارکان 

اصلی  اجرایی پروژه، بازدید 

میدانــی از این طــرح انجام 

و گــزارش رونــد عملیاتــی 

آن نیــز به صورت مســتمر به 

اداره کل بنادر و دریانوردی 

 استان بوشهر اعلام شود. 

شــکیبی نســب افــزود: 

طرح توســعه بندر گناوه در 

فاز اول با اعتبار کل شانزده 

هزار و چهارصد میلیارد ریال 

اجرا می شــود که این  حجم 

از اعتبــار نشــان از اهتمام 

ســازمان بنادر و دریانوردی 

به بنــادر تجــاری و کمک به 

افزایش فرصت های شــغلی 

و بهبــود وضعیت  معیشــت 

ساحل نشینان است. 

  وی یــادآور شــد: طــرح  

توســعه بندر گناوه در ســه 

فــاز پیــش بینــی شــده که 

براســاس برنامه زمان بندی 

فاز نخســت در مدت ۳۶ ماه 

به  سرانجام می رســد. 

  شــکیبی نســب افــزود: 

گناوه به عنوان دومین بندر 

تجــاری اســتان بوشــهر با 

اتمام طــرح توســعه جامع، 

از ظرفیــت قابــل توجهــی 

در  آفرینــی  بــرای  نقــش 

عرصــه تجارت بیــن المللی 

برخوردار خواهد شد.  

شــامل  طــرح  ایــن    

احداث موج شــکن، دایک 

حفاظتــی، احــداث دیــوار 

پیرامونی، عملیات لایروبی 

حوضچه تا عمــق منفی پنج 

متر است. 

  شایان ذکر اســت در فاز 

نخســت طرح توســعه بندر 

گنــا وه، احداث موج شــکن 

هــای شــمالی و جنوبــی 

بــه طــول مجموعــا ۲۳۸۸ 

مــتر،  دایــک حفاظتــی به 

طــول ۱۱۲۰ مــتر و دیواره 

پیرامونــی به طــول ۱۷۰۰ 

مــتر و حجم لایروبــی آن نیز 

۹۸۰ هــزار مترمکعب برآورد 

 شده است. 

مدیرعامــل شرکت گاز اســتان ایــلام به 

عملکرد دولت ســیزدهم در حوزه گازرسانی 

بــه مناطــق مختلف اســتان اشــاره کــرد و 

گفت:از  ابتدای شروع به کار دولت سیزدهم 

تاکنون یک شهر و ۶۲ روستا در اقصی نقاط 

اســتان ایلام از نعمت گاز طبیعی برخوردار 

شدند . 

به گزارش شــاخه ســبز به نقــل از  روابط 

عمومــی شرکت گاز اســتان ایــلام؛ محمود 

کشــاورز بــه گازرســانی مناطق شــهری و 

روســتایی  اســتان ایــلام در طول ۲ ســال 

گذشــته اشــاره کرد و افزود: این روســتاها 

شــامل ۴ روســتا در آبدانان، یک روســتا در 

ایلام، یــک روســتا در  ایــوان، ۶ روســتا در 

چــرداول، ۲ روســتا در چــوار، ۳ روســتا در 

دره شــهر، ۱۶ روســتا در دهلران، ۲ روســتا 

در ســیروان، یک روســتا در  مهران، ۶ روستا 

در ملکشــاهی، ۲۰ روســتا در هلیــلان و 

همچنیــن شــهر پهلــه از توابع شهرســتان 

دهلران بوده اســت . 

وی بــا بیــان اینکــه در این مــدت ۷۶۷ 

کیلومتر خطــوط تغذیــه و شــبکه توزیع در 

اقصــی نقــاط اســتان انجام شــده اســت، 

اظهار داشــت: از  ابتدای شروع به کار دولت 

ســیزدهم تاکنون بیــش از ۱۰ هــزارو ۶۳۹ 

علمک در مناطق شــهری و روستایی استان 

نصب و راه اندازی  شــده اســت . 

مدیرعامل شرکت گاز اســتان با اشاره 

به اینکه در طول ۲ ســال گذشته تاکنون 

۲۱ هزارو ۸۳۸ اشــتراک جدید پذیرش 

شــده اســت،  تصریح کرد: گازرسانی به 

یک جایــگاهCNG  ، نصــب و راه اندازی 

۲۸ ایســتگاه تقلیــل فشــار ، ایســتگاه 

میترینــگ انــدازه گیــری و  همچنین ۲ 

شهرک صنعتی نیز از نعمت گاز طبیعی 

برخوردار شدند . 

کشــاورز با بیان اینکه در راســتای تحقق 

نامگذاری امسال و سال گذشته گازرسانی 

به صنایع اســتان توجه ویژه ای شده است، 

تأکید  کرد: در طول ۲ ســال گذشته تاکنون 

بیــش از ۳۴۲ واحــد تولیــدی و صنعتی در  

اقصی نقاط استان ایلام گازدار شده است . 

وی بــا اشــاره به اینکــه هم اکنــون ۱۰۰ 

درصد جمعیت شهری و ۹۹ درصد جمعیت 

از نعمــت گاز طبیعــی  ایــلام  روســتایی 

برخوردار  هســتند،گفت: از ۶۳۷ روســتای 

استان هم اکنون ۵۶۶ روســتا از نعمت گاز 

طبیعــی برخــوردار بــوده و در حــال حاضر 

۱۷ روســتا در  دست اجرا اســت، ۱۳ روستا 

در دســتور کار گازرســانی  قــرار دارنــد و 

۳۷ روســتای دیگر فاقد توجیه گازرســانی 

هستند . 

کشــاورز به دیگــر مصوبات ســفر رئیس 

جمهــور بــه ایــلام در دور اول اشــاره کرد و 

افزود: تکمیل گازرسانی و علمک گذاری به 

دو  شهر میمه و پهله در سال ۱۴۰۰ به انجام 

رســید  و مردم عزیز این مناطق هم اکنون از 

نعمت گاز طبیعی برخوردار هستند . 

وی به دیگر مصوبات ســفر رئیس جمهور 

به ایــلام تحــت عنــوان «گازکشــی داخلی 

منــازل مســکونی ۴۵۰ مددجــوی تحــت 

پوشش کمیته  امداد و بهزیســتی به صورت 

رایــگان انجام شــود»، اشــاره کــرد و اظهار 

داشــت: این شرکت در راســتای مسئولیت 

اجتماعــی و کمک به  اقشــار نیازمند جامعه 

در مجمــوع تعــداد ۵۱۶ مــورد گازکشــی 

داخلی ســاختمان شــامل ۳۳۱ مورد افراد 

تحت پوشش کمیته امداد و ۱۸۵  مورد افراد 

تحت پوشــش بهزیســتی را بصورت رایگان 

انجام داده است . 

کشــاورز به دیگــر مصوبات ســفر رئیس 

جمهور بــه ایــلام در دور اول تحــت عنوان» 

گازرســانی به ۲ روســتای هلیلان در ســال 

۱۴۰۰»  اشاره و تصریح کرد: در این راستا ۲  

روستای بالا دشته و گراب از توابع شهرستان 

هلیلان در همان سال عملیات گازرسانی به 

 آنها انجام شد و گامی در راستای محرومیت 

زدایی این مناطق  برداشته شد . 

وی دیگــر مصوبات ســفر رئیــس جمهور 

بــه ایــلام در دور اول تحــت عنــوان»گاز 

رســانی بــه ۱۰ روســتای هلیلان در ســال 

۱۴۰۱» اشــاره  کــرد و گفت: گازرســانی به 

۱۰ روســتای هلیلان شــامل پیازآبــاد، بان 

لکان، پیامن ســفلی، علیا و وســطی، تورم ، 

رودبره،سرچلوسکان  سفلی و علیا، گاودول 

به پایــان رســیده و پیمانــکار در حال نصب 

انشــعاب علمک برای منازل این روســتا ها 

بوده و انجام عملیات  اجرایی گازرســانی به 

سایر روستاها با پیشرفت فیزیکی ۸۵ درصد 

در حال انجام است . 

کشــاورز با بیان اینکــه ۵ مصوبــه قبلی 

رئیــس جمهــور و هیــأت دولت به ایــلام در 

دور اول در این شرکــت ۱۰۰ درصد اجرایی 

شــده  اســت، افــزود: شرکــت گاز اســتان 

ایلام در زمینه هــای مختلف گازرســانی به 

مناطق شهری، روســتایی و صنایع استان و 

همچنین در  راســتای انجام مسئولیت های 

اجتماعــی موفق بــوده بطوری کــه رضایت 

نســبی آحاد مختلف مردم در ایــن زمینه ها 

فراهم شده است . 



مدیرعامــل شرکــت انتقال 

گاز ایران گفت: هنــوز قرارداد 

ترکمنســتان  از  گاز  واردات 

اجرایی نشده است، اما میزان 

ســوآپ گاز از  ترکمنســتان به 

طور میانگین در ســال گذشته 

روزانــه ۴.۵ میلیون متر مکعب 

بوده که این رقم در سال جاری 

به طور میانگین به ۱۰  میلیون 

متر مکعب در روز رسیده است. 

غلامعباس حســینی امروز 

در نشســتی خــبری بــا بیــان 

اینکــه روزانــه ۴۵ میلیون متر 

مکعب گاز به کشورهای عراق، 

ترکیــه و  آذربایجــان صادر می 

شود، اظهار کرد: سال گذشته 

۴.۵ میلیون مــتر مکعب در روز 

گاز از ترکمنســتان دریافــت 

کردیم که البته طــی   ۱۵ روز به 

دلیل شــدت سرما گاز ارسالی 

به ایران را قطع کردند. 

وی افــزود: گازی را کــه از 

ترکمنستان دریافت می کنیم، 

همین میزان را در شــمال غرب 

به آذربایجان تحویل دادیم. 

حســینی بــا بیــان اینکــه 

اکنون دو خــط ۶ و ۹ سراسری 

پیمانــکار در حال اجرا اســت 

میلیــون  کــه ظرفیــت ۱۰۰ 

متر مکعــب صــادرات را  ایجاد 

خواهد کــرد، گفــت: ظرفیت 

واردات ۲۰ میلیون متر مکعب 

واردات  ســوآپ از ترکمنســتان 

را داریم کــه اکنون این رقم ۱۰ 

میلیون  متر مکعب است. 

مدیــر عامل شرکــت انتقال 

گاز ایران با بیان اینکه ظرفیت 

انتقــال روزانه گاز کشــور یک 

اســت،  مترمکعــب  میلیــارد 

گفت: شرکــت  انتقــال، گاز را 

از ۲۰ پالایشــگاه گازی شامل 

۱۳ پالایشــگاه پــارس جنوبی 

و پالایشــگاه های فجــر جــم، 

پارسیان ۱ و ۲، بیدبلند، ایلام، 

 شهید هاشــمی نژاد و سرخون 

و قشــم همچنین دو پایانه گاز 

از ترکمنســتان و ۱۶ منطقــه 

نفت خیز جنوب کشور و هشت 

ان جــی ال دریافــت  و منتقــل 

می کند. 

حســینی بــا بیــان اینکــه 

کیلومــتر  هــزار   ۳۸ اکنــون 

 ۳۳۳ گاز،  انتقــال  خــط 

توربوکمپرســور و ۹۱ ایستگاه 

مرکــز   ۶۱ و  فشــار  تقویــت 

در  تعمیــرات  و   بهره بــرداری 

شرکت انتقــال گاز ایران وجود 

دارد، گفت: شــبکه مخابراتی 

شرکت ملی گاز ایــران با بیش 

از ۸۰۰۰  کیلومتر فیبر نوری با 

۹۶۴ ایستگاه مخابراتی تحت 

مدیریــت شرکــت انتقــال گاز 

ایران است. 

وی بــا بیــان اینکه ســالانه 

به طور میانگیــن ۲۷۴ میلیارد 

کشــور  در  گاز  مترمکعــب 

بــه مبــادی مــصرف منتقــل 

و  حفــظ  گفــت:  می شــود، 

 نگهــداری ۷۰ درصــد دارایی 

فیزیکی شرکــت ملی گاز ایران 

به  عهــده شرکــت انتقــال گاز 

است. 

مدیرعامــل شرکــت انتقال 

گاز ایران با بیان اینکه ظرفیت 

انتقــال گاز کشــور اکنون یک 

میلیــارد مــتر مکعــب اســت، 

اظهار کــرد: تاکنون   ۵۰ درصد 

تعمیرات انجــام شــده و برای 

انتقال پایدار گاز در زمســتان 

آماده می شویم. 

بــه  اشــاره  بــا  حســینی 

اینکــه از ابتــدای امســال تــا 

دهــم مردادمــاه، ۹۸ میلیارد 

مبــادی  بــه  گاز  مترمکعــب 

مــصرف منتقل شــده کــه این 

حجم  نســبت به زمان مشــابه 

پارســال ۴ میلیــارد مترمکعب 

افزایــش یافتــه اســت، گفت: 

بیشــترین مقــدار انتقــال گاز 

دی ماه پارســال ۸۵۸ میلیون 

 مترمکعــب در روز ثبــت شــد و 

ظرفیــت روزانــه ۱۰۰ میلیون 

از  گاز  صــادرات  مترمکعــب 

خطوط ششم و نهم انتقال گاز 

هم در کشور  وجود دارد. 

وی با بیــان اینکــه تاکنون 

اساســی  کالای  قلــم   ۷۵۰

ایستگاه های تقویت فشار گاز 

تولید شــده، ۴۵۰ قطعه دیگر 

هم در حــال تولید اســت و  در 

ســاخت دو توربیــن گازی هم 

خودکفا شــدیم، گفت: اکنون 

روغن های مصرفی و فیلترهای 

داخــل  ســاخت  گاز  و  هــوا 

استفاده می شود. 

مديرعامل شرکت انتقال گاز ايران: 

حجم سوآپ گاز تركمنستان به 10 ميليون مترمكعب رسيد
︣︊︠

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق اهواز گفت: با وجود افزایش دما، 

مصرف برق در کلانشــهر اهواز در روز جمعه (۱۳  مردادماه) سال جاری 

۱۳۰ مگاوات کاهش داشته است. 

عبدالحمید عباس شیاری با تقدیر از همراهی شهروندان اهوازی در 

مدیریت مصرف برق اظهار کرد: با وجود افزایــش دما و افزایش  تقاضای 

مصرف بــرق در کشــور، روز جمعه (۱۳ مردادماه) ســال جاری شــاهد 

کاهش ۱۳۰ مگاواتی مصرف برق در کلانشــهر اهواز  بودیم که نشان از 

همکاری بسیار خوب شهروندان با صنعت برق دارد. 

وی افزود: اختلاف زیــاد پیک برق در فصل گرم و سرد ســال در اهواز 

نشــان می دهد بخش زیــادی از مصرف، ناشــی از بکارگیری  وســایل 

سرمایشــی به عنوان یک نیاز اساســی در این منطقه است که بار زیادی 

به شــبکه وارد می کند ولی با این وجود شــهروندان  اهوازی با بکارگیری 

برنامه های مدیریت مصرف و درک شرایط ناترازی تولید و مصرف یاریگر 

صنعت برق بودند. 

مدیرعامل برق اهواز تصریح کرد: با ارائه ۱۴۰ برنامه از ســوی وزارت 

نیرو به منظور مدیریت مصرف برق و اســتقبال  شهروندان از مشوق های 

صرفه جویــی در مصرف، تــا این لحظــه نتایج بســیار خوبــی در حفظ 

پایداری شبکه کسب کرده ایم. 

شیاری خاطرنشان کرد: از شــهروندان اهوازی تقاضا داریم مدیریت 

مصرف برق به خصوص از ساعت ۱۱ تا ۱۷ و همچنین ۱۹  تا ۲۲ را ادامه 

دهند و از وسایل پرمصرف مانند اتو و ماشین لباسشویی در این ساعات 

استفاده نکنند. 

كاهش 130 مگاواتى مصرف برق اهواز در 
روز جمعه

۵ WWW.SHAKHESABZ.IR
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سخنگوی صنعت برق عنوان کرد: پايداری گرمای هوا و ضرورت همکاری مشترکان برق

مديرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان: 

طرح فاضلاب شادگان تا پايان 
سال آينده تكميل مى شود

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خوزســتان 

گفت: طرح فاضلاب شادگان، اولین طرح فاضلاب 

اســتان اســت که تــا پایان ســال آینــده  تکمیل 

می شود. 

محمدرضا کرمی نژاد امــروز، ۱۴ مردادماه در 

آیین انعقاد قرارداد شــرکت آبفا خوزستان و بانک 

ســپه که به منظــور تکمیل طرح  فاضلاب شــهر 

شــادگان انجام شــد، اظهار کرد: طرح فاضلاب 

شادگان با استفاده از تسهیلات ماده ۵۶ به ارزش 

۲۵۰ میلیارد تومان و  با مشارکت بانک سپه تکمیل 

خواهد شد. 

وی افــزود: وزارت نیرو، آبفا کشــور، اســتاندار 

خوزستان و نماینده شهرستان شادگان تلاش های 

بســیاری کردند تا این تسهیلات به  نتیجه برسد و 

امروز شاهد عقد قرارداد برای جذب این تسهیلات 

به منظور تکمیل پروژه فاضلاب شادگان باشیم. 

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خوزســتان 

گفت: دولت ســیزدهم از ابتدای استقرار تاکنون 

مصوبــات مختلفــی برای حــل مشــکلات آب  و 

فاضــلاب در خوزســتان داشــته و در ایــن زمینه 

اختیارات خوبی به شرکت آبفا خوزستان داده شده 

است تا بتواند از همه ظرفیت ها  برای حل مشکلات 

آب و فاضلاب استان استفاده کند. 

کرمی نژاد عنوان کــرد: یکی از این ظرفیت ها 

بحث تسهیلات ماده ۵۶ یا فاینانس داخلی است 

که خوشبختانه در این زمینه استان  خوزستان در 

کشــور رتبــه اول را دارد و قرارداد امروز ســومین 

قراردادی است که در بحث جذب تسهیلات ماده 

۵۶ در آبفای استان  منعقد شده است. 

وی افــزود: پیشــرفت پــروژه طــرح فاضلاب 

شــادگان بیش از ۹۰ درصد است و با اعتباری که 

در ایــن زمینه جذب خواهد شــد این طرح  باید به 

طور کامل تکمیل شود. 

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خوزســتان 

گفت: در این طرح بیش از ۳۰۰ کیلومتر شبکه و 

همچنین ۱۵ ایســتگاه پمپــاژ، اجرایی و  احداث 

شده اســت. همچنین یک تصفیه خانه فاضلاب 

تکمیل و وارد مدار شــده اســت که پســاب آن به 

شــرکت فولاد شــادگان بــرای انجــام  پروژه های 

بازچرخانی اختصاص می یابد. 

کرمی نژاد با بیان اینکه طرح فاضلاب شادگان 

اولین طرح فاضلاب استان خوزستان است که در 

پایان ســال آینده تکمیل می شــود،  عنوان کرد: 

اکنون باید حدود ۶۰ کیلومتر شبکه و ۳ ایستگاه 

پمپاژ احداث شود و همچنین ۱۵ ایستگاه پمپاژ 

نیز باید بازسازی شود  تا طرح فاضلاب شادگان به 

صورت کامل و ۱۰۰ درصدی تکمیل شود. 

مديرعامل توزيع برق پايتخت اعلام کرد

 50 درصد تهرانى ها مشمول پاداش 
مديريت مصرف برق شدند

مدیرعامل توزیع بــرق پایتخت اعلام کرد: 

از هر دو واحد مســکونی در شــهر تهران یک 

واحد مشمول دریافت پاداش ریالی  مدیریت 

مصرف برق شده است. 

به نقل از شرکــت توزیع نیروی بــرق تهران 

بــزرگ، کامبیــز ناظریــان -  مدیرعامــل این 

شرکت - با اعــلام این کــه بالغ بــر ۵۰  درصد 

از مشــترکان خانگــی شــهر تهران مشــمول 

دریافت پــاداش ریالی مدیریــت مصرف برق 

شده اند، گفت: مجموع رقم پاداش  تخصیص 

داده شــده به مشــترکان خانگی برق در شهر 

تهران که موفق شــده اند مصرف بــرق خود را 

نسبت به ســال گذشــته کاهش  دهند به رقم 

قابل توجه ۱۴۵ میلیارد تومان بالغ شــده که 

نشــان دهنده همکاری قابل ملاحظه تهرانی 

هــا در اجرای طــرح مدیریت  مــصرف برق در 

ساعات اوج بار بوده است. 

ناظریــان بــا قدردانــی از همــکاری قابل 

تقدیر تهرانی ها ایــن همراهی را اقدامی موثر 

در حفــظ پایداری شــبکه توزیــع برق سراسر 

 کشــور و تامین انرژی مــورد نیــاز هموطنان 

دانســت و گفت: امیــد داریــم با تــداوم این 

همکاری تا پایــان فصل گرما شــاهد کوچک 

 تریــن اختلالــی در تامیــن بــرق مشــترکان 

نباشیم. 

وی تعداد قبوض مشمول پاداش را در شهر 

تهــران در حدود دو میلیون قبــض عنوان کرد 

و گفت: میانگین کاهش مصرف برق  توســط 

مشترکانی که مشــمول پاداش شــده اند در 

شهر تهران حدود ۲۵ درصد بوده است. 

مدیرعامل شرکت توزیــع نیروی برق تهران 

بزرگ با اشــاره به این که افزایش کلی مصرف 

برق در کشــور تمامــی رکوردهای  ثبت شــده 

پیشــین را شکســته اســت، گفت: در چنین 

شرایطــی بــدون شــک همراهی مشــترکان 

خانگی توانســته است نقشــی قابل  ملاحظه 

در کنترل شرایط مزبور و حفظ پایداری شبکه 

انرژی داشته باشــد و این مهم همراه با تلاش 

های شــبانه روزی فعالان  صنعت برق کشــور 

و همچنیــن همــکاری مشــترکان صنعتی و 

اداری، به روشن نگاه داشتن چراغ خانه های 

هموطنانمان کمک  کرده است. 

سخنگوی صنعت برق گفت: در روزهای اخیر به واسطه افزایش دمای هوا و به دنبال آن افزایش مصرف برق کماکان تقاضای  مصرف برق بالا و بیش از ۷۱ 

هزار مگاوات بود به همین دلیل نیازمند همراهی بیشتر مردم هستیم.مصطفی رجبی مشهدی با بیان  اینکه با توجه به افزایش شدید دمای هوا پیش بینی نیاز 

مصرف بیش از ۷۳ هزار مگاواتی داشتیم و همکاران ما برای تامین این  میزان آمادگی لازم را داشتند، اظهار کرد: در چهارشنبه نیاز مصرف برق به ۷۲ هزار و 

۴۱۵ مگاوات و در پنجشنبه نیز به ۷۱  هزار و ۸۰۶ مگاوات رسید.وی با بیان اینکه وزارت نیرو برای جذب افزایش همکاری مشترکان خانگی سیاست تشویق 

همه  مشــترکان اعم از پرمصرف ها را هم در دســتور کار خود قرار داده، اظهار کرد: امســال پاداش صرفه جویی به همه مشترکانی که  میزان مصرف برق خود را 

نسبت به سال گذشته کاهش دهند تعلق خواهد گرفت.سخنگوی صنعت برق با اشاره به برنامه وزارت  نیرو برای گذر از باقیمانده فصل گرم تابستان گفت: با 

افزایش همکاری مشترکان قطعا از روزهای سخت و گرم آینده نیز عبور  خواهیم کرد.به گفته وی ۱۱ تا ۱۷ و ۲۰ تا ۲۳، ساعات اوج مصرف برق هستند، در بخش 

خانگی به مردم توصیه می شود از  وسایل پرمصرف در این ساعات استفاده نکنند. 

︣︊︠

فاطمــه مداح نظری - عــزاداری برای 

سیدالشــهداء (ع) یکــی از بــزرگ  ترین 

مصادیق بزرگداشــت شعائر الهی است. 

در حقیقــت یکی از مهــم  ترین امتیازات 

جامعه شــیعه، برخورداری از چشــمه پر 

فیض نورانیت و  معنویت عاشوراست. این 

چشــمه جوشــان از نخســتین روزی که 

موضوع  یادکرد مصیبت امام حسین (علیه 

السلام) و یارانش مطرح شد جریان  یافت 

و تا امروزه همچنان جاری اســت و پس از 

این هم ادامه خواهد  داشت. اما در طول 

تاریخ همواره کسانی بوده اند که علی رغم 

اینکه  ادعای اسلام داشته اند، با اقامه عزا 

بر آن حضرت مخالف بوده و آن  را نپذیرفته 

اند. بر این اســاس با توجه به این که قرآن 

بــه عنوان کتاب  الهی، مورد پذیرش همه 

مسلمانان است. با نظری به آیات نورانی 

قرآن  روشن می شود که عزاداری و برپایی 

مجالــس عزا نــه تنها با قــرآن  مخالفت و 

ناســازگاری ندارد، بلکــه موجب تثبیت 

قلوب، ذکر و موعظه و  از مصادیق شــعائر 

الهی، مودّت و محبّت به اهل بیت (علیهم 

السّــلام) می  باشــد که در قــرآن به آن ها 

سفارش شده است. 

بــرای ارائه شــیوه درســت در برپایی 

عزاداری، بر آنیم سیره پیشوایان  معصوم 

علیهم السلام به ویژه آموزه های عاشورایی 

امام رضا علیه  الســلام را مورد بررسی قرار 

دهیم تا آنچه مورد تأیید این خاندان است 

 به دست آوریم. 

مقــام معظم رهبــری می فرمایند: ای 

مسلمانان، امروز، عاشوراست که  می تواند 

دنیا را نجات دهد، به شرط آن که خوب و 

درســت تبیین شــود.  فلذا مومنین باید 

شعائر الهی را تبیین نموده و عظیم بدارند 

تا به مرحله  تقوای قلب برسند و مراسم های 

عاشــورایی و عزاداری امام حسین (ع)  به 

شــرط آن که با معرفت و درک عظمت آن 

باشــد از شــعائر عظیم  اســلامی و الهی 

است . 

دشــمن همیشــه ســعی دارند سلاح 

ایمان و تقوا را از شــیعیان ســتانده و ما  را 

خلع ســلاح نمایند و ما در این مورد باید 

آگاهانه عمل کرده و هوشیار  باشیم در این 

ایام ســوگواری برخی بدعت های خلاف 

شرع و ساختگی  آمریکایی و انگلیسی در 

مراســمات ما رخنــه پیدا نکنــد که این 

کار های  استکبار برنامه ریزی برای آینده و 

نسل های آتی کشور می باشد که از  همین 

بدعت های ساختگی به عنوان شبهه در 

صدد اختــلاف افکنی های  طــرح ریزی 

شده استفاده خواهد کرد . 

محــرم و صفــر موســم یــادآوری قیام 

حسینی است که در آن تجلی اصول  دین 

خدا صورت پذیرفته اســت؛ لذا بازخوانی 

آن عامل مهمی برای زنده  نگه داشــتن و 

حیات مستمر اســلام می گردد، آنجا که 

امام معصوم عشق  به خدا را جایگزین همه 

دوست داشــتنی های بی ارزش دنیایی 

می کند  عملاً بــه توحید و وحدانیت خدا 

شــهادت می دهد، و یا با ترجیح آخرت بر 

 دنیا اهمیت معاد را نشان می دهد، و یا با 

جدا کردن حق از باطل عدالت  را جلوه ای 

دوباره می بخشــد، و قصد خود را از قیام 

احیــای ســنت جــدش و  مــرام پــدرش 

می خواند تا امر نبوت و امامت نیز تحقق و 

تداوم یابد،  این ها همه و همه گوشه ای از 

تجلــی اصول دین در مکتــب الهی امام 

 حسین (ع) می باشد . 

شــیطان که همه امیدش را به اغوای 

ادمیان بسته زنگ خطررا متوجه  می شود 

ومــی دانــد کــه اگــر قراراســت همــه 

زحمت های او در اغــوای  فرزندان آدم به 

هدر رود به حرمت و ارزش گریه و عزاداری 

امام  حسین (ع) خواهد بود . 

آثار و برکات عزاداری امام حسین (ع ( 

اولّ: آمرزش گناهان

اولّین نتیجه عزاداری، آمرزش گناهان 

است. طبق روایات، اگر کسی  وارد جلسه 

عزای امام حســین «ع» شــود و عزاداری 

کند، گناهان او  آمرزیده می شود. چنانکه 

از پیامبر «ص» و ائمّه طاهرین (ع) روایاتی 

 در اهمیّــت عــزاداری و اینکــه گریــه بر 

مصائــب اهل بیت (ع) بهشــت را  واجب 

می گرداند، وارد شــده اســت. بحمدالله 

همیشه جلســات عزاداری  رونق داشته و 

سزاوار نیســت کسی خود را از فیض آن و 

نتایج مفید آن  محروم سازد . 

دوّم: ثواب فراوان

در روایات معصومین «ع» برای عزاداری 

و زیارت امام حسین (ع)،  ثواب حج و عمره 

بیان شــده اســت. حتّی در روایات آمده 

اســت که افضــل  از همه اعمال اســت. 

همچنیــن در روایــات فرموده انــد ثواب 

عزاداری و  زیارت ابی عبدالله الحســین 

(ع) مانند آن است که خدای سبحان را در 

 عــرش زیارت کند. البتــه خداوند متعال 

مجسّــم نیســت که روی عرش و  کرســی 

بنشیند. پس معنای عرش خدا، استیلای 

خداوند بر عالم وجود  است و این روایت از 

باب کنایه و تأکید بیان شده است. بر این 

اســاس،  ثواب زیارت امام حسین (ع)، از 

دور یــا نزدیــک، مانند آن اســت که اگر 

 پروردگار متعال عرشــی داشــت و شــما 

می توانستید خدا را زیارت کنید،  از چنان 

ثوابی بهره مند می شدید . 

تحلیل آمرزش گناهان و اعطای ثواب 

در عزاداری

همان طور که بیان شــد، عــزاداری و 

گریه برای امام حسین (ع) یکی از  اسباب 

آمــرزش گناهــان اســت و ثواب هــا و 

پاداش های شگفت آوری نیز  برای آن وضع 

شده است. تحلیل این مطلب آن است که 

عزادار امام  حسین (ع) باید با آن حضرت 

رابطه عاطفی برقرار کند؛ به این معنا که 

 به اندازه عشــق و محبّتی که به ایشــان و 

شعائر حسینی دارد، از  گناهانش افسرده 

و ناراحت بوده، به پیروی از اهل بیت (ع) 

علاقه  داشــته باشد. پس، به تعبیر دیگر، 

معنــای روایــت چنین می شــود که: اگر 

 کسی برای عزاداری امام حسین (ع) وارد 

جلسه عزا شد و توبه کرد و  از گناهان خود 

پشیمان شد، گناه او هرچه بزرگ و فراوان 

باشد،  آمرزیده می شود . 

سوّم: دستیابی به حسن عاقبت

فایده سوم عزاداری، عاقبت به خیری 

است. به عبارت دیگر، دست  عنایت امام 

حسین (ع) روی سر عزاداران قرار می گیرد 

و به این  واسطه، از عاقبت سوء و سرنوشت 

بد، مصون و در امان خواهند  ماند. حسن 

عاقبت سه معنا دارد: اولّ اینکه ذلت بعد 

از عــزت پیدا  نمی کنــد. دوّم اینکه تا آخر 

عمر، حالت انحراف برای او پدید نمی آید 

و  سوّم اینکه هنگام مرگ، اهل بیت (ع) را 

می بیند، آن بزرگواران به  فریاد او می رسند 

و او نزد ایشــان ســربلند است. جلسات 

عزاداری، هر  سه معنای حسن عاقبت را 

برای عزاداران پدیدار می سازد. به تجربه 

 هــم اثبات شــده افرادی که با مســجد، 

روحانیّت و جلسات عزاداری رابطه  دارند، 

عاقبت به خیر می شوند . 

چهارم: ابقای اسلام و احیای تشیّع

فایده چهارم عزاداری، که از فواید قبلی 

بالاتر و ارزشــمند تر اســت، این  است که 

عــزاداری، عامــل بقای اســلام و احیای 

تشیّع است. امام حسین   (ع) برای احیای 

اسلام و تشیّع به کربلا آمدند. در آن زمان، 

اسلام در  خطر و تشیع در حال نابودی بود 

و شــیعیان نمی توانســتند ابــراز عقیده 

 کنند، امّا شهادت امام حسین (ع) ورق را 

برگرداند؛ اســلام باقی ماند و  تشیّع زنده 

شد. در واقع، زحمات رسالت پیامبر اکرم 

(ص) در تبلیغ  اســلام و معرفی تشیّع که 

پــس از جریــان نامبــارک ســقیفه بنی 

ســاعده، در  حال از بین رفتــن بود، زنده 

شد. در آن دوران، حتّی امیرالمؤمنین (ع) 

 چه قبل از خلافت و چه بعد از آن، به شدّت 

در تنگنــا بودند. پس از  ایشــان نیز امام 

مجتبــی (ع) تنهــا بودند و بدین ســبب 

محبــور به صلح بــا  معاویه شــدند. امام 

حسین (ع) تا زمان مرگ معاویه، به صلح 

برادر  خویش پای بند بودند. امّا پس از آن 

و بــا روی کار آمدن یزید که  عهدشــکنی 

آشــکاری بود، اقدام به قیــام کردند، زیرا 

می دانســتند با وجود  یزیــد، باید فاتحه 

اســلام را خواند، لذا فرمودند: اگر کسی 

مثــل یزید حاکــم  باشــد، اســلام نابود 

لاَمُ إذِْ قَدْ بُلِیَتِ  می شود: «عَلَى الإْسِْلاَمِ السَّ

ــةُ بِراَعٍ  مِثْلِ یَزِید»؛ لــذا قیام کردند و  الأْمَُّ

طبق گواهــی تاریــخ، پس از شــهادت 

ایشان،  طولی نکشید که ریشه بنی امیّه 

خشکید و اســلام عزیز باقی ماند. از این 

 جهت، تردیدی وجود ندارد که بقای اسلام 

و احیــای تشــیّع مرهون  شــهادت امام 

حســین (ع) است. امّا آن شــهادت و آثار 

عظیم آن ســزاوار  نبود کــه در کربلا تمام 

شود. آن امام بزرگوار نیز توجّه داشتند که 

موج  کربلا باید در جهان اسلام سراسری 

شود؛ لذا خاندان و فرزندان را نیز  به همراه 

خود بردند. در آستانه مسافرت، محمد بن 

حنفیّــه گفت: اگر  شــما برای شــهادت 

می روید، چرا زنان و کودکان را می برید؟ 

فرمودند:   «إنَِّ اللَّهَ قَدْ شَاءَ أنَْ یَراَهُنَّ سَبَایَا». 

یعنی این ها ادامه دهنده رسالتی  هستند 

که با شهادت آغاز می شود. بر این اساس، 

پس از عاشورا، و  شــهادت امام، نوبت به 

حضــرت زینــب (س) و اهــل بیــت امام 

حسین (ع)  رسید که با اسارت خود، موج 

شهادت امام (ع) و وقایع کربلا را  سراسری 

کنند . 

اســارت این خانواده، موجی در عالم 

اســلام ایجاد کــرد. پس از اســارت  نیز با 

عزاداری، به خصوص توسّــط سایر ائمّه 

معصومیــن (ع) موج  شــهادت، عالم گیر 

شــد. در واقع، حرکت حســینی، ابتدا با 

اسارت خاندان  رسول خدا (ص) و سپس 

با عزاداری شــیعیان، جاودان و سراسری 

شد  و همیشه باقی خواهد ماند. از این رو 

می توان گفت: شهادت، اسارت و  عزاداری 

در یک راستا هستند . 

به عبارت دیگر، اســتمرار عزاداری، تا 

روز قیامت، ســبب و عامل بقای  اسلام و 

احیای تشیّع است. بنابراین اگر ثواب آن 

از حج و عمره بالاتر  باشد، تعجّب ندارد . 

   تأکید مکــرّر تعالیم دینی بر عزاداری 

نیز به خاطر نقش مؤثر آن بر  بقای تشــیّع 

است. در روایات می خوانیم کسانی که به 

عزاداری اهمیت  می دهند، مانند اصحاب 

اباعبدالله در روز عاشــورا هســتند. امام 

حسین   (ع) به اصحاب خود فرمودند: مثل 

شما نیامده و نخواهد آمد. حال اگر  کسی 

در این مجالس شرکت کند، مثل اصحاب 

امام حسین (ع) می شود.  مثلاً عزاداران 

می توانند با شــرکت در عزاداری، حالت 

توبه و انابه پیدا  کنند و مثل حرّ، فایده اولّ، 

یعنی آمرزش گناهان را ببرند . 

پنجم: استجابت دعا

از دیگر فوائد عزاداری، استحابت دعا 

است. بحث دعا و استجابت آن  در جلسات 

عــزاداری مفصّل اســت. ایــن مطلب به 

تجربه بار ها اثبات شده  و حاکی از عنایت 

خاص معصومین (ع) به عزاداران است . 

گذرى بر تاريخ اقامه عزاى واقعه عاشورا



آگهي فقدان اسناد مالكيت خودروهاى اسقاط 
شركت برق منطقه اى  اصفهان  

فراخوان مناقصه عمومى همزمان با ارزيابى كيفى يك مرحله اى    

آگهى مناقصات

خريد مهره ماسوره مفصلى يك اينچ
 تقاضاى شماره 3240802001 (تجديد مناقصه) 

بدينوسيله اعلام مي گردد اسناد مالكيت خودروهاي اسقاط شركت برق منطقه اي اصفهان (شامل كارت  خودرو، 
برگ سبز، سند كارخانه(برگ كمپاني)) به شرح جدول ذيل مفقود گرديده و از درجه اعتبار  ساقط مي باشد. 

شـركت گاز اسـتان البرز در نظر دارد مناقصه عمومى همزمان با ارزيابى  مناقصه به 

شماره نياز درسامانه   ستاد2002001402000022 و شماره فراخوان پايگاه 
 مناقصات 53150752 را از طريق سامانه تداركات الكترونيكى( دولت ) برگزار 

نمايد.  
مبلغ برآورد اوليه  29،000،000،000ريال  

مبلغ تضمين شـركت در فرآيند ارجاع كار :  مطابق آيين نامه تضمين معاملات دولتى به 

مبلــغ   بــه   1394/09/22 تاريــخ  هـــ  123402/ت50659  شــماره 
1،450،000،000  ريال

آخرين زمان مهلت دريافت  اسناد توسط مناقصه گر در سايت تا ساعت16:00روزسه 

شنبه 17/ 1402/05 
آخرين زمان بارگذارى اسـناد توســط مناقصه گر در ســايت تا ســاعت 16:00روز 

چهارشنبه  01/ 1402/06 
  زمان بازگشايى پاكتها ( ازطريق سامانه ستاد )   

گشايش پاكت ” الف ، ب  ، ج“ : ساعت :  9:00روز يك شنبه تاريخ  12/ 1402/06 

شرايط مناقصه گر:   - 1ارائه تاييديه وزارت نفت    (توليد كننده /تامين كننده) 

 2- تاييديه ســامانه توانيــران در خصوص اقلام موضوع مناقصه توســط توليد 
كنندگان الزامى بوده و تامين كنندگان از توليد كنندگانى كه در سامانه  توانيران 
ثبت نام نموده اند مى توانند نسبت به تامين كالا اقدام نمايند و تاييديه سامانه 

توانيران مربوط به توليد كننده مزبور را ارائه نمايند
  آدرس : استان البرز ، كرج ، ميدان طالقانى ، بلوارتعاون ، خيابان فرهنگ ، روبروى 

تربيت 6 ، شركت گاز استان البرز ،امورپيمانها

شـركت شهركهاى صنعتى كرمان در نظر دارد پروژه  ها به شرح جدول ذيل، را از 
طريق برگزاري مناقصه عمومى ، بر اســاس آيين نامه برگزاري مناقصات  به 
 پيمانكار واجد شرايط واگذار نمايد. كليه مراحل برگزارى مناقصه از دريافت 
اســناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشايى پاكت ها از طريق 
   www.setadiran.ir  درگاه سامانه تداركات الكترونيكى دولت (ستاد) به آدرس 
انجام خواهد شــد و لازم اســت مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلى، 
 مراحل ثبت نام در سايت مذكور و دريافت گواهى امضاى الكترونيكى را جهت 

شركت در مناقصه محقق سازند.  
 - تاريخ انتشار مناقصه در سامانه : روز سه شنبه مورخ 1402/05/10 مى باشد. 

 - تاريخ مهلت زمانى دريافت اسناد مناقصه از سايت: تا ساعت 18:00 روز دوشنبه 
مورخ 1402/05/16. 

 -   مهلت زمانى ارائه پيشـنهادات: تا ســاعت 13:00 روز 
دوشنبه مورخ 1402/05/30. 

 -   زمان بازگشايى پاكات ارزيابى كيفى: ساعت 13:30 روز 
دوشنبه مورخ 1402/05/30. 

 -   اطلاعات تماس دسـتگاه مناقصه گزار جهت دريافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد 
مناقصه و ارائه  (پاكت الف): كرمان- بلوار شــهيد  عباســپور(پاراديس)- نبش 

ميدان عاشورا-  تلفن:034-31272012 
اطلاعات تماس ســامانه ســتاد جهت انجام مراحل عضويت در سامانه: مركز 
تماس 41934-021    دفتر ثبت نام: 88969737 و 021-85193768 
 ( www.setadiran.ir ) اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام ساير استانها، در سايت سامانه

بخش ”ثبت نام/پروفايل  تامين كننده/مناقصه گر“ موجود است. 

م الف 1543061  شناسه آگهى : 1542717 

شناسه آگهى : 1541467 

روابط عمومى شركت برق منطقه اى اصفهان شركت شهركهاى صنعتى كرمان

﹩﹍﹠﹨︣﹁
SHAKHESABZ@GMAIL.COM

۶
 ۱۵ مرداد؛ آخرين مهلت ثبت نام در سی امين جشنواره هنرهای تجسمی جوانان

راه يابى «سمپاش» و «آسمان 
دوست داشتنى» به جشنواره كانادا

پویانمایی های «آسمان دوست داشتنی» و 

«سمپاش» به بخش مسابقه هفتمین جشنواره 

بین المللی فیلم «رجینا» کانادا راه یافتند. 

دوســت  «آســمان  پویانمایــی  فیلــم  دو 

داشــتنی» بــه کارگردانــی امیــر مهــران و 

«سمپاش» ســاخته فرنوش عابدی از تولیدات 

جدید کانون  پرورش فکری کودکان و نوجوانان 

در هفتمین جشنواره بین المللی فیلم «رجینا» 

کانادا به رقابت می پرداند. 

بــر همیــن اســاس پویانمایــی «آســمان 

دوست داشتنی» در بخش مســابقه فیلم های 

کوتاه بین الملــل جشــنواره بین المللی رجینا 

چهارمین  حضور خود را تجربه می کند. 

همچنین پویانمایی «ســمپاش» که تاکنون 

جوایز زیــادی را از جشــنواره های بین المللی 

کسب کرده است در بخش مســابقه فیلم های 

 کوتاه انیمیشن این جشنواره قرار دارد. 

جشــنواره بین المللی فیلم «رجینا» با هدف 

الهام بخشــی و انگیزه مردم برای کشف جهان 

از طریــق تصاویــر متحــرک در کشــور  کانادا 

برگزار می شود. 

جشــنواره بین المللی فیلم «رجینا» در پنج 

روز از ۱۰ تا ۱۴ مرداد ۱۴۰۲ (۱ تا ۵ آگوســت 

۲۰۲۳) در شــهر رجینا ساســکاچوان  کشــور 

کانادا در حال برگزاری است. 

فيلمنامه «حلما» به جشنواره 
اسكيپ تاون آمريكا راه يافت

فیلمنامه ســینمایی «حلما» به نویسندگی 

علی فرآورده و صادق خوشــحال به جشــنواره 

اسکیپ تاون آمریکا راه یافت. 

فیلمنامــه ســینمایی «حلــما» براســاس 

طرحی از علــی فرآورده بــه نویســندگی علی 

فرآورده و صادق خوشــحال در نخستین حضور 

 جهانی خود بــرای رقابت در بخــش فیلمنامه 

جشنواره « Skiptown » آمریکا انتخاب شد. 

 Skiptown » جشــنواره بین المللــی فیلــم

Playhouse » جشنواره تازه ای است که بر روی 

فیلم های مســتقل (کمتر از پنــج میلیون  دلار 

بودجه) در قالب کوتاه و بلند تمرکز دارد. 

این جشــنواره بســتری برای فیلمسازان 

مستقل از سراسر جهان اســت تا آثار خود را 

به نمایش بگذارند و توسط توزیع کنندگان، 

 تهیه کننــدگان و دیگــر متخصصــان ایــن 

صنعت که در هالیــوود کار می کنند، دیده 

شــوند. 

مدیر این جشــنواره وینچنزو کاروبیا، مالک 

 Skiptown Productions  اســت و توســط 

پرینــک فیلمــز، کمپانــی توزیــع بین المللی 

 حمایت می شود. 

جشــنواره اســکیپ تاون هفتم تا ۱۲ نوامبر 

۲۰۲۳ برابــر بــا ۱۶ تــا ۲۱ آبــان ۱۴۰۲ در 

هالیوود جنوبی، کالیفرنیا برگزار خواهد  شد. 

پخش جهانی فیلمنامه ســینمایی «حلما» 

به عهده کمپانی ماداکتــو پیکچرز به مدیریت 

محمد توریوریان است. 

دبیرخانه سی امین جشنواره هنرهای تجسمی جوانان ایران اعلام کرد: مهلت ثبت نام هنرمندان جوان و نوجوان در این رویداد  هنری 
تا  یکشنبه (۱۵ مرداد) است و تمدید نمی شود.یکشنبه (۱۵ مرداد)، آخرین مهلت ثبت نام در این رویداد هنری خواهد بود  و طبق اعلام 
دبیرخانه جشــنواره، این زمان تمدید نمی شود.سی امین جشــنواره هنرهای تجسمی جوانان ایران با شعار «ایران  دوست داشتنی» برای 
نخستین بار با تفکیک دو گروه سنی «جوان» و «نوجوان» از یکدیگر برگزار خواهد شد.این رویداد  هنری به دبیری مینا صدری، شهریورماه 

امسال به میزبانی استان کردستان و شهر سنندج، در رشته های تصویرسازی،  خوشنویسی، سفال و سرامیک، طراحی گرافیک، عکاسی، 
کاریکاتور، مجسمه ســازی، طراحی، نقاشــی، نگارگری، گل و مرغ  و تذهیب، برگزار می شــود.نوجوانان و جوانان علاقه مند به شرکت در 
ســی امین جشــنواره هنرهای تجسمی جوانان ایران، تا فردا  یکشنبه (حداکثر تا ساعت ۱۵) فرصت خواهند داشت تا با مراجعه به پایگاه 

اینترنتی  yafestival.ir  در این رویداد هنری  ثبت نام کنند. 

WWW.SHAKHESABZ.IR
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سوئيس نماينده خود در اسكار 2024 را
 معرفى كرد

سوئیس، «تندر»، نخستین فیلم بلند برجسته کارمن ژاکیر را برای 

نود و ششمین دوره اســکار (۲۰۲۴) که قرار اســت ۱۰  مارس برگزار 

شود، معرفی کرد. 

انتخاب تندر بــرای معرفی بــه اســکار ۲۰۲۴ روز جمعــه در یک 

کنفرانس مطبوعاتی که در جشــنواره فیلم لوکارنو برگزار شــد،  اعلام 

شد. 

تندر، یک درام روســتایی است که داســتان آن در سال ۱۹۰۰ در 

برابر منظره کوهستانی بســیار زیبا می شــود. این فیلم درباره  دختر 

نوجوانی به نام لیلیت گراسموگ اســت که می خواهد در صومعه ای 

نذر خــود را ادا کنــد، اما وقتی خواهــر بزرگــترش در  شرایطی مرموز 

می میرد، مجبور می شود به خانه بازگردد. 

او که بــا کار طاقت فرســا در مزرعــه خانوادگی به خانــواده کمک 

می کنــد در همیــن حــال بــا یافــتن ســه دوســت دوران کودکی و 

تحقیق  دربــاره مرگ خواهرش به ســنجش آزادی های خــود در برابر 

محدودیت های خانواده و جامعه روستایی می پردازد. 

این فیلم نخستین بار در جشــنواره بین المللی فیلم تورنتو ۲۰۲۲ 

به نمایش درآمــده و تاکنون جوایز متعــددی از جملــه ۲ جایزه فیلم 

 سوییس، جایزه استعدادهای نوظهور ســوییس در جشنواره زوریخ، 

جایزه ویژه هیات داوران در رم و جایزه بهترین کارگردانی  در جشنواره 

مراکش را دریافت کرده است. 

کارمن ژاکیــر کارگــردان تنــدر در گفت و گو بــا ورایتی با اشــاره 

بــه الهامی که بــا خوانــدن خاطــرات مادربزرگش گرفتــه، گفت که 

 مادربزرگش فردی بسیار عرفانی و سرشــار از فداکاری بود. با خدای 

خود صحبت می کرد، هر روز می نوشــت و می توانســت  مسایل واقعا 

نفســانی را مکتوب کند. هیات داوران انتخاب ســوئیس در بیانیه ای 

درباره تصمیــم خود اعلام کــرد: اولین ویژگی حســی منحصر به فرد 

کارمن ژاکیر به  طور ماهرانه ای جنسیت و ایمان را کاوش می کند و با 

میزانسن های ظریف و تصاویر خاطره انگیز، مخاطب را مجذوب خود 

 می کند. جوئل برتوســا و فلاویا زانون تهیه کننــدگان فیلم در کلوزآپ 

فیلمز به خاطر فیلم های بلند و مستندهایی که گاهی در محصولات 

مشــترک بین المللی مانند من سیاهپوست تو نیســتم ساخته شده، 

شــهرت پیدا کرده اند. اســامی ۱۵ فیلمی کــه به فهرســت کوتاه راه 

می یابند ۲۱ دســامبر اعلام و نامزدها از میان آن فهرســت ۲۳ ژانویه 

۲۰۲۴ معرفی  می شوند. 

                      

︣︊︠

ســینما در دولت ســیزدهم، 

برخــلاف فرافکنی هایــی کــه 

در ابتــدای این دولــت صورت 

گرفت، شــاخص های مطلوبی 

را تجربــه کــرد که  تنهــا در یک 

از ۳۰  بیــش  مــورد، حضــور 

میلیــون نفــری طــی ۲ ســال 

ســخت اخیر، قابل اتکاســت. 

نکته امیدبخش آن کــه با توجه 

به  افق روشــن پیش رو، انتظار 

فراوانــی مــی رود کــه وضعیت 

آماری ســینما طی ۲ سال آتی، 

شرایط بهــتری را تجربه کرده و 

بــه  شــاخص های مطلوب تری 

برسد. 

دولــت ســیزدهم در یکی از 

مبهم تریــن برهه هــای تاریــخ 

ســینمای ایــران، عنــان ایــن 

شــاخه از فرهنــگ را به دســت 

افزایــش  سرســام آور  گرفــت. 

جمعیت بیــکار در میان فعالان 

ســینما کــه از اســفند ۹۸ بــه 

دلیل شــیوع کرونا کلید خورد، 

رکــود مطلــق تولیــد، بســته 

شــدن  بســیاری از ســینماها 

ســینمایی،  پردیس هــای  و 

بدهی هــای درون صنفی میان 

سینماداران با تهیه کنندگان و 

دفاتر پخش و... تنها  گوشه ای 

از مختصــات ســینمای ایــران 

تا قبــل از روی کار آمدن دولت 

سیزدهم بود. 

هیــچ  مختصــات،  ایــن 

چشــم انداز روشــنی از آینــده 

ترســیم  را  ایــران  ســینمای 

بیــن،  ایــن  در  و  نمی کــرد 

غیرکارشناسانه  اظهارنظرهای 

 عده ای که تــداوم ایــن روند را 

بــرای ســالیان دراز تخمیــن 

و  نگرانــی  عمــق  می زدنــد، 

اضطراب را بیشتر می کرد. 

بــا روی کار آمــدن دولــت 

سیزدهم، ۲ اتفاق مهم در حوزه 

سینمای کشور رخ داد: نخست 

آن کــه، بــا ارائــه مشــوق های 

کارآمدتــر،  خوراک مناســب و 

بهینه ای بــه ســینماها تزریق 

شــد و در وهله بعدی، سینماها 

به عنوان اماکنی امن شــناخته 

شــدند که با تغییر  رنگ بندی، 

مشــمول تعطیلی نمی شدند. 

این رویکرد سبب شد تا اعتماد 

مردم به ســینماها بیشتر شده 

و روند اســتقبال، در فاصله ای 

 کوتاه از اجرایی نمــودن این ۲ 

سیاســت، رشــد مضاعفی را به 

خود ببیند. 

این سیاســت، تنها بــه نفع 

مردم نبود: سینماهای بسیاری 

بازگشایی شد، ســینماداران و 

کسانی که در سینما مشغول به 

کار بودند،  بــر سر کارهای خود 

بازگشتند، چرخ اقتصاد سینما 

چرخیــد و از صــف طویل ۱۸۰ 

فیلمی که منتظر اکران بودند، 

کاسته شد. 

رویکرد حمایتی از ســینما، 

تنها به همان ماه های نخســت 

اســتقرار دولــت مردمــی ختم 

نشــد بلکــه ایــن رونــد، تــا به 

امــروز که ۲ ســال  از عمر دولت 

می گذرد نیز در تمامی شــئون 

رعایت شده اســت که در ادامه 

بــر برخــی از مهم تریــن ایــن 

اقدامات اشاره می شود. 

برای ســینما در حیات پس 

از کرونا، بســیار واجــب بود که 

به یک تثبیــت جایگاه برســد. 

این اســتقرار، نخســتین مولفه 

در مســیر  بازگشــت بــه دوران 

پیــش از کرونا بــود؛ اتفاقی که 

امــروزه، تقریبــا اجرایی شــده 

و ســینمای ایــران هم اکنــون 

جایــگاه  در  نزدیک تریــن  در 

مقایســه با آخرین سال پیش از 

کرونا قرار دارد. بــا این توضیح 

که اولا، ناآرامی های پائیز سال 

گذشــته، از شــتاب ایــن روند 

 کاســت و مدتی طول کشید تا 

ســینما بتواند به دوران پیش از 

ناآرامی ها بازگردد و ثانیا، طبق 

نشــانه گذاری ها و سیاست ها، 

احتــمالا  ایــن مهــم تــا پایان 

امسال به وقوع خواهد پیوست 

و ســینمای ایران، با رسیدن به 

شــاخص های دوران پیــش از 

کرونا، حیــات جدیــدی  را آغاز 

خواهــد نمود کــه ایــن دوران، 

مقوله صنعتی شــدن سینمای 

اســتانداردهای  بــا  را  ایــران 

خواهــد  مواجــه  همســوتری 

ساخت. 

در پایــان دولــت دوازدهم، 

۲۷۷ ســینما بــا ۵۴۱ ســالن، 

بســته به رونــد فعال بــودن یا 

نبــودن آنهــا، در کشــور وجود 

نشــانه گذاری  در  داشــت. 

دولت سیزدهم، رسیدن تعداد 

ســالن های ســینمایی به عدد 

۱۰۰۰ بــوده اســت کــه ایــن 

آمار، تا پایــان تیرمــاه ۱۴۰۲، 

به ۳۵۲ ســینما  و ۷۱۰ ســالن 

رســیده اســت. طبق اطلاعات 

اختصاصی رســیده بــه ایرنا، تا 

پایــان مردادماه نیز ۱۰ ســالن 

دیگــر افتتــاح خواهــد شــد و 

 سیاســت، طی ۲ ســال آتی به 

گونه ای خواهــد بود که ماهانه، 

حداقل ۱۰ ســالن ســینمایی 

در کشــور افتتــاح شــود تــا در 

تعــداد  ســالن های  نهایــت، 

سینمایی کشــور تا پایان دولت 

سیزدهم، به عدد ۱۰۰۰ برسد 

که یک شاخص مطلوب و بهینه 

در ســینمای ملــی محســوب 

 می شود. 

رشد 30 درصدى سالن هاى سينما طى 2 سالِ سخت

 ۵۹ اثــر از آثــار مربوط به ســال های نخســتین 

هنری رابیندرانات تاگور شــاعر و فیلسوف هندی و 

نخستین آسیایی برنده جایزه  نوبل در تالار «دوربار» 

هند یادبود ویکتوریا در معرض دید عموم قرار دارد. 

رابیندرانات تاگور نمایشــنامه نویس، فیلسوف، 

موســیقیدان و چهره پرداز اهل بنــگال هند بود که 

بیشتر برای شــاعری و به عنوان  نخســتین آسیایی 

برنده جایزه نوبل شهرت داشت. 

تاگور بزرگترین شــاعر ایالت بنگال اســت که به 

زبان هندی و زبان بنگالی شــعر می سرود و اشــعار 

خود را به انگلیســی نیز  ترجمه می کــرد. هم سرود 

ملی هند و هم سرود ملی بنگلادش از تصنیف های 

تاگور است. 

پدر تاگور غزل های حافظ را حفظ بود و به اشعار 

فارســی علاقه وافری داشــت، او خــود را متعلق به 

سرزمین ایران می دانست. 

پیشــوا لقب اوســت. تاگور از سردمداران دیرین 

و مدافعان سرسخت اســتقلال هندوستان به شمار 

می آید. 

تاگور در سراسر مشرق زمین محبوبیت داشــت. 

او به ایران علاقه فراوان داشت و دو بار به ایران سفر 

کرد؛ محمدحمید  انصــاری معاون رئیس جمهوری 

هند دربــاره او می گوید: تاگور در ســفر به ایران در 

ســخنانی گفت: هویت نفســانی و هویــت ملی  که 

در ذات انسان نهفته  اســت نباید مانع از احترام به 

دیگر فرهنگ ها شود، آســیا دارای تمدن و فرهنگ 

غنی اســت و هر ملتی بر  اســاس فرهنگ و مذهب 

و آییــن خــود راه رهایــی خــود از عقــب ماندگی و 

استعمار را بازخواهد یافت. 

تاگور در دیــدار از تهران و شــیراز با بســیاری از 

نویســندگان و ســخنگویان ایرانی دوســت شــد. 

ملک الشــعرای بهار در ســتایش تاگور  قصیده ای 

بلند سروده  است. او در سال ۱۳۱۳ برای بار دوم به 

ایران سفر کرد. سفر نخست او در سال ۱۳۱۱ بود. 

به دلیل اشعار عمیقا احساســی، تازه و زیبایش 

کــه از طریق آن و بــا مهارتی تمــام عیــار، تفکرات 

شــاعرانه اش را با واژگان  انگلیسی خود، به بخشی 

از ادبیات غــرب تبدیل کــرده، او در ســال ۱۹۱۳ 

برنــده جایزه نوبــل ادبیات شــد. تاگور نخســتین 

آسیایی  اســت که موفق شــد جایزه نوبل را دریافت 

کند.اکنــون نمایشــگاهی بــا عنــوان «تولــد یک 

هنرمند: ســال های اولیه آبیندرانــات تاگور»  برای 

مدتی نامعلوم در تالار دوربــار تالار یادبود ویکتوریا 

برپاست. ۵۹ اثر از جمله یک سلف پرتره سنگی در 

معرض نمایش  قرار دارد؛ جایی کــه بوم های بزرگ 

هنرمنــدان اروپایی مانند تومــاس و ویلیام دانیل و 

یوهان زوفانی در آن به نمایش گذاشته شده  است. 

آثار اولیــه او در ســال ۱۹۸۴، ۱۹۸۹ و ۲۰۰۴ و 

۲۰۰۶ به نمایــش درآمده اســت. ایــن، مجموعه 

مهمی است که استعداد نوپای  تاگور که برای تغییر 

مسیر هنر مدرن هند بود، را روشن می کند. 

  Olinto Ghilardi  او از محضر اســاتیدی چــون

  Charles L. Palmer  و ایتالیایــی  هنرمنــد 

انگلیســی بهــره بــرده اســت.تاگور اســتاد  هــنر 

کاریکاتور بود. 

نمايشگاهى از آثار خالق سرودهاى ملى هند و بنگلادش 
داير شد
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اسامى برگزيدگان سى ويكمين دوره 
قرعه كشى تسهيلات طرح «اميد رفاه» 

بانك رفاه كارگران ويژه تير ماه 1402، 
اعلام شد

به گزارش شــاخه ســبز به نقل ازروابط عمومی 

بانک رفاه کارگران، «مفتوح بودن حساب مرتبط با 

طرح امید رفاه در تاریخ پرداخت  تســهیلات و عدم 

انســداد آن تا سررسید تسهیلات مرتبط با طرح»، 

«تکمیل حق عضویت های ماهیانه معوق طرح در 

حســاب مربوطــه  قبــل از اعطای تســهیلات» و 

«انســداد حق عضویت های دریافت شده در بازه 

زمانی ۱۳ ماهه ابتدایی عضویت در طرح، تا پایان 

 تســویه تســهیلات»، به عنوان شــرایط و الزامات 

اعطای تســهیلات طرح «امید رفاه» در نظر گرفته 

شده است   . 

براساس این گزارش، در صورت عدم تکمیل حق 

عضویت های ماهیانه سایر اعضای طرح، اسامی 

اعضــای دارای کســری حق  عضویت از فهرســت 

شــرکت کنندگان در قرعه کشــی های آتی حذف 

خواهد شد   . 

لازم به ذکر اســت، تسهیلات طرح امید رفاه به 

مستمری بگیران معزز سازمان تامین اجتماعی که 

حقــوق خــود را از بانــک رفــاه  کارگــران دریافت 

می کنند و کارکنان بازنشسته بانک رفاه، در قالب 

عقد قرض الحســنه به میزان ســی میلیون ریال تا 

یکصد میلیون ریال  با نرخ کارمزد ســالانه ۴ درصد 

پرداخت می شود. همچنین مستمری بگیران معزز 

سازمان تامین اجتماعی که حقوق خود را از بانک 

 رفاه کارگران دریافت می کنند و کارکنان بازنشسته 

بانک رفاه و نیز کارکنان شــرکت ها و سازمان های 

متعامــل بــا بانــک رفــاه کارگــران،  می توانند از 

تســهیلات طرح «امید رفــاه» برای تامیــن کالا و 

خدمات مورد نیاز خانوار خود در قالب عقد مرابحه 

به میزان ســی میلیون  ریال تا یک میلیارد ریال با 

نرخ سود سالانه ۶ درصد بهره مند شوند   . 

برگزارى دوره بانكدارى باز در 
بانك قرض الحسنه رسالت

واحد تحقیقات و آموزش بانک قرض الحسنه 

رســالت، در راســتای ارتقا دانش همــکاران در 

لایه های مختلف مدیریتی و کارشناســی،  دوره 

جامع آموزش بانکداری باز را طراحی و برگزار کرد . 

به گــزارش شــاخه ســبز ، در ایــن دوره که 

همــکاران مرتبــط بــا مدیریت برنامــه ریزی و 

همچنین مدیریت اجرایی فنــاوری اطلاعات 

 بانک حضور داشتند، ضمن فراگیری مفاهیم و 

اصــول بانکــداری باز، بــا اجزای زیســت بوم 

بانکداری باز، نحوه تعامل بین اجزا،  مدل های 

کسب وکار، راهبردهای ورود به بازار، مدل های 

درآمدزایی، موارد کاربرد، راهبردهای مشارکت، 

اســتانداردها و  فناوری های اســتفاده شــده و 

همچنین روندهای بانکــداری باز در منطقه و 

جهان، بر اساس اســتاندارد و کلاس جهانی، 

آشنا شدند . 

براساس این گزارش، از جمله اهداف این دوره ، 

میتــوان بــه ترویــج و تســهیل تصمیم گیــری در 

همکاری هــای بالقوه موجود بــا نهادهای  ثالث و 

ایجاد فرصت هــای جدید برای رشــد و بازتعریف 

خدمات مشتری محور اشاره نمود تا گام مطمئنی 

در مسیر تحول آفرینی و  تغییرات مثبت در زیست 

بوم بانکی برداشته شود. 

︣︊︠

چند ســالی است که 

ســاختمان ها  کیفیــت 

در اثــر بی توجهــی بــه 

اصــول علمی  ســاخت 

و ســاز و رعایــت نکردن 

اســتانداردها بــه یــک 

بمــب  ســاعتی در دل 

شــهرها تبدیــل شــده 

به طوری کــه  اســت. 

نظــر  اعــلام  براســاس 

کارشناســان عمر مفید 

کشــور  در  ســاختمان 

به طور متوســط  کمتر از 

۳۵ سال است و این خود 

سرعت بــالای فرســوده 

شــدن بافت شــهری را 

نشــان می دهــد. ایــن 

ی  ها ز ســا خت و سا

بی کیفیت در حالی  رقم 

می خورد که مســوولان 

اغلــب بــه رکــود بخش 

قیمــت  و  ســاختمان 

مســکن فکر می کنند و 

تمام هم و غمشــان حل 

این مشکل شده است . 

روابــط  بــه گــزارش 

عمومــی بیمه تعــاون به 

نقــل از روزنامــه دنیای 

از  البتــه  اقتصــاد، 

ســوی دیگــر یکه تــازی 

ســوداگران و دلالان هم 

در ایــن  زمینــه بی تاثیر 

گونــه ای  بــه  نبــوده، 

ســاختمان های  کــه 

بی کیفیــت را در پــس 

ظاهر فریبنده و با دادن 

رنگ و لعاب، بالا می برند 

و پیــری  زود رس را برای 

شهر به ارمغان می آورند. 

ایــن بی کیفیتی هــا در 

حالــی رشــد می کننــد 

که بســیاری از مسوولان 

و  گلــه  آن  بــه  نســبت 

 شــکایت دارنــد اما خود 

نمی داننــد  مقــصر  را 

زمیــن  بــه  را  تــوپ  و 

می اندازنــد.  دیگــری 

بــه هــر روی تکــرار این 

حــوادث، ســبب شــده 

تــا بحــث  ایمن ســازی 

نقــش  و  ســاختمان ها 

در  بیمــه  مهمــی  کــه 

ســاختمان  صنعــت 

دارد بیــش از گذشــته 

حائــز اهمیــت شــود و 

کارشناسان این حوزه بر 

 ارتقای کیفیت ســاخت 

و ســاز از طریق اجباری 

کــردن بیمــه کیفیــت 

ســاختمان تاکید کنند. 

آن طور که کارشناســان 

بیمــه می گویند، اجرای 

 اجبــاری ایــن بیمه نامه 

بسیاری از مشــکلات را 

در بخش ساختمان های 

بی کیفیت مرتفع خواهد 

کرد . 

کیفیــت  بیمه نامــه 

ســاختمان باید اجباری 

شود

بیمه هــای  مدیــر 

مســئولیت و مهندســی 

بیمــه تعاون نیــز در این 

بــا  گفت وگــو  در  بــاره 

«دنیای اقتصاد» با توجه 

به نقــش مهم بیمــه در 

صنعــت  ســاختمان، با 

تاکید براجباری شــدن 

بیمه کیفیت ســاختمان 

ایمن ســازی  بــرای 

ساخت و ســاز ها گفت: 

بــا وقــوع ریــزش برخی 

ســاختمان ها  همچــون 

پلاســکو یا متروپــل که 

آسیب های جدی با خود 

همــراه داشــت، این امر 

قطعا لزوم تهیــه قانونی 

بــرای اجبــاری شــدن 

بیمــه تضمیــن  کیفیت 

مهــم  را  ســاختمان ها 

می کند. ضمن اینکه به 

نظر می رســد راهی جز 

این نداریــم تــا بتوانیم 

از ایــن طریــق ایمنی و 

کیفیت ســازه ها  را ارتقا 

دهیم . 

عسل اشــتری با بیان 

اینکه بــا وقــوع حوادث 

متعدد در حوزه ساخت و 

ساز در ســال های اخیر، 

شرکت هــای بیمه به این 

باور رسیده  اند  که چنین 

بیمه نامــه  ای می  توانــد 

به ارتقای ساخت و ســاز 

منجر شــود یادآور شــد: 

فلسفه این بیمه نامه این 

است که ساختمان های 

کیفی از  ساختمان های 

قابــل  بی کیفیــت 

تشخیص باشــد و قطعا 

الــزام به تهیــه بیمه نامه 

کیفیــت  تضمیــن 

ســاختمان، منجــر بــه 

رعایت مباحــث مقررات 

 ملی ســاختمان خواهد 

ایــن  رعایــت  و  شــد 

مباحث، ارتقای کیفیت 

را در پی خواهد داشت. 

در همین راستا استفاده 

از این بیمه نامه به  شکل 

مناسب، هم نیازمند این 

است تا سایر سازمان ها و 

نهادهای ذی ربط دراین 

زمینــه همــکاری لازم را 

داشته باشند . 

کارگــروه  دبیــردوم 

بیمــه های مســئولیت 

ســندیکای بیمه گران 

ایــران معتقــد اســت: 

درایــن  کــه  آنجــا  از 

بازدیدهای  بیمه نامــه، 

دوره ای از  ساختمان ها 

و  می گیــرد  انجــام 

بایــد  کارشناســان 

کیفیــت ســاختمان ها 

را از تمامــی  جنبه هــا 

کننــد،  ارزیابــی 

بنابرایــن می تــوان در 

این فرآیند به  درســتی، 

ی  ن ها ختما ســا

نا ایمــن  و  بی کیفیــت 

و  داد  تشــخیص  را 

را  آن  ریســک های 

شناســایی کرد تــا روند 

مدیریت ریســک پروژه 

قــرار  مــورد  بررســی 

گیرد. اشــتری با تاکید 

براین موضــوع که البته 

ایــن بیمه نامــه به رغــم 

اهمیت آن، در کشور ما 

نتوانسته آن طور که باید 

 مــورد توجه قــرار گیرد، 

افزود: دراین رابطه نیاز 

اســت تا ســازمان نظام 

مهندسی به عنوان یکی 

از متولیان ایــن امر، در 

کنار  شرکت های بیمه؛ 

برای الزام ساختمان ها 

بــه داشــتن بیمه نامــه 

کیفیــت  تضمیــن 

ســاختمان تلاش کند. 

درحال حاضر در تعداد 

محدودی از  شــهرهای 

ســاختمان ها  کشــور، 

ملــزم بــه داشــتن این 

و  هســتند  بیمه نامــه 

دراکثر شــهرها از جمله 

تهران، چنــدان به این 

پوشــش  بیمه ای توجه 

 نمی شــود کــه در اینجا 

نقــش ســازمان نظــام 

مهندســی بســیار مهم 

است . 

وی در ادامــه بــا بیان 

اینکــه درحــال حــاضر 

ســاختمان های  بــرای 

در حــال ســاخت ســه 

نــوع بیمه نامــه از جمله 

مســوولیت  بیمه  نامــه 

ابنیه در  قبال اشــخاص 

ثالــث، بیمــه کارفرمــا 

کارکنــان  مقابــل  در 

بیمــه  و  ســاختمانی 

تمام خطــر پیمانکاران 

قابــل دریافــت اســت 

که متاســفانه بــه دلیل 

قانونــی،  الــزام   عــدم 

و  فرهنگ ســازی 

مناسب،  اطلاع رســانی 

هیچ کــدام از آنها به طور 

کامل در کشــور اجرایی 

نمی شــود یادآور شــد: 

 درحالی که توســعه این 

می توانــد  بیمه نامه هــا 

عامــل  یــک  به عنــوان 

اثرگــذار نقــش مهمــی 

 در کاهش ریســک های 

ســاختمان  صنعــت 

ایــن  داشــته  باشــد. 

خاطرنشان  کارشــناس 

کــرد: بــه هرحــال یکی 

کنــترل  شــیوه های  از 

و  ساخت وســازها 

ایمن سازی آنها، توسعه 

و  بیمه نامه هــا  ایــن 

 اجباری کردن بیمه نامه 

کیفیــت  تضمیــن 

ساختمان اســت و بهتر 

اســت که دراین زمینه به 

تصمیم گیــری  سرعــت 

شود . 

موضــوع  البتــه  وی 

ی  مه هــا بیمه نا

آتش ســوزی را از مــوارد 

عنــوان  مهــم دیگــری 

کرد که باید مــورد توجه 

جامعه باشــد و گفت: با 

وجــود  حادثه خیز بودن 

کشــور، ضروری اســت 

تمامی  منازل مسکونی، 

اماکــن تجــاری، اداری 

پوشــش  تحــت   ... و 

ایــن بیمه نامه باشــند، 

آمارهــا  درحالــی  کــه 

پاییــن  از  حکایــت 

بــودن ضریب نفــوذ این 

بیمه نامه در کشــور دارد 

. بــه گفتــه وی، درکنار 

بیمه هــای آتش ســوزی 

ضرورت دارد  بیمه نامــه 

مســوولیت مدنی ناشی 

از آتش ســوزی نیــز بــه 

فروش برســد تا در زمان 

آتش ســوزی،  وقــوع 

خسارتی که به اشخاص 

ثالــث هــم  وارد شــده، 

و  شــود  داده  پوشــش 

بیمه آن را جــبران کند، 

درحالی که آمــار فروش 

این بیمه نامه در کشــور 

مــا پاییــن اســت و این 

نشــان از  اقبال کم مردم 

به ایــن بیمه نامــه دارد. 

خاطرنشــان  اشــتری 

کــرد: مــا درایــن حوزه 

هنــوز جــای کار داریم 

و بایــد تلاش شــود بیمه 

حــوزه  ســاختمان ،  در 

بسیار توســعه پیدا کند 

تا ریســک این بخش نیز 

کاهش یابد. 

تسهيلات ازدواج بانك توسعه تعاون از 12 هزار 
ميليارد ريال گذشت

بانک توســعه تعاون از ابتدای ســال جاری تا پایان تیرمــاه ۱۲ هزار و ۲۲۴ 

میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج پرداخت کرد . 

به گزارش شــاخه سبز ، مدیر عامل بانک توســعه تعاون اعلام کرد:در ۴ ماه 

ابتدایی ســال جاری شعب بانک توســعه تعاون در سراسر  کشور ۵۹۶۲ فقر ه 

تسهیلات ازدواج پرداخت کرده اند . 

محمد شیخ حسینی افزود:سهمیه تسهیلات ازدواج بانک توسعه تعاون در 

ســال جاری ۲۰ هزار میلیارد ریال است که تا پایان تیرماه  بیش از ۲۰۰ درصد 

برنامه ماهانه و بیش از ۷۰ درصد تکلیف قانونی تا پایان سال ۱۴۰۲ عملیاتی 

شده است . 

وی ادامه داد:بانک توســعه تعاون یک بانک پیشرو در زمینه عمل به مصوبه 

تسهیلات تکلیفی است به گونه ای که سال گذشته نیز  به ۱۰۰ درصد تکالیف 

خود در تسهیلات ازدواج عمل کرده ایم . 

شیخ حسینی بیان کرد: در حوزه تضمین تسهیلات ازدواج بر اساس مصوبه 

بانک مرکزی یک ضامن از متقاضی گرفته می شود . 

وی اظهار کرد:بر اساس مصوبه ابلاغی بانک مرکزی تسهیلات قرض الحسنه 

ازدواج بــرای هر یک از زوج هایی که تاریخ ازدواج  آنها از ابتدای ســال ۹۸ بوده 

مبلــغ «۱۸۰ میلیون تومان» و برای زوج های زیر ۲۵ ســال و زوجه های زیر ۲۳ 

سال مبلغ «۲۲۰  میلیون تومان» تعیین شده است . 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون یادآور شد:به هر یک از زوجین که مشمول ماده 

(۵۰) قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران باشند،  مبلغ ۳۶۰ میلیون تومان 

تسهیلات قرض الحسنه ازدواج تعلق می گیرد . 

به گفته شیخ حسینی،متقاضیانی که سن ازدواج آنها در زوج ها زیر ۲۵ سال 

و در زوجه ها زیر ۲۳ سال  باشد و مشمول ماده (۵۰)  قانون جامع خدمات رسانی 

به ایثارگران باشــند، مبلغ ۴۴۰ میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 

تعلق می گیرد . 

افتخارى ديگر از بانك پاسارگاد؛ تنها بانك ايرانى 
حاضر در رتبه بندى 1000 بانك برتر جهان  

نشریه بنکردر رتبه بندی ۱۰۰۰ بانک برتر سال۲۰۲۳ جهان، بانک پاسارگاد 

را به عنــوان تنها بانک ایرانی حاضر در این فهرســت،  در رتبه ۲۰۵ جهان و ۱۷ 

خاورمیانه قرار داد . 

به گزارش شــاخه ســبز به نقل از روابط عمومی بانک پاســارگاد، در آخرین 

رتبه بندی هزار بانک برتر جهان توســط نشریه بنکر در  سال ۲۰۲۳، این بانک 

به عنوان تنها نماینده کشــورمان در لیســت برترین بانک های جهان موفق به 

کسب رتبه ۱۷ در میان بانک های  خاورمیانه گردید . 

   (Saudi Nationalمقایسه اطلاعات بانک پاسارگاد با بانک اول خاورمیانه

  (Bankبیانگر این مطلب است که رقم سرمایه لایه یک  بانک مزبور تقریبا ۴ برابر 

ســرمایه لایه یک و مجموع دارایی های آن ۳ برابر دارایی های بانک پاســارگاد 

است. با این حال بازده  سرمایه بانک پاسارگاد ۳ برابر بازده سرمایه بانک مزبور 

بوده که بیانگر نسبت های مناسب سودآوری بانک پاسارگاد در صنعت  بانکداری، 

مدیریت موفق دارایی ها و نیز تبدیل سرمایه به سود است . 

لازم به ذکر اســت نشریه بنکر در رتبه بندی سالیانه ۱۰۰۰ بانک برتر جهان 

شــاخص های مالی کلیدی در بخش ترازنامه و صورت  سود وزیان را به تفصیل 

مورد ارزیابی و بررسی قرار می دهد و با درخواست ارائه نسبت های مالی اساسی 

و سایر شاخص های  مرتبط با تعداد مشتریان در بخش بانکداری خرد و شرکتی، 

کانال هــای پرداخــت و تعداد کارکنــان بانک جمع بندی دقیقــی از وضعیت 

 بانک  های شرکت کننده در این رتبه بندی به عمل می آورد. لازم به توضیح است 

راســتی آزمایی اطلاعات ارائه شــده از ســوی بانک ها  از طریق بررسی مجزای 

گزارش سالانه بانک ها توسط نشریه بنکر انجام می پذیرد . 

گفتنی اســت در رتبه بندی ۱۰۰۰ بانک برتر سال ۲۰۲۳، بانک پاسارگاد 

جایــگاه ۲۰۵ در میان برترین بانک های جهان و در  معیارهای بازده ســرمایه و 

بازده دارایی رتبه اول خاورمیانه را نیز کسب کرد. 

رشد 500 درصدى پرداخت تسهيلات ازدواج در 
شعب بانك شهر   

در راســتای حمایت از زوج های جوان و همسو با سیاست های ابلاغی از سوی 

بانک مرکزی، پرداخت تســهیلات ازدواج در بانک  شــهر طی سال جاری سرعت 

چشمگیری گرفته است . 

به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی بانک شهر، سیاست حمایت و تسهیل 

ازدواج جوانان در سال ۱۴۰۲ به عنوان یکی  از محورهای مهم فعالیت و سیاست های 

اعتباری بانک شهر مطرح بوده و این بانک از ماه های ابتدایی امسال نیز تمام پتانسیل 

های  خود را برای کمک به تسهیل ازدواج جوانان بسیج کرده است . 

بدین ترتیب بانک شــهر تنها در تیر ماه بیش از ۶۰۰ فقره تســهیلات ازدواج به 

متقاضیان پرداخت کرده و رشد ۵۰۰ درصدی را به  ثبت رسانده است. این درحالیست 

که این میزان در سال گذشته تنها در حدود ۱۷۰ فقره بوده است. همچنین پرداخت 

تسهیلات  ازدواج در ۳ ماهه نخست ۱۴۰۲ به نسبت مدت مشابه در سال گذشته با 

رشد ۶ برابری همراه بوده است . 

لازم به ذکر است، این اعداد و ارقام بیانگر این است که بانک شهر طی سال جاری 

ســهم عمده و نقش قابل توجهی را در پرداخت  تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به 

متقاضیان برعهده گرفته است . 

رشد ۷۰ درصدی پرداخت تسهيلات وديعه مسکن توسط موسسه اعتباری ملل

مدير بيمه های مسئوليت بيمه تعاون تشريح کرد : 

بيمه نامه كيفيت ساختمان بايد اجبارى شود

   پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن در موسسه اعتباری ملل رشد ۷۰ درصدی داشته است   

به گزارش شــاخه ســبز به نقــل از روابط عمومی موسســه اعتبــاری ملل: این موسســه به منظــور حمایت از 

مستاجران در تامین واحد  مسکونی ۱۷۹ فقره تســهیلات ودیعه مسکن به مبلغ ۵۰۰/ ۸۳ میلیون ریال پرداخت 

نمود که از لحاظ تعداد ۶۶ درصد و از لحاظ  مبلغ ۷۰ درصد رشــد نســبت به خرداد ماه داشته است    این گزارش 

می افزاید:متقاضیان محترم برای بهره مندی از تسهیلات مذکور می بایســت ضمن مراجعه به سایت وزارت راه و 

 شهرسازی یکی از شعب موسسه اعتباری ملل را برای دریافت تسهیلات مذکور را انتخاب نمایند

︣︊︠

︋︀﹡﹉ و︋﹫﹞﹥
SHAKHESABZ@GMAIL.COM

آگهى مفقودى
برگ ســبز خودرو سوارى كار نيســان رونيز  مدل 1383 رنگ مشكى 
متاليك     با شماره  موتور  KA24895237Y  شماره شاسى 22303664 
    و شماره پلاك 249 ب 15 ايران 65  به نام شركت تعاونى اسلامى مجتمع 

صنعتى رفسنجان  مفقود و از درجه اعتبار ساقط مى  باشد . 

با طرح «مروارید» بانک ملی 

ایران، پــس از انتخــاب مدت 

زمان بازپرداخت و نرخ ســود بر 

اساس شرایط خود، تسهیلات 

دریافت  کنید. 

به گــزارش روابــط عمومی 

بانــک ملی ایــران، ایــن طرح 

در راســتای کمک بــه اقتصاد 

خانــوار و تأمیــن منابــع مالی 

مــورد نیــاز آن در نظــر  گرفته 

شده و مشــتریان می توانند در 

چارچــوب ضوابــط و مقررات 

بانــک مرکزی پس از گذشــت 

حداقل ٦ ماه از سپرده گذاری 

نزد این  بانک، از تسهیلات بهره 

مند شوند . 

قابــل تغییــر بــودن دوره 

ماندگاری، مــدت بازپرداخت 

و نرخ ســود از مزایای این طرح 

نســبت بــه دیگــر طــرح های 

تســهیلاتی اســت که  مطابق 

خواست مشتری محاسبه می 

شوند . 

ســقف تســهیلات در طرح 

«مروارید»، پنــج میلیارد ریال، 

با نرخ سود ١٧، ٢٠ و ٢٣ درصد 

و در قالب عقد مرابحه است . 

به ازای هر ١٠ میلیون ریال 

در هر یــک ماه، یــک امتیاز به 

مشتری تعلق می گیرد . 

جامعه هدف افتتاح کننده 

حســاب اشــخاص حقیقی و 

حقوقی و جامعه هدف دریافت 

تمامــی  تســهیلات  کننــده 

اشــخاص حقیقــی خواهنــد 

بــود.  بدیــن ترتیب اشــخاص 

حقوقی (ســازمان ها و شرکت 

ها) هم مــی توانند نســبت به 

افتتاح حساب ویژه طرح اقدام 

کــرده و در ازای امتیاز  حاصله، 

کارکنان خود را بــرای دریافت 

تســهیلات بــه بانــک معرفی 

کنند . 

انتقال امتیاز اخذ تسهیلات 

موضــوع ایــن دســتورالعمل 

برای مشــتریان پس از گذشت 

حداقل ۶ ماه از افتتاح حساب، 

امکان پذیر بــوده و  محدودیتی 

در پذیرش امتیاز از دیگران نیز 

وجود ندارد . 

همچنیــن مشــتریانی که 

پیش تر از تســهیلات مختلف 

بانــک اســتفاده کــرده انــد، 

محدودیتی درخصوص سپرده 

گذاری و استفاده از  تسهیلات 

طرح مروارید ندارند . 

اســت،  ذکــر  بــه  لازم 

بازپرداخت تسهیلات موضوع 

طــرح، به صــورت اقســاطی و 

با اقســاط ماهانه، مســاوی و 

متوالی است . 

متقاضیان می توانند برای 

دریافــت ایــن تســهیلات بــه 

شعب بانک ملی ایران مراجعه 

کنند. 

طرح «مرواريد» بانك ملى ايران؛ دريافت تسهيلات با سود و 
اقساط انتخابى

 اداره كل ثبت اسناد و املاك استان كرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و 

اراضي و ساختمانهاي  فاقد   سند رسمى  

برابر راي شماره 140260319078004161 هيات دوم موضوع قانون 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و  ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر 
در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه  بلامعارض 
متقاضــي خانــم طيبه فيــوج صيادي بــه شناســنامه شــماره 78 كدملي 
3130860304 صــادره بافت  فرزند امير درششــدانگ يكباب خانه به 
مســاحت 321,84 مترمربع پلاك شماره 516فرعي از62 اصلي واقع در  
 بخش6 حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان آدرس كرمان روستاى حاجى آباد 
كوچه وليعصر 6 درب سوم سمت  چپ پلاك 333  خريداري از مالك رسمي 
خانم بدرى نظريان محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم  مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به 
صدور ســند مالكيت  متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ 
انتشــار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين  اداره تسليم و 
پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع  قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت 
مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند  مالكيت صادر خواهد شد. 

 تاريخ انتشار نوبت اول :  1402 /05/ 15
 تاريخ انتشار نوبت دوم:   30  /  05  /  402  1 

شناسه آگهى : 1542265 

اداره كل ثبت اسناد و املاك استان كرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و 

اراضي و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي
برابر راي شماره 140260319078005462 هيات دوم موضوع قانون 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي  اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر 
در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات  مالكانه بلامعارض 
متقاضي  آقاي  محمد نوروزي گوكي به شناســنامه شماره 3180006587 
كدملي   3180006587 صادره گلباف فرزند حسين درششدانگ يكباب 
خانه به مساحت 162,4 مترمربع پلاك  شماره17414 فرعي از3968 اصلي 
مفروز و مجزى شده از پلاك 899 فرعى از اصلى مذكور واقع در بخش2  حوزه 
ثبت ملك منطقه دو كرمان آدرس كرمان خيابان شهيدان محمدى كوچه 12 
سمت راست درب سوم    خريداري از مالك رسمي آقاي سيد عباس ابراهيمى 
پور فرسنگى محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند 
مالكيت  متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين 
آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين  اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، 
ظرف مدت يك ماه از تاريخ تســليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
 قضايي تقديم نمايند.بديهي اســت در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند  مالكيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول :   1402/05/15                                

تاريخ انتشار نوبت دوم :     30 /1402/05 
شناسه آگهى :  1542264                                      محمود مهدی زاده 

 رییس ثبت اسناد و ملاک منطقه ۲ کرمان

                                    محمود مهدی زاده 

 رییس ثبت اسناد و ملاک منطقه ۲ کرمان



 
خبر عکـس  روز

برنامه ويژه تراكتور براى پاسخ به 
كج سليقگى سازمان ليگ

مالک باشگاه تراکتور برنامه ویژه برای حمایت از تماشاگران 

در دیدارهای این تیم در تبریز دارد. 

برنامــه جدید هفته اول تا چهارم لیــگ برتر فوتبال ایران در 

حالی از سوی سازمان لیگ اعلام شد که هیچ خبری از اصلاح 

آنها  برای رونق صنعت فوتبال در کشور به چشم نمی خورد. 

کج سلیقگی مسئولان سازمان لیگ باعث برگزاری بازی ها 

در روزهــای غیر تعطیل شــد تا کمترین فرصــت برای حضور 

 مشتاقان فوتبال در ورزشگاه ها وجود داشته باشد. 

تیم فوتبال تراکتور تبریز هفته اول میهمان سپاهان اصفهان 

است که این دیدار پنجشنبه ۱۹ مرداد ماه برگزار می شود. آنها 

 سپس در تبریز به مصاف پرسپولیس خواهند رفت که این دیدار 

هم چهارشنبه ۲۵ مردادماه برگزار خواهد شد. 

محمدرضا زنوزی مالک باشــگاه تراکتــور تبریز با آگاهی از 

اهمیت این دیدار قصد دارد پشــتیبانی لازم نســبت به حضور 

 هواداران در ورزشــگاه یادگار امام تبریز برای تماشــای بازی با 

پرسپولیس را داشته باشــد. او با وجود کمپین های طرفداری 

ایجاد  شده در تبریز برای حضور گسترده در بازی با پرسپولیس 

قصــد دارد قیمت بلیــت این دیدار خانگــی را در صورت تأیید 

مسئولان  اســتانی کاهش دهد تا کمترین هزینه را طرفداران 

تراکتور برای تماشای بازی با پرسپولیس در ورزشگاه یادگار امام 

تبریز  بدهند. 

کج سلیقگی سازمان لیگ باعث برگزاری بازی های هفته اول 

تا چهارم لیگ برتر فصل پیش رو در روزهای غیر تعطیل شــده 

 است تا تیم های پر طرفدار شانس اندکی برای استفاده از این 

امتیاز در دیدارهای خانگی داشته باشند. 

عقب نشينی بزرگ سازمان ليگ؛

افزايس سهميه بازيكنان با تغيير قوانين 
بازگشت لژيونرها

ســازمان لیگ فوتبال با فشــار باشــگاه ها تصمیم به تغییر 

قوانین نقل و انتقالاتی لیگ برتر گرفت. 

به نقل از روابط عمومی سازمان لیگ فوتبال ایران، نخستین 

جلســه کارگروه با حضور مهدی تاج ریاست محترم فدراسیون 

 فوتبــال، منصور قنبرزاده نایب رئیس دوم فدراســیون و رئیس 

کارگروه و سایر اعضا تشکیل و موارد ذیل مصوب و مقرر شد که 

 از طریق سایت ســازمان لیگ این مصوبات به باشگاه ها ابلاغ 

شود

 ۱- حســب تقاضــای برخی باشــگاه ها و به منظــور تقویت 

تیم های ملی امید و جوانان به هر کدام از گروه سنی سهمیه زیر 

۲۳ سال  یک نفر و زیر ۲۱ سال یک نفر به سهمیه ابلاغی برای 

تمامی باشگاه ها با رعایت سقف بودجه اضافه گردد. 

 ۲- با توجه به اســتعلام از دپارتمان بین  المللی فدراســیون 

فوتبال و پاسخ این دپارتمان مقرر شد بازیکنان ایرانی حاضر در 

 لیگ های پایین تر از لیگ برتر کشــور مبدا که قصد حضور در 

مسابقات «لیگ برتر و لیگ یک» کشور را دارند مشمول بند   ۲۳ 

دستور العمل ناظر به انعقاد قراردادها محسوب نمی شوند. 

 ۳- با توجه به بررسی های انجام شده و استعلام از دپارتمان 

صــدور مجوز حرفه ای بر اســاس اســتانداردهای مالی مبلغ 

رضایت  نامه بازیکنان به تناسب مدت زمان قرارداد بازیکنان و 

باشگاه مقصد به مدت زمان سالیانه قرارداد تقسیم و «مستهلک» 

شود و  سالیانه از سقف بودجه آن باشگاه به تناسب مدت زمان 

قرارداد کسر خواهد شد. 

تغییــرات ناگهانی ســازمان لیگ در حالی اعمال شــد که 

رقابت های لیگ برتر ایران سه روز دیگر آغاز می شود و تیم ها تا 

۲۲  شهریورماه می توانند بازیکنان مورد نظر خود را جذب کنند. 

حكم جديد مهدى تاج براى نايب رئيس 
دوم فدراسيون فوتبال

رئیس و اعضای ناظــر بر اجرای دســتورالعمل قراردادهای 

ورزشی با حکم رییس فدراسیون فوتبال منصوب شدند. 

به نقل از روابط عمومی سازمان لیگ فوتبال ایران، با صدور 

احکامی توسط مهدی تاج ریاست محترم فدراسیون فوتبال و 

در  راستای حسن نظارت بر اجرای دستورالعمل ناظر بر قرارداد 

و سقف بودجه باشگاه ها که به تصویب هیأت رئیسه فدراسیون 

 فوتبال رسیده منصور قنبرزاده نایب رئیس فدراسیون به عنوان 

رئیس این کارگروه و محمدرضا کشوری فرد، جمشید نورشرق، 

 محمد حسین حمیسی، مهدی کردانی و جواد محمود زاده به 

عنوان اعضای کارگروه منصوب گردیدند. 

این کارگروه وظیفه حســن نظارت بر دســتورالعمل ناظر بر 

قراردادها و سقف بودجه باشگاه ها که به تصویب هیأت رئیسه 

 فدراسیون فوتبال رسیده است را عهده دار می باشد. 

سلامت

نايب رئيس انجمن جراحی پلاستيک ايران؛

مراقب دلال هاى جان مردم باشيد

نایب رئیس انجمن جراحی پلاستیک ایران گفت: ورود افراد 

غیر متخصص جهت انجام  جراحی زیبایی، بازی با جان مردم 

 است. 

سیدنجات حســینی افزود: یکی از مشکلات حوزه پزشکی 

کشور، راه افتادن موجی به نام موج زیبایی است که اغلب افراد 

تمایل  به انجام عمل هــای زیبایی کرده اند که در اغلب مواقع 

شاید نیازی به انجام نباشد. 

وی ادامه داد: با وجود تمایل به انجام عمل های زیبایی، یکی 

دیگر از مشکلات، ورود افراد غیر متخصص به انجام عمل های 

 زیبایی مانند لیفت ابرو و لیپوساکشــن و…، است که حتی در 

برخی موارد می تواند جان بیمار را به خطر بیاندازد. 

این استاد دانشگاه اظهار کرد: متأسفانه برخی از افراد غیر 

متخصــص و دلال ها جهت انجام عمل هــای زیبایی حتی در 

فضای  مجازی نیز شروع به تبلیغ می کنند و مشاهده شده است 

که در برخی موارد حتی بیمار پس از انجام عمل توسط این افراد 

به  دلیل وخامت حال در آی سی یو بستری می شود و یا عصب 

ابروی فرد قطع شده و برخی مشکلات دیگر که حتی می تواند 

 غیرقابل جبران باشد. 

این فوق تخصص جراحی پلاستیک و زیبایی افزود: توصیه 

ما این اســت که افراد قبل از انجــام عمل های زیبایی حتماً با 

مراجعه  بــه منابع معتبر مانند ســایت نظام پزشــکی، از فوق 

تخصص بودن پزشک مطمئن شوند و ارگان هایی مانند سازمان 

پزشکی  قانونی، سازمان نظام پزشکی و…، که توانایی شناسایی 

افراد غیرمتخصص و دلال ها را دارند، رصد کنند. 

وی تاکید کرد: جهت انجام عمل زیبایی لازم اســت فرد سه 

سال در دوره فوق تخصصی تحصیل کند تا بتواند فردی مناسب 

 برای انجام جراحی پلاستیک و زیبایی باشد. 

حسینی گفت: متأسفانه مشاهده می شود حتی برخی افراد 

غیرمتخصص که با سلامت افراد بازی می کنند مشخصات خود 

را نیز  به بیمار، اشتباه می گویند و وقتی فرد دچار عوارض عمل 

زیبایی می شود و به پزشکی قانونی مراجعه می کنند نام فرد را 

 می گویند، با مشــخصات فردی که عمــل را انجام داده تطابق 

ندارد. لذا توصیه می شود که افراد حتماً مراقب این دلال های 

غیر  متخصص باشند. 

دکترای تغذيه عنوان کرد؛

تغذيه و نوشيدنى هاى مناسب فصل تابستان
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، در 

خصوص تغذیه و نوشیدنی های مناسب فصل تابستان، توصیه 

هایی  داشت. 

منصور رضایی، در برنامه مادر کودک شبکه سلامت سیما، در 

پاسخ به این سوال که مایعات مورد نیاز بدن هر فرد از چه  راه هایی 

تأمین می شــود، گفت: مایعات مورد نیاز بدن از سه منبع تأمین 

می شود. اول مایعاتی هستند که حدود ۴۰ درصد نیاز  روزانه بدن 

را تأمین می کنند که شامل آب و چای و دوغ و انواع دیگر مایعات 

اســت. دسته دوم که ۴۰ درصد بقیه را تأمین  می کند: از مصرف 

مواد غذایی است که داخل آنها آب است، مانند کاهو، خیار، و انواع 

میوه ها و ســومین دسته مایعاتی اســت که  از سوخت و ساز مواد 

غذایی در بدن ایجاد می شود. 

این متخصص تغذیه ادامه داد: انســان برای دفع مواد زائد از 

بدن، از طریــق ادرار و مدفوع، خلط، عرق و صفرا و…، این کار  را 

انجام می دهد، بنابراین دفع، نیازمند محیط مایع است. در نتیجه 

مــواد غذایی آبدار را یکی از اساســی ترین مواد مصرفی  انســان 

دانست. 

وی افزود: بدن انسان، ۶ نیاز پایه دارد که شامل کربوهیدرات ها، 

قندها، چربی ها، پروتئین ها، ویتامین ها و املاح و مایعات  است 

که یکی از این مایعات آب است. 

رضایــی تاکید کرد: مصرف آب با حجم زیاد در یک وعده، کار 

صحیحی نیست و باید مصرف آب با دفعات متناوب و حجم  متعادل 

در طی شبانه روز انجام شود. 

عضو هیأت علمی دانشگاه شهید بهشتی ادامه داد: اگر بدن 

سالم و سیستم دفعی خوبی داشته باشیم، با مصرف متناوب و به 

 موقع آب، املاح اضافی به خوبی از بدن دفع می شوند.او همچنین 

به افرادی که مستعد ابتلاء به سنگ کلیه هستند، توصیه  کرد: در 

هوای گرم تعداد دفعات آب خوردن خود را افزایش دهند. 

ایــن متخصص تغذیه، مصــرف میوه کامل را بهتــر از آبمیوه 

دانست: زیرا در حالتی که میوه را آب بگیریم، فیبر آن را جدا کرده 

 ایم و کیفیت آن را کاهش داده ایم، زیرا فیبر موجود در میوه باعث 

نگه داشتن بیشتر آب و املاح در بدن می شود. 

وی در پاسخ به این سوال که آیا کودک ۴ ماهه در هوای گرم 

نیاز به نوشیدن آب دارد، گفت: تا سن ۶ ماهگی شیر مادر تنها 

 نیاز کودک اســت (البته قطره  A+D  نیز توســط پزشک تجویز 

می گردد) اما در صورتی که احساس کردید کودک تشنه است، 

در  حد یک قاشــق چایخوری آب جوشیده سرد شده تمیز، به او 

بنوشانید.. 

رضایی توصیه کرد: در مصرف نوشیدنی ها از حداقل شیرین 

کننده ها استفاده کنید، زیرا مصرف شکر ذائقه افراد را به  شیرینی 

عادت می دهد، البته این مسئله در مورد خوردن نمک هم صدق 

می کند. او از مادران درخواســت کرد: به غذای کودکان  زیر یک 

سال هرگز نمک و شکر اضافه نکنید. 

وی به مادران گفت: به جای مصرف نمک و شکر در غذا، بیشتر 

از طعم دهنده ها و چاشنی های طبیعی مانند سیر، پیاز،  زنجبیل، 

زردچوبه، آویشن و…، استفاده کنید. 
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�ه روز�

برای حضور در مسابقات جهانی؛

اتفاق عجيب براى رئيس و يك دوچرخه سوار

﹇﹙︺ــ﹥ رود︠ــ︀ن
قلعه رودخان یکی از جاهای دیدنی فومن در استان سرسبز و خوش  آب وهوای گیلان است. این قلعه تماشایی در ۲۰ کیلومتری جنوب غربی  فومن در نزدیکی روستای رودخان، بر فراز ارتفاعات جنگلی منطقه  حیدرآلات و در میان جنگلی 

انبوه جای گرفته است. ارتفاع قلعه  رودخان از سطح دریا بین ۶۵۵ تا ۷۱۵ متر است. 

در نزدیکی قلعه رودخان و در سمت راست آن رودخانه ای به نام رخون  جریان دارد به همین دلیل به این قلعه رودخان گفته می شود. 

عكس اختصاصى شاخه سبز : سيد ياسر نوريان

ویــزای محمدگنــج خانلو 

و رئیس فدراســیون دوچرخه 

ســواری در حالی صادر شده 

است که پاسپورت این نفرات 

در ایران نیست و  به این ترتیب 

بعید اســت رکابزن ایــران به 

مسابقات جاده هم برسد! 

مسابقات دوچرخه سواری 

قهرمانــی جهــان بــه صورت 

تجمیــع بــه میزبانــی شــهر 

گلاســکو برگزار می شود اما با 

وجود اینکه بیش  از یک ماه از 

درخواست ایران برای دریافت 

روادید می گذرد هنوز تکلیف 

اعزام نماینده ایــران به همراه 

رئیــس فدراســیون بــه  ایــن 

رویداد مشخص نیست. 

امــا نکتــه جالــب در این 

اســت که بنابــر گفتــه رئیس 

فدراســیون ویزای این دو نفر 

صادر شده اما پاســپورت آنها 

در ایران نیست! 

رئیــس  اســدی  هاشــم 

فدراســیون دوچرخه سواری 

در گفتگــو بــا خبرنــگار مهر 

گفت: ما بــرای دریافت ویزای 

گنج خانلو و خــودم از  کمیته 

المپیــک و حتــی اتحادیــه 

جهانی دوچرخه ســواری هم 

پیگیری کــرده و مکاتبات لازم 

را انجام دادیــم در نهایت روز 

پنجشــنبه  از ســوی  UCI  بــه 

ما اطلاع دادند کــه روادید ما 

حاضر است. 

وی ادامه داد: اما مشــکل 

اینجاســت که این کشــور در 

ایــران تنها کارگزاری داشــته 

و ســفارت نــدارد بــه همیــن 

دلیل پاســپورت ما در  سفارت 

ابوظبی امارات است. 

رئیس فدراسیون دوچرخه 

ســواری تصریــح کــرد: برای 

دریافت پاسپورت باید منتظر 

باشــیم تا پاس هــا بــه ایران 

برســد و نمی دانیم  این اتفاق 

چه روزی می افتد. مسابقات 

بخش پیســت از روز پنجشنبه 

۱۲ مردادماه در گلاسکو آغاز 

شده و گنج خانلو این مسابقه 

 را از دست داده است امیدوار 

بودیــم که حداقــل وی بتواند 

به مســابقه جاده برســد اما با 

این شرایط نمــی دانیم اصلاً 

به این رقابت ها  هم می رســد 

یا خیر؟

وی بیان داشت: متاسفانه 

چــون پاســپورت نداریم نمی 

توانیم خودمان هــم به امارات 

رفتــه و از آن طریق زودتر راهی 

محل  برگزاری مسابقات شویم 

و تنها راه این است که این چند 

روز هم منتظر بمانیم. 

اســدی افزود: بایــد ببینم 

پاسپورت ها چه روزی به دست 

ما می رســد اگر شرایــط مهیا 

باشد شاید تنها به مسابقه تایم 

تریل انفرادی  برسیم. در حال 

حاضر فقط فرانــک پرتوآذر به 

عنــوان نماینده ایــران به طور 

مستقیم از اروپا راهی گلاسکو 

شده است. 

وی در پایــان در پاســخ به 

این پرسش که «گفته بودید در 

تلاش هستید تا یک دوچرخه 

برای رکابزن ایران برای حضور 

در  مســابقات قهرمانی جهان 

خریــد کنیــد آیــا ایــن اتفاق 

افتاده اســت یــا خیــر؟» هم 

گفت: دوچرخه ها هنوز خرید 

نشــده و قــرار بود در  حاشــیه 

مســابقات قهرمانــی جهــان 

ضمــن حضــور در اجــلاس 

جهانی و برگزاری نشســت ها 

و پیگیــری هــای لازم در این 

حصوص  هم اقدامــات لازم را 

برای خریــد انجــام دهیم که 

متاســفانه این اتفاق نیافتاده 

است. 

اگرچــه در جلســه کمیته 

فنــی فدراســیون والیبــال 

موضــوع تقویــت کادر فنی 

تیم ملی مطرح شــد و برخی 

اعتقــاد داشــتند بایــد این 

اتفاق  رخ دهد، اما در نهایت 

تصمیم بر ادامــه همکاری با 

سرمربی ایرانی گرفته شد. 

لیــگ  رقابت هــای 

ملت های والیبال ۲۰۲۳ در 

شرایطی به پایان رســید که 

تیم قدرتمند لهســتان برای 

نخستین بار در خانه به مدال 

 طلای این رقابت ها رســید، 

از بیــن تیم هــای آســیایی 

هم تیــم ملی والیبــال ژاپن 

شگفتی ســاز شــد و عنوان 

ســومی را از آن خود کرد. 

اما ایران با افت محسوس 

و ارائــه بازی هــای ضعیــف 

چهاردهمــی  جایــگاه  در 

قــرار گرفــت. ثبــت دو برد و 

۱۰ شکســت از ۱۲ بــازی 

 گواه بر افــت کیفیت والیبال 

ایران بود. پس از کســب این 

نتایــج ضعیــف، موجــی از 

انتقادهــا بــه کادر فنی تیم 

ملی والیبال مطرح  شــد، اما 

ریاست فدراسیون با حمایت 

از عطایــی اعلام کــرد قصد 

تقویت کادر فنی تیم ملی را 

دارد نه تغییر آن را. 

همیــن موضــوع ســبب 

شــد تا نام مربیان درجه یک 

خارجــی بــرای دســتیاری 

عطایــی در تیم ملــی ردیف 

شــود، هر چند کــه برخی از 

 مربیان از جمله آنتیگا دست 

رد بــر ســینه فدراســیون زد 

و برای حضــور در تیــم ملی 

پاسخ منفی داد. 

در جلســه کمیته فنی که 

پــس از لیگ ملت هــا برگزار 

تغییــر  از  صحبتــی  شــد، 

سرمربی نشــده بود اما اکثر 

کارشناسان و صاحب  نظران 

تاکید داشتند مربی خارجی 

با کیفیت به عنوان دســتیار 

در کنــار بهروز عطایــی قرار 

بگیرد، هر چند پس از جلسه 

اســامی  کادر فنــی بــدون 

هیــچ تغییری منتشر شــد و 

تنهــا محمود افشاردوســت 

مربی تیم ملــی از حضور در 

تیم انصراف داد، سرپرســت 

تیم  هم که نقشــی در کسب 

نتایج تیم نداشت جای خود 

را به مصطفی کارخانه داد. 

مربیان تمرین دهنده تیم 

هــم همچنان حضــور دارند 

و حتی پاول متئــوس مربی 

تمرین دهنده لهستانی تیم 

ملی ایران که قــراردادش  با 

فدراســیون والیبال تا پایان 

لیــگ ملت هــای والیبــال 

بــود، بــرای حضــور دوباره 

در ترکیــب کادر فنــی بــا 

فدراســیون به توافق رسید و 

 به ایران برگشت. 

وی ادامــه داد: از ســوی 

برخــی دوســتان و از جمله 

خودم ضرورت جــذب مربی 

خارجــی مطرح شــد امــا با 

توجه به زمان کم و  فشردگی 

مســابقات این هــدف برای 

بلندمدت در نظر گرفته شد. 

در این زمــان کوتاه بیشــتر 

هدف این اســت که مسائل 

حاشــیه ای و  روحی و روانی 

تیم و به خصــوص کادرفنی 

را تقویــت و بــه آن هــا کمک 

کنیــم. باکیفیت ترین مربی 

خارجی هم به تیم ملی بیاید 

در  این فرصت کم نمی تواند 

کاری از پیش ببرد. 

گفــت:  سیدعباســی 

بنابرایــن مــا فعــلاً بایــد به 

کادرفنی به لحــاظ روحی و 

روانی کمک کنیم تــا از این 

مســابقات عبور کنیم. البته 

 عطایی در جلسه کمیته فنی 

عنوان کــرد از دســتیارانش 

ولــی  اســت  راضــی 

افشاردوســت بنا به تصمیم 

شخصی خودش از حضور  در 

تیم ملی انصراف داد که فکر 

می کنم یک نفر به جای او به 

کادر اضافه خواهد شد. 

عضــو کمیته فنــی تأکید 

کرد: در جلســه کمیته فنی 

به عملکرد سرمربــی تیم در 

لیــگ ملت هــا نقد شــد اما 

کســی به صراحــت در مورد 

 تغییر سرمربی صحبت نکرد. 

عطایی هــم تمــام نقدها را 

قبول داشــت و بابــت نتایج 

تیــم ملــی هــم عذرخواهی 

مربــی  جــذب  امــا  کــرد، 

 خارجی زمان بر اســت و خود 

آن ها هــم همــه جوانــب را 

می سنجند. 

کارشناس والیبال عنوان 

کرد: به هر حال برای مربیان 

خارجــی مهم اســت کــه در 

چــه شرایطــی بــه یــک تیم 

اضافه می شــوند و به  لحاظ 

کاری چــه شرایطی خواهند 

داشــت. صرف اینکــه یــک 

فدراســیون بــه آن هــا پول 

خــوب می دهــد دســت به 

انتخاب نمی زننــد و  جایگاه 

و آینــده کاریشــان اهمیت 

زیادی برای آن ها دارد. 

جــذب  مــورد  در  وی 

مربیــان باکیفیــت خارجی 

به والیبال ایــران گفت: من 

قبل از جلســه کمیتــه فنی 

اســامی مربیانی را به عنوان 

 دســتیار شــنیده بودم که به 

هیچ عنــوان منطقــی نبود. 

در حــال حــاضر مهم تریــن 

مســئله در والیبــال ایــران 

نبــود فرصــت کافــی برای 

 تقویت کادر فنی است و اگر 

در این زمــان کــم تغییراتی 

ایجــاد شــود هیچ ســودی 

نصیب والیبال نمی شــود و 

تنهــا منابــع و هزینه ها  هدر 

می رود. 

عضو کميته فنی پاسخ داد؛

چرا حضور مربى مطرح خارجى در تيم ملى واليبال ايران منتفى شد؟


